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The following report is prepared as a summary of information obtained by Professianal
Standards Investigators during the course of the investigation. The report is not, nor is it
intended to be, a transcript of those interviews or direct quotation of statements made except
as specifically may be provided. The report is supplemented by video footage of these
interviews, which are retained in the investigation file.

Executive Summary
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The Internal Complaint Investigation, No. 16-5421, resulted in allegations of misconduct against
Green Bay Police Department Employees. On December 12, 2016 at approximately 0600 hours,
Professional Standards Division (PSD) investigators were made aware of allegations that a
patrol officer was possibly abusing sick time. During the initial stages ofthat investigation, a
Department supervisor said that
_approached him, and asked when the supervisors where going to do something with
all of the harassment against a particular officer assigned to night watch.

Based on the information provided to PSD investigators and an initial investigation into the
matter, it became apparent that a pattern of harassment of certain officers on the night shift by
fellow officers and a supervisor was occurring. The harassment was toward a small group of
people and was in violation of several policies of the Green Bay Police Department. The
investigation determined that a substantial amount of this harassment was being done over the
Mobile Data Terminals (MDT) in the squad cars. This prompted a review of 18 months of MDT
messages of each of the night shift officers. This also prompted interviews with 29 members of
the Green Bay Police Department, and is some cases, multiple interviews with the same
officers. Prior to the completions ofthis investigation and prior to having the opportunity to
interview Lt. Rob Korth and Officer Casey Masiak, they both resigned their positions with the
Green Bay Police Department.

During the initial stages of the investigation, it was clear that a small group of officers were
involved In harassment, bullying or were conducting themselves inappropriately. Officer Matt
Knutson, Officer Kurt Brester, Officer Tim Eickholt, Officer Paul Spoerl, Officer Kevin Bahl and
Officer Scott Salzmann became the focus ofthe investigation.

The investigation determined that at least twenty-five of Officer Knutson's MDT messages
contained messages that involved inappropriate content that were in violation of policy or were
in poor taste. During his interviews with PSD, Officer Knutson admitted that the twenty-five
messages were inappropriate and sh ould not have been sent on the Department MDT system.
The creation and dissemination ofthose messages was determined to have contributed to the
inappropriate environment on night watch. Officer Knutson also admitted to printing and
posting a picture of another officer in a manner that was harassing in nature. Officer Knutson
also sent disparaging messages about an officer's medical condition, knowing that this officer
had a medical condition. Officer Knutson admitted that his actions are considered harassment,
bullying, and intimidation, directly toward other officers and in some cases, indirectly by talking
negatively about them behind their back. Officer Knutson was interviewed on four separate
occasions and it was not until after he was placed on Administrative Duty, that Officer Knutson
was able to fully and completely answer to his role in the harassment and bullying of other
officers. Officer Knutson's inability or unwillingness to provide accurate and truthful
statements during his first or second interview resulted in investigators needing to interview
him multiple times when they could have been working on other duties and responsibilities.
The investigation determined that at least seventeen of Officer Kurt Brester's MDT messages
contained messages that involved inappropriate content that were in violation of policy or were
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in poor taste. During his interview with PSD, Officer Brester admitted that the seventeen
messages were inappropriate and should not have been sent on the Department MDT system.
The creation and dissemination ofthose messages was determined to have contributed to the
inappropriate environment on night watch. These messages contained words, phrases or
abbreviations that were not in accordance with Department policy. The creation and
transmission of those inappropriate messages contributed to an inappropriate workplace
environment that was hostile to some Department employees. Officer Kurt Brester was
interviewed on three occasion as it relates to this internal investigation. During these
interviews he was evasive in his answers and relied heavily on statements similar to "not that I
can recall", "I don't remember", and "that's possible but I can't say for sure." It is understood
that a police officer is required to be able to recall events and facts in order to write a report or
testify in court. It appears that your statements similar to "not that I can recall", along with the
other similar generalized statements Were self-serving and made in an attempt to not fully
answer the questions from Internal Affairs investigators.

During the Professional Standards interview with Officer Timothy Eickholt admitted to making
inappropriate statements and using inappropriate language about other officers. A review of
Officer Timothy Eickholt's MDT messages revealed that he was involved in harassment or
bullying of certain officers. Officer Timothy Eickholt, while on duty, was involved with thirteen
(B) inappropriate MDT messages and making other inappropriate comments to other officers.
Officer Eickholt's messages and inappropriate comments contained words, phrases or
abbreviations that were not in accordance with Department policy. The creation and
transmission ofthose inappropriate messages contributed to an inappropriate workplace
environment that was hostile to some Department employees. Officer Eickholt also admitted
to making sexually explicit statements in the shift commander's office in the presence of a
police supervisor and a female co-worker. He also said that he made a sexually natured
comment about two other officers that were involved in a relationship. Officer Eickholt also
disclosed that he mayor may not have done the '_Walk" and said "I'm sure I've done it."
The internal investigation has also revealed that other officers have confirmed that he has used
the word "Nigger' ("N" word) and the phrase "Just Niggers Being Niggers." ("JNBN")

During the review of Officer Bahl's MDT messages, there was a nearly a 30 minute conversation
about two MDT messages where he attended to justify and minimize the content of the
messages that you sent out. It was clear that he showed some sort of concern with the
amount of time off used or how other officers used their off time. He particularly focused on
this with a female Officer. When asked about why this was any concern of his or what any of
the officers that he sent messages to, could do about the off time usage, he could not give an
answer to this and understood that other officers could do nothing about how officers use their
off time. He sent an all car message "Everyone can log off 5 min early excep~units."
_ units on this particular date included one ofthe female officers. He expressed that this
was out of frustration that this female officer was taking too long on a call and did not respond
to another call.
Officer Bahl's message review continued to show that he had concern with one female officer
taking off time and how she responds to calls for service. He also expressed in his messages
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related to another female officer and what she does or does not do at work. Officer Bahl said
that he takes responsibility for the messages and agreed that they should not have been sent
out.

A review of Officer Scott Salzmann's MDT messages revealed that he was not particularly
involved in harassment or bullying of certain officers. However, several inappropriate messages
were located that were in violation of policy. Officer Scott Salzmann, while on duty, sent
fourteen (14) inappropriate MDT messages to other officers. Those messages contained words,
phrases or abbreviations that were not in accordance with Department policy. The
investigation determined that at least fourteen officer's MDT messages contained messages
that involved inappropriate content that were in violation of policy or were in poor taste.
During his interview with PSD, Officer Salzmann admitted that the fourteen messages were
inappropriate and should not have been sent on the Department MDTsystem. During his
internal affairs investigation interview, he said that he has told new officers that they need to
work hard to earn it and that they were not part of the team until solo patrol. Officer Salzmann
said that this was said to motivate new officers to continue to work hard. He also went on to
talk about the issues with this generation and their ability to take criticism and he tries to
combat this by tactfully talking to the new officers. The idea that a new officer it not
considered part of the team is of concern and goes against this agencies values.

Officer Paul Spoerl was interviewed by Internal Affairs Investigators on December 28,2016 as a
witness officer to the night shift internal affairs complaint. During that interview, investigators
advised him to be truthful with his answers. Investigators asked him specific questions
pertaining to the investigation and on numerous occasions, he initially responded by denying
knowing any information, only to later reveal specific information, after further questioning.
When asked during the interview why he would not have just been up front with his answers,
he replied, "It's tough when they are friends." A second interview was conducted on January
29,2017. Investigators reviewed several MDTmessages that he had sent. He admitted to
investigators of violating policy by sending 15 inappropriate messages that were reviewed with
him. As a result of Officer Spoerl's inability to provide truthful answers to investigators, he was
found to have violated the truthfulness policy as it relates to internal investigations. This
information was provided to the Brown County District Attorney's Office and Officer Spoerl was
determined to be a "Brady" Officer. Officer Spoerl could not be used as a witness to testify in
certain court proceedings. Because of this, Officer Spoerl's usefulness as a police officer with
the Green Bay Police Department was found to be limited and charges were filed with the
Police and Fire Commission for his removal from his police officer position with the Green Bay
Police Department.

Officer Mike Rahn was interviewed as part of this internal investigation and had participated in
bullying and harassment of fellow officers. Before the conclusion of this investigation and the
adjudication of discipline against Officer Mike Rahn, he resigned his position with the Green Bay
Police Department. Officer Mike Rahn resigned based on a separate internal investigation in
which the Brown County District Attorney's Office determined that he was untruthful in the
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execution of his law enforcement duties and was issued a "Brady/Giglio Letter", which
indicated that he could not be used as a witness in court proceedings.

Lieutenant Rob Korth was not interviewed by the Professional Standards Division as he had
resigned prior to Investigators having the opportunity to do so. Lt. Korth was placed on paid
Administrative Leave on December 14, 2016 for his role in participating in, supporting or failing
to act to prevent harassment, unbecoming conduct, discrimination and prohibited speech or
conduct while working as a patrol Lieutenant. Information that was obtained from interviews
of witnesses, victims and other officers that had participated in harassment, unbecoming
conduct, and other unprofessional behaviors, it was determined that Lt. Korth would be
relieved of his official law enforcement duties. Lt. Korth was notified that he was relieved of his
law enforcement duties on January 3,2017. On January 31,2017, Lt. Rob Korth entered into a
resignation agreement which ended his employment with the Cityof Green Bay and ended the
investigation into his involvement in this internal investigation.

Officer Casey Masiak was not interviewed by the Professional Standards Division as he had
resigned prior to Investigators have the opportunity to do so. Officer Masiak was placed on
paid Administrative Leave on December 15, 2016 for his role in participating in harassment,
unbecoming conduct, and other unprofessional behaviors. Information that was obtained from
interviews of witnesses, victims and other officers that had participated in harassment,
unbecoming conduct and other unprofessional behaviors, it was determined that Officer
Masiak would be relieved of his official law enforcement duties. Officer Masiak was notified
that he was relieved of his law enforcement duties on January 3,2017. Officer Masiak entered
into a resignation agreement which ended his employment with the Cityof Green Bayon
February 28, 2017 and ended the investigation into his involvement in this internal
investigation.

Members of the Green Bay Police Department shall conduct themselves, whether on or off
duty, in accordance with the Policies and procedures of the Green Bay Police Department, the
United States and Wisconsin Constitutions and all laws, ordinances and rules enacted or
established pursuant to legal authority. It is important that each member of the Green Bay
Police Department understand and are familiar with the policies and procedures of the
Department and are responsible for complying with them.

The investigation proved that these officers did not conduct themselves in accordance with
policy based on the MDT messages that they sent, statements they made, or actions they took.
These Officers should have known that the MDT messages that he sent, the statements they
made, and the actions they took do not reflect the conduct of what a Green Bay Police Officer
should be displaying.

The actions of these officers is considered to be unbecoming for a Police Officer of the Green
Bay Police Department. These actions are contrary to the good order, efficiency and morale
and will, and reflect unfavorably upon this Department and its members. These actions have
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the probability of damaging the mission, reputation and professionalism of the Green Bay
Police Department and its members in the eyes of the department and the public.

INITIAL INFORMATION

On December 12t h, 2016, Investigator's from the Professional Standards Division received
information from in reference to a possible workplace harassment complaint.

At approximately 0600 hours, Investigator's arrived at work and walked into the shift
commander office and met with who stated he would come up to the PSD
office shortly. Afew minutes later,_and~ameinto the
Professional Standards Office and closed the door.

e hoped he did not have anything to do with the photo

Cmdr. Ebel advised
him that they wou 00 into the following Monday.~aid
that he then received complaints from officers that she was again on duty, beca~n

aid when he returned to work on Sunday December 11th, 2016 he began
investigating the origin of the photo. He advised that was in the shift
commanders' office and he asked him if he knew about the photo. old him he
did and that he did not have anything to do with it, but he knew who had made the picture.

said this prompted
him to look into her off time usage that he was working on with Cmdr. Ebel.

_said on Saturday, December 10th, 2016 into the morning of Sunday, December 11th,

2016, at the end of the shift, he was walking up the stairs from the men's locker room and he
saw . Hesaid~sked him if he had seen the picture and showed him a
picture text message that he had on his cell phone, which was a picture of with
a caption underneath saying, "Can't Work." The photo was taped to the back of the chair_

~eganby explaining that he was currently investigating allegations into"
_possibly abusing sick time. He advised he received complaints on shift from officers
that she is taking too much time off. He said that

8



told_that Officer Matt Knutson had made and posted the picture on
the chair. He said he was present when Knutson was making the photo, as well as Lt. Rob
Korth, who was sitting at the shift commanders' desk, as Knutson was sitting at the computer
next to him, making the picture.

said he had seen the picture at the Packer game on that Sunday.
and there were a group of officers talking.

by Officer Knutson, who had it on his cell
phone. _said he didn't say anything at the time, but he thought the picture was
inappropriate.

said that on Sunday night, he was approached by
asking him when the

supervisors where going to do something with all ofthe harassment against
_said he got together with that night and they decided to
come forward with this information, which is why they were meeting with the Professional
Standards Division.

Both_and_then voiced their concerns with Lt. Korth's behavior. They both
talked about Korth's attitude and never taking anything seriously. They talked about Korth
sending out multiple inappropriate all car MDT messages, harassing and picking on certain
officers and supervisors.
_said he is tired of the, "Frat Hause" mentality every time Korth is the acting shift
commander. He said there is a small group of officers that hang out in the shift commanders'
office when Korth. is sitting the desk.

as being the group that hangs out in the shift
commanders' officer, when Korth is in there.

Both_and_said they'd had enough of Korth's antics on shift and both have
told Korth this and Korth responds by telling them they need to relax and that they are
company men and disregards what they are telling him.

then stated, "Should I tell them?" He was lookingat~hen he asked this
question._shrugged his shoulders an~said,"I'm just going to tell them."
~xplainedthathe heard that Korth was walking behind who is
an African American officer, walking like an ape and making ape noises.~hen spoke
up and said he was in the shift commanders office and Korth was "dancing around like a
monkey, making monkey noises", and said he often imitates animals and makes animal noises.
They were asked if Korth's actions were directed at and that fact that he
is black and they stated yes.

Both_and_were advised that PSD would brief Captain John Baiza and Chief
Smith with this information and they would be contacted if they needed to come in to write
details. Investigators then briefed Captain Baiza and ChiefSmith and ChiefSmith ordered an
investigation be opened into the allegations that were brought forward.
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Below is a list of alleged policy violations for the offender officers. The alleged policies violated
differ dependent on a specific officer's involvement in the incident.
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INTERVIEW WITHlliill~~_._

was interviewed reference to some alleged hazing and harassment that she felt
was happening on the night shift; and to paraphrase the meeting, she alleged that there is a
cultural atmosphere of harassment mostly directed at her from officers and/or supervisors in
the form of shaming her or embarrassing her either directly or through MDT messages and
emails.

She saw.s a
possible friend and somebody that she could align herself when she came to a new police
department.
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She stated that she cannot think of any significant event where
something happened that would cause him to dislike her in the way that he does. __

that the harassment started sometime in the middle 0 the summer in 2015.

During the interview Investigators questioned on specifics as far as dates and
times of incidents that she could remember where she felt that she had been harassed or
picked on by Officer Masiak and/or other members of the night shift. tated
that It was her belief that the majority of the officers that she felt picked on her were the ones
that were She had named Officer Tim Eickholt, Officer Kurt Brester, Officer
Casey Masiak, Lt. Rob Korth and Officer Phuechi Xiong. Although she could not give any specific
details ortimes about the other officers, she did come up with a number of specifics incidents
in reference to Officer Masiak.

She stated that Officer
Masiak showed up on the call without being assigned and walked up to her and told her to,
"Get out." tated that this was just one example of every time that she would
go on a call with Officer Brester that he would either call her off over the radio or show up on
the call and tell her to leave. She
believed Lt. Paul Lewis may have also been present, because it wa

stated that she was so bothered by this incident that she had confided in
about it. She had not talked to anybody else reference this

incident.
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When asked why she left just because an officer told her to get out, her reply was she left
because, "she did not want any confrontation with Officer tvtasiak,"

INCIDENT 2 (Believed to be GBPD
This incident was believed to have been somewhere She stated that
Officer Masiak and Officer Brester had pulled over a car and while searching the car they
requested that"'-come over and conduct a search of the female suspect in the
vehicle. Subsequent to the search, stated

which the female was later arrested and
charged with.

She stated that Officer Masiak who was also on the call had walked up to her and told her not
to do details on the finding of the drugs. When we asked her why an officer would ask her not
to do details she replied,

stated that she was upset by this and at some point immediately after this
incident she spoke with to express her concerns to him about it.

INCIDENT 3

This incident was believed to have occurred sometime

At that time had gone to the front door of the house and was
approaching the house when Officer Masiak arrived and walked up to her and said, "OKyou can
go", and used his thumb, in a fashion, basically ushering her off the call.

tated that later she again talked with
Masiak's conduct and she said that old her that,

She stated that she had also spoke with and
in reference to these incidents and they were well aware of the history

between herself and Officer Masiak.

INCIDENT4
This incident is believed to have occurred

pulled over a suspicious vehicle nearth~
During her investigation she smelled THe coming from the vehicle and

believed that there were drugs in the car and called for a K-9 dog to come sniff the car. At some
point she stated that Officer Masiak showed up and started to chastise her in front of the
suspects and the other officers, specifically saying, "Why the hell did you call for a dog." He
then attempted to educate her that she did not need a dog when she smelled marijuana and
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that was enough for her to conduct her own search. Also present on this call was
and

After this call, she stated that she had had enough of the harassment from Officer Masiak and
she had sent an MDT message that she wanted to meet up. She believes that they met up at
the . At that time she
told him that his actions were inappropriate and that if he had anything to tell her that he
should talk to her after the call and not in front of suspects and/or fellow officers. _
_ stated that this was the third time that she had reached out to Officer Maslak and
indicated that his actions and threatening manners were inappropriate and that he should stop.

She also stated that he frequently
brags about all ofthe different women that he sleeps with and although he has never asked her
out. She also commented that

INCIDENT 5

The time line on this incident is unknown, but the specifics were regarding a vehicle that was
stuck on the railroad tracks in the' snow and~as dispatched. She stated that at
the time there was a father and son in the vehicle and she did not make an arrest for Operating
While Intoxicated (OWl), because she could not determine if the father or the son had been
driving the vehicle. She stated at that time Officer Masiak showed up on the call and he was
upset with her and berated her for not making an OWl when he thought that she had legal
reason to do so.

At some point during her shift had called out with a reckless vehicle, which she
knew automatically would require a cover officer to be dispatched. She stated that because
she and~ere literally a block away, they got on the radio and stated that they
would cover_with his reckless vehicle. According to , the driver of the
reckless vehicle was intoxicated and_ got on the radio and asked for another officer
to come over and handle the OWl portion of the traffic stop. At that point,
_was dispatched forthe OWl and and
~tood by the reckless vehicle while a tow truck was called to remove it from the street.

According to Officer Masiak was upset because
to do the OWl when Officer Masiak thought that

had been sent
should have

14



done the OWl paperwork themselves. She later learned that Officer Masiak sent out an MDT
message to all of the Green Bay police officers working, shortly after this. The message read
something similar to, "Funny how they will take calls where there is no paperwork.""
_believes that had seen the message and might possibly have counseled
Officer Masiak on the tone of the message. She remembers that she and

She
stated that things did not change and in her words, "the harassment continued." She stated
that is a friend and confidante of hers and she had told him about this
incident and she thought that he had addressed it with Officer Masiak at some point.

At the end of her shift when she had come out of the locker room and was heading to the roll
call room, at she observed Officer Masiak sitting at
one of the tables speaking with union representative Mike Rahn. When she walked into the
room, they did not immediately see her and she overheard Mike Rahn tell Officer Masiak,
"Don't worry we'll take care of you." She stated this was said in front of several other officers
who she believed to be and

Again she believed that this was a form of harassment and she was very upset about it. Instead
of being confrontational, she just took a seat and waited until the end of her shift before she
could leave work. She stated that later at some point, she spoke with
~bout this incident.

INCIDENT 7 (Believed to be GBPD
This incident was believed to have happened somewhere around in the area of

It would have
involved a possible disturbance involving a domestic violence type of call. She stated that
Officer Masiak and she were both dispatched to the call. While they were investigating the call,
she wanted to confer with Officer Masiak on what his opinion was, if there was a violation of
the law for domestic violence, or if it did not meet the statutory requirement of an arrest.

She stated at that time Officer Masiak had made a comment to her, "You should know what to
do." She said that when he said this it was in a condescending way and the result was that no
arrest was made on this call. She said again she was upset, because she thought that she was
working as a team and when she had sought the advice from a fellow officer, she felt like she
was shunned.

stated that in the last ten months, on approximately three different occasions,
she has been on calls with Officer Masiak and she has heard suspects, victimsor witnesses say,
"Why are you talking to me in this way," referring to Officer Masiak. She stated that Officer
Masiak

She stated that officers have commented to her about Officer Masiak's conduct when speaking
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with people in the community. She stated that in reference to this particular incident, she
spoke with and with

INCIDENTS
When she started working at the Green Bay Police Department, tated that she
was friends with She stated that she looked up to him and frequently
would go to him with questions. She said at onepoin~adcommented to her
that the guys on night shift have problems with her because, "You take off too much."
(Referring to off time usage.)

stated that when officers take off of the night shift that means there are fewer
officers working, so those officers who are working are forced to take more calls than they
normally would. She stated that when takes off, they also complain about
her being gone as well.

INCIDENT 9
This incident is believed to have happened in"whenthe weather was cold out in the
area of said she believed that it was probably
a male/female disturbance and that and she were dispatched. She they had
both pulled up to the address together. She stated that was knocking on the
door and she was standing at the bottom of the stairwell waiting for the people inside to
answer. At some point, there was a commotion or disturbance inside ofthe closed door, which
prompted to start kicking open the door. She stated that from out of nowhere
Officer Masiak arrived and he ran up the stairs and pushed her out of the way so he could help
~ick open the door. She used this incident as another example to show Officer
Masiak's

After this incident she stated that she
did not have a conversation with either of them and she just left, again not wanting to have
confrontation with them.

She stated on this particular night, she was coming from because it was busy.
She was going to drive down to the bar district of Washington Street, which is always busy. She
stated her rationale for this was to show a presence on a busy bar populated road and to have a
squad car drive by.

As she was driving by she noticed that Lt. Korth, Officer Masiak, Officer Brester, Officer Eickholt
and Officer Xiong were all standing outside on the street next to a squad car, apparently ending
or responding to a call. She said at that time, they were holding onto a female who was in
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handcuffs and was not struggling. She said as she drove by Washington Street on the way to
the Green Bay Police Department, they all stopped, turned and watched her drive by.

Later during her shift she had a conversation with --.,ho said that Lt. Korth had
made comments to him and the other officers that had no reason to be driving
down on Washington Street and that basically they were all "talking shit" about her in front of
her peers.

INCIDENT 11
This incident was believed to have occurred sometime She stated that
Lt. Korth had sent her a series of MDT messages asking why she had left her squad running in
the Green Bay Police Department parking lot and that the squad car had run out of gas. She
stated that it was not her car and she had tried to message Lt. Korth back telling him that. She
stated that Lt. Korth just kept sending her a series of MDT messages basically being
confrontational with her and accusing her of letting her car run out of gas.

To this day, she does not know whose squad car it was that ran out of gas, but she knows that it
was not her car. She stated that she had spoken to bout this Incident and had
impressed upon him that she had no reason to lie specifically over MDT messages. She stated
that she did not speak with Lt. Korth any further about this, because again she did not want any
more confrontation, or to be picked on.

stated that she believed this incident would have been She
had driven up on an open garage door She stated
that the normal protocol, because it could possibly be a burglary in progress, would be to call
out over the radio and wait for backup to arrive before she initiated contact with the building.
She stated that she knew that if she called out with this over the radio, which was at

she would be disturbing the other guys at the time they eat, or the
time they hang out in the Shift Commander's Office.

Knowing she was violating policy, she shined light around in the garage and she thought it was
obvious that the owners had simply forgotten to close the garage door.
She believes that she sent and MDT message to dispatch asking for a phone number for the key
holder. She stated that she had a call made up through dispatch and she was able to get a hold
of the key holder and they came down and secured the door.

She stated that she would later be evaluated by__and that she received 2's, which is a
below average rating. She stated that she has never had 2's before in her reviews, which have
always included 3's or 4's (Average and above average). She admitted that her response to this
type of call was inappropriate and she did violate policy, but it was another reason not to have
a target on her and be harassed by her peers.
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tated that
usually sit in the Shift Commander's Office with Lt. Korth between 0330-0530 hours, almost
every morning when they are not on calls for service. She stated

She stated that they will frequently use each other's
computers to send out fake MDTmessages to request an officer to come in to see the Shift
Commander or to request some other duty as a joke.

tated that this incident occurred
She stated that she was while working the night shift. She
stated that because it was quiet, there was really nothing to do and it was

She stated that and Officer Eickholt were
sitting in the Shift Commander's Office.

She stated that both of the Lieutenants were laughing at some joke that had been said. She
stated that initially she had heard telling a story reference good looking girls and
that was the reason that she believed that_ and Officer Eickholt had been initially
laughing. She stated she heard part of it and was sitting in close proximity and they were
laughing, so she was laughing to go along with them. She did not necessarily feel offended by
what they had said, because this sort of thing, "goes on all the time."

She said at some point Officer Eickholt responded back with some story and then the laughing
immediately tapered off. She did not hear what Officer Eic,kholt had said, but only hear.

say something to the effect of, "that was inappropriate." She stated that the next
day__was the Shift Commander and again
_called in Officer Eickholt and had a closed door meeting with him. She believes_

INCIDENT 14 (Believed to be GBPD Incident
This incident is believed to have been a domestic violence incident that occurred approximately

stated, at
that time, she was dispatched to the call with

_ and a female had been arrested.

stated that she had put handcuffs on the female and stayed behind in the
house to finish up on the call. She stated that ook her prisoner with the
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handcuffs on and she assumed he was going to be transporting the prisoner to the Brown
County Jail. She stated at some point she sent a message to ~sking where her
handcuffs were and he responded that Officer Masiak had actually transported the female and
had her handcuffs. She stated that she contacted Officer Masiak and he either stated that he
did not have the handcuffs, or refused to give them back.

INCIDENT 15
This incidenth~imately where Officer Matt Knutson had taken a
photograph of__ and blew it up into an 8" x 11" size piece of paper and taped it to
the back of her chair. He also took another 8" x 11" piece of paper and had printed out in large
font, something to the effect of, "Cant' work or won't work." Officer Knutson then took a
photograph with his cell phone of the picture on the chair and texted it out to numerous
friends, who are also Green Bay Police Officers. This occurred when was not at
her chair and must have been away from her work station.

When Investigators informed ofthis, she stated that she had no kn~wledge of
this and quoted, "I'm really pissed off about this." She expressed that this was another example
of her being made fun of and harassed on her shift,

She stated that to her knowledge, the posting of the picture
must have happened on At that time, she believedtha~
was the Shift Commander and she knows that Officer Masiak was in the office both of those
nights, because she had seen him there {From GBPD work rosters, it is believed that this
actually occurred on

is a coworker and one of her confidantes at

stated that the officers on night shift make fun of him about how he talks on
the radio, because he has a specific dialect and at times is hard to understand.
believes that this is because__holds his microphone too close when he speaks.

used this asy~ample on the how night shift officers had an attitude
of picking on and harassing other officers.

Through her conversations with she stated that he has said things to her such
as, "You wouldn't believe what these guys say about you girls in the locker room."..
_ stated that she is very offended by this and when she asked him what things were
being said in the locker room, he refused to tell her, because they were, "Too bad."
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was not sure of the time line or the location, but said she was dispatched to a
call and asked to

While she was providing security for the three suspects, she said arrived on scene
and asked her, "How's it been going." She believed that he was referring to the harassment that
she had been receiving from the night shift officers. She responded back to
something to the effect of, "Nothing ever happens when I report it." said that.

_ ~:l!R',~.t8Roffense to what she had just said, and snapped back at her saying that he
has been doing something about it.

further described the atmosphere of what it's like to work the night shift. She
stated that most officers when they start their shift go outside and wait on "the wall." This is
referring to the brick wall ofthe Police Department building on the Eastern lot, which is where
officers will wait for squad cars to come in from the previous shift. She stated that almost all
officers have their favorite cars, and the selection of these cars is by seniority. Most officers
honor this unwritten rule of squad selection by seniority. She stated that occasionally
supervisors will come outside tell them to get into cars, because of urgent pending calls for'
service. Any officer who takes a car that belongs to a senior officer who has not yet arrived out
to the wall, will later be chastised by them.

stated that she does not know what else to do about the previously stated 18
incidents. She has tried to avoid contact with most of the officers on night shift, specifically in
~roup. She does not call out on traffic stops any more, and recently did not call out on
the open door (Incident 13), which potentially could have been a burglary in progress and could
have compromised her safety.

She said she has gone to numerous supervisors about her perception of being harassed on the
night shift. She has talked to her friends, family, and other police officers, and said this is her
dream job (Police Officer) and she just does not know where to turn. She said that as a last
resort, she had requested to post out of_District and go to a different district. It is her
understanding that had spoken with Commander Ebel about some ofthese
issues she is having with Officer Masiak, but she is unsure what the outcome of that
conversation was.

stated that officers on her shift make fun of her when she takes off of work. She
is so stressed out because of the harassment, that she feels like she has to takes off of work
every opportunity that she can. She does this so she doesn't have to come to work and face
more possible harassment from her peers, specifically Officer Masiak.

•••'she spoke with Captain
LePine about that incident and trouble she was having with Officer Masiak. She stated at one
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point she approached Captain LePine in the parking lot and that she told him that she needed
to get out of~istrictand go to a different district.

When asked what would like done out of this investigation, she said she wanted
two things to happen; number one is for Officer Masiak to grow up and be more mature, and
number two she does not want to have to work with him again in the future.

ecause when he logs on as the Shift Commander he always logs on as "Make NRC
great again." It is believed that NRC stands for Night Rider Crew which signifies the closeness
and camaraderie that the night shift officers have with each other.

INTERVIEW WITH OFFICER MATT KNUTSON PART 1 (Dec. 13th, 2017)

Officer Matthew Knutson was hired with the Green Bay Police Department on February 8th,
2010. The Green Bay Police Department sponsored Officer Knutson in the Law Enforcement
Recruit Academy at Northeast Wisconsin Technical College. Officer Knutson finished the
Recruit Academy in May of 2010 and started the Field Training Program at the Green Bay Police
Department. He completed the Field Training Program on time and with no deficiencies noted.
Officer Knutson completed 484 hours of training while employed with the Green Bay Police
Department, including the three in-service trainings each year of his employment. Officer
Knutson is also a certified Field Training Officer.

Prior to his employment with the Green Bay Police Department, Officer Knutson attended the
University of Wisconsin - Madison and completed 12 college credits. Officer Knutson then
enlisted in the United States Air Force and served from February of 2002 - February 2006.
While in the Air Force, he completed 12 college credits through Central Texas College. Officer
Knutson finished his Bachelor's Degree in Criminology from The University of Southern Florida.

During the course of this investigation, Officer Knutson was interviewed on four different
occasions. The primary reasons for multiple interviews with Officer Knutson was because of a
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concern that he was not providing investigators with complete and truthful information related
to the investigation. Officer Knutson was relieved of his patrol duties and was placed on
Administrative Duty on January 11th, 2017. Officer Knutson was re-instated to his patrol duties
on January 24th, 2017 after his third interview where he provided, what appeared to be, more
complete answers to the investigators questions. Officer Knutson is believed to have been
assigned to the night shift on September 28, 2010. He then transferred to the day shift almost
five years later on November 1, 2015.

The first interview with Officer Knutson was on December 13th, 2016. Present at the interview
was Officer Knutson was issued the Formal Complaint
Against Personnel which listed the policy violations that he was alleged to have violated.
Include in these policy violations were the following policies:

320.4 - Standards of Conduct
320.5.3 - Discrimination
320.5.9 - Standards of Conduct/Conduct
314.3.1- Discrimination Prohibited/Discrimination
342.2 - Department Use of Social Media
342.5 - Social Media/Prohibited Content

Officer Knutson requested that the policies be read to him, which was done and he said that he
understood each of the policies and was able to explain each of the policies in his own words.
It was clear to investigators that he had a strong understanding of these policies based on his
explanation of what each policy means and he knew that he should go to a supervisor if he had
any questions related to any policy question.

Officer Knutson was asked specifically if he had talked to anyone about this investigation and he
said that he had talked to the people who he sent the picture to. When asked about his, he
said that he had used his cellphone camera to take a photo of the picture he had posted of

and he had sent the picture to
and The said that he was

"not exactly sure on everybody" he sent the picture to.

He was asked how well he knows and he said, "Not Very.". He was asked to
elaborate on this and
and he described this interaction as "it went fine." He was asked if he understood that posting
the picture of and being critical of her work status can be construed as
harassment, to which he said "yes." Officer Knutson was asked if he posted the picture of
~ith the caption "Can't work", and he said, "Yes, it said Ican't work." He was
asked if he was with another employee when he printed and posted the picture of-

When asked who printed and posted the picture, Officer Knutson again
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confirmed that he printed the employee photo of and posted the picture on her
_work station. He also confirmed that he took a photo ofthepicture with his cell
phone and sent the picture attached to the text message to five other Green Bay Police
Department employees. He said that he early deleted the text message, so he was not exactly
sure on who he sent the picture to.

Officer Knutson
acknowledged this and said that he understood. He also said that he heard that•••
was bumped from a vacation pick, which did or did not play into this situation. Officer Knutson
was making the assumption that she went ecause she was upset about getting
bumped from her vacation selection during the holidays. By her being on , she
would now be able to take off.

Officer Knutson was asked what his relationship was like with and he replied
that does not have a relationship with her. He was asked why he would print and post this
picture and he said that he heard a rumor that completed a tactical instructor
course . Upon returning to work, she dressed in full uniform,
brought her (duty) bag to her car and then said "I can't work." Officer Knutson said that
according to the shift commander, she was unable to perform her duties. He was asked if he
was sure if this incident actually happened. Officer Knutson responded by saying that he was
not sure of anything, and he reiterated that got in full uniform and went out to
her car and said 1forgot 1can't work." Officer Knutson was told that this
was not what occurred and was given the facts that 'r she
attended a course that was related to core strength for law enforcement and was not a tactical
instructor course.

Officer Knutson was asked if he felt his actions of printing and posting the pictureof"
_ was appropriate or if it was a violation of policy. He said it was a violation. He was
asked if he was aware of anyone else who had posted a picture of an employee that had been
critical ofthat employees work status.

Officer Knutson was asked if he knew of anyone else who should be interviewed in reference to
this issue. (Officer Knutson) admitted to doing it.

He was asked if Lt.
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Officer Knutson was asked what prompted him to post this picture of He said
that he saw that and heard that she had been
reassigned to somewhere else. He went on to say that "1 call people out on things that Isee,
and I thought, she's nat at work on night shift, ifshe's supposed to be here

she's not here so I just posted it, it was a bad taste."

Officer Knutson was asked ifthere was anything else that he wanted to talk about related to
this investigation and he said, "It wasn't of malicious intent, that's all / got." Officer Knutson
was given the order not to discuss the investigation with anyone other than his wife, the
association representation or others that are included in the considered covered by the
privilege exception. He stated that he understood and the interview was ended.

While proceeding with this investigation and reviewing the first interview with Officer Knutson,
it was found that there were some inconsistencies and possible omissions with Officer
Knutson's responses to the questions. Officer Knutson was ordered to meet with investigators
again on December 14, 2016. Officer Knutson was told that they were looking to clarify some
ofthe issue that were discussed with him back on December 13th during his first interview.

nutson that "you don't remember who at all?"
he and Lt. Korth had a conversation about it

Investigators then confirmed with Officer
He was asked if

_ Officer Knutson was asked again if there was any conversation between him and Lt. Korth
about putting up the picture
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Officer Knutson was asked why he was working night shift on the night he made and posted the
photo of when he is normally assigned to the day shift. Officer Knutson said
that he was working overtime on OWl patrol (Operating while intoxicated patrol) and he had
stopped in at the shift commander's desk to turn in some paperwork. He was again asked what
triggered him to print and post the picture of He said, "Urn, seeing the empty
chair probably." He was again asked to clarify who he had text the photo to,

_and
officers as it related to
sent the text to these specific officers,

Investigator again attempted to have Officer Knutson remember and explain who he heard the
rumor from about

- - - -- -- ~--- -

Officer Knutson was again asked about his conversation with Lt. Korth, as it related to"
on the night the picture was made and posted on her chair. Hewas

asked who initiated the conversation about why hair was vacant, and who
that conversation was within the Shift Commanders office. . He
was asked what sparked the conversation

Officer Knutson was asked ifthere was any otherconversation with Lt. Korth about
_at this time He was asked if he didn't
remember of if he didn't know if Lt. Korth said anything else about

o leer Knutson'
was asked what happened after this conversation with Lt.K()rth arid he sai that he logged onto
the other computer at the shift commanders desk and made a picture and a caption that said,
"I can't work." He then posted the caption on~mpty chair and took a photo
of it. He said he took down the caption and put it in the shredder. Officer Knutson was asked if
Lt. Korth had a reaction to his-
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Officer Knutson was asked if he there were any incidents, conversations, or concerns with
performance, or anything similar to this related to this incident or another

Officer Knutson
was asked if he addressed any of his concerns with supervisors, or the training division_
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· He said that he was not trying to cover

The second interview with Officer Knutson was
concluded at this point.

The investigation into the conduct of several officers continued into January of 2017. During
interviews with other officers and supervisors, more information related to Officer Knutson's
involvement and knowledge of posting the picture of and misconduct related to
his involvement with bullying and harassment. Based on interviews with Officers and
Supervisors that he named in his second interview, it was clear that Officer Knutson was
omitting information and was answering questions with self- servicing responses in an attempt
to limit his responsibility for his actions.

Officer Knutson was placed on Administrative Duty on January 11th, 2017 and was assigned to
a position where he would not have contact with other officers or the public. On January 19th,
2017, Officer Knutson was interviewed for a third time. Officer Knutson was reminded that all
the previous instructions and policy violations were still in place for this interview. Officer
Knutson said that he wanted to get on the record and say that he was not prepared for the
interview at all (previous two interviews) and did not know if it was "nerves or whatever", but
he did not feel that he had time to review the incident. He said, "Frankly when I was asked
those questions, I didn't remember at the time." Officer Knutson went on to say that he had a
number of sleep cycles since then, along with a number of hours and a chance to sit and replay
in his mind of exactly how it went down.

Officer Knutson made mention that he did not feel that he was done answering a question and
another question was presented to him and he was not sure if he was rushed. Officer Knutson
was reminded that he has been through interviews in the past and he should understand that if
he has more to say he can say it and he agreed with this. Officer Knutson was told that part of
the frustration with his lack of providing complete information when Investigators knew there
was more information that he should have provided. He said that he agreed with this and
wanted to get everything out on the table.

Officer Knutson was reminded that he told Investigators that he has no connection to _
_ and has no relationship with her. He was told that in the course ofthe investigation,
we had interviewed 20 or more officers and had reviewed MDT messages from those involved
in this investigation. It was clear that Officer Knutson's MDT messages showed a pattern of
behavior that was in violation of policy and appeared to be focused on
Investigators reviewed the following MDT messages that Officer Knutson sent, received or
responded to:
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.....what a waste of my time and makes me look like an
06/11/2015 a$$ Yes

WOW Award for_ Distric.oes more
06/13/2015 work than ali afternoon shift fficers Yes

Masiak 6/13/2015 Not so awesome now, broken down huh Yes .

Dispatch 06/13/2015 Call him ext time Yes

All car Message was reference to statistic broken down by
message 7/7/2015 district Yes

All car SOMEBODY CHECK ON_, I think Crisis might've -message 06/14/2015 abducted her. Yes
Apparently the slugs don't respect because im honest Selected

and call them out so from this point forward, my all cars night shift
will only be a select few people, rgr? officers

R. Korth 07/13/2015 r. that's a good all car Yes

I'm sorry you think that i handled this call so poorly, Iwas
5. Dantoin 08/23/2015 just doing what my sr officer told me to do No

How did i get stuck at KT?
08/23/2015 WTF? Yes

Better not have been more than 2 at the PD.
"robably wants to take me to jail then since Ihurt

Masiak 08/23/2015 her feelings ® Yes
Add yourself to reetzs call, this kid needs transport to

Manitowoc county line.
Knutson response -I don't want to, Idon't like you.

R. Korth 08/29/2015 Why doesn't he rive the kid
Or Iwill tell her Igot a complaint, up to you.

Tell your girl she can slow down too...no need to drive 60
R. Korth 08/30/2015 on main to cut me off and get to your stop

Masiak 09/17/2015 Oh, ft ......weird
K. Brester, tatus "out at headquarters", just reached 1000 min

Masiak 09/25/2015 for the month of sept.

R. Korth 10/07/2015 County complain on me? County 5gt. No
Oh, just like your sister, 80 min

Masiak 10/09/2015 Knutson was made aware of on Sept 25th Yes

Masiak 10/09/2015 I really don't want to do too much with the people i Yes
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tonight. Officers

Disregard ali his messageshe had too much Kooi-aid Lt. Korth /
All Car 12/16/2015 today Yes

Biemeret apparently has an 'N' added to it and is
Angela pronounced "beer-mint" seriously people, and its
Knutson 03/16/2016 someone that's not new Yes
All Car
message 03/24/2016 Lets playa game try to figure out where is No

That's because I've been reading lexipol ali
Engelbrecht OS/23/2016 morning.....knowledge is power© Yes

Ali Car Trivia question. How many Goof Troop squads stili in the
message 06/26/2016 lot? Yes

All Car
message 06/26/2016 Anyone have a flashlight I can borrow? no

Masiak 07/08/2016 You better hang out in_night Yes

Masiak 07/08/2016 50 she's in the river Yes
Bahl,

Masiak,
Spoerl,

Eickholt,
Xiong 11/13/2016 I will never come take an OWl for again....ever Yes

Ali Car -Message 11/13/2016 Can't find mainmuseum on mv rnap Yes
ran over my duty bag tonight. Yes, completely

Ali Car over the top. Think there's some truth to that driving
message 11/27/2016 thing Yes

R. Korth-All HOW COME_AND_ NEVER FIGHT OVER

car message 12/11/2016 TAKING CALL? Yes

The review of Mobile Data Terminal messages showed that there were several concerning
messages. Of the 29 messages listed above (MK1-MK29) Officer Knutson admitted that there
was a policy violations for 25 of the messages.

When asked about message MK1, Officer Knutson agreed that this message would not look
good to the public as he had essentially spelled out the word "Ass" using $ in place of the "5."
Officer Knutson agreed that this was a policy violation.

MK2 was sent by Officer Knutson and was in reference to
officers. Officer Knutson agreed that this was not professional

and it was offensive and inappropriate. He agreed that this was a policy violation.
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MK3 was also sent by Officer Knutson to Officer Masiak and it was in reference to'-'
. He again agreed that this was not appropriate and was

a policy violation.

MK4 was a message sent by Officer Knutson to Dispatch, asking dispatch to callm U
in reference to 'T' units are the traffic officer's

call signs. Officer Knutson was asked if it was a policy or contract violation for_to
make traffic stops and he answered, "No." He was asked if it was a policy violation as it relates
to sending an MDT message about a supervisor, and he agreed that it was a policy violation.

Officer Knutson looked at all of
the statistical numbers and put a spreadsheet together while working, so he would be able to
show the Bravo District officers that Charles District officers were more active. Officer Knutson
was asked if it was his responsibility to send this message out to justify his job and he said that
it was not his responsibility to do this.

MK6 was a message sent by Officer Knutson in reference to Officer Knutson
sent the message, "somebody checkon_ Also in the message that Officer Knutson sent
in reference to was "One ofmy finer moments." He sent this after a response
from Officer Robbins who said that this was a funny message. It was pointed out to Officer
Knutson that he had originally told Investigators that he did notknow~erywell
and he did not have any sort of relationship with her. He was told that this was the first of
many MDT messages that showed that he had some connection or specific knowledge about

During the initial interview with Officer Knutson, he said that he posted the
picture of in an effort to, "Callher out." He said that when he sees something
that is not right, he will call people out on it. He was reminded that what he did was not
"calling her out", because he did this behind her back and she initially had no idea that he had
posted the picture of her. When asked if message MK6 was a violation of policy, Officer
Knutson agreed that it was.

MK7 is a message that Officer Knutson received from Lt. Korth. The message was in reference
to Lt. Korth" ....slugs don't respect me because I'm honest... ....my all-cars will only be sent to a
select few roger." Officer Knutson responded to this message "ah just start giving them Z's and
t's......n Officer Knutson was asked ifthis was an appropriate message for Lt. Korth to send out
and he said, "I do not." He was asked what he should have done with this message and he said
that he should have told Lt. Korth that it was not appropriate or bring it to a Captain.

MK8 is amessage that Officer Knutson received from This message was _
_ trying to explain what she did on a call and why. Officer Knutson attempted to give

ome advice on officer safety concerns. It appears that ook
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this advice well; however, Officer Knutson sends Officer Masiak a message and tells him about
how screwed up. Officer Knutson did not believe this was in violation of policy.

MK9 is a message between Officer Knutson and Officer Kurt Brester.

Officer Knutson responds to Officer Brester with, "WTF." Officer Knutson was asked what this
means and he said, "what the fuck:" He was asked if this was appropriate and a violation of
policy and he said that it was not appropriate and was a violation of policy.

MKlO is a messa e that Officer Knutson sent to Officer Masiak
Officer Masiak responded back that he heard the

new chief doesn't like that, when more than two officers are out on meal break. This message
went on with Officer Masiak saying he wanted to take someone to jail, because that person
hurt his feelings. Officer Knutson responds back, "_probably wants to take me to jail then
since I hurt her feelings :(." This message continued on about how handled a
call poorly. This is related to the message Officer Knutson received from in
message MK8. Officer Knutson was asked what Officer Masiak was goingto do about his
perceived issues with tactics and he said, "Nothing." Officer Knutson was
asked if it would have been just as easy to send a message to her supervisor or a Field Training
Officer about his tactical concerns with__and he responded, "Yes." He was asked
if he was "bagging" (Criticizing) on__and ifthisiWas a policy violation and he
agreed that he was "bagging" on her and it was a policy violation. Officer Knutson said that he
sent this message to Officer Masiak,

MKll was a message initiated by Lt. Korth to Officer Knutson. This message started with Lt.
Korth telling Officer Knutson to add himself to a call. Officer Knutson responded to Lt. Korth
with, "I don't want to, 1don't like you." This message went on with Lt. Korth saying tha_
_ made the decision to have a juvenile transported to the county line to be turned over
to Manitowoc County. Officer Knutson replied to this with, "Why doesn't he do it." Officer
Knutson agreed that this message would not look good to the public when he is telling a
supervisor that he doesn't want to do what he has been directed to and he tells the supervisor
that he doesn't like him. He agreed that this was a policy violation as well.

MK12 was a message sent by Lt. Korth to Officer Knutson. It was reference to
driving past Officer Knutson on her way to backup Lt. Korth on a call. Officer Knutson sent back
to Lt. Korth, "tell your girlshe can slow down too." Officer Knutson said that he didn't want to
cause more drama with so he asked Lt. Korth to just say a citizen complained
about her driving. Officer Knutson was asked if this was the proper way to handle this and he
said again that he did not want to create any drama with He was reminded
that he went to Officer Masiak and created drama about the incident on Washington St.
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MK13 was a message sent by Officer Knutson to Officer Masiak in reference to
The message was, "oh.'eft weird." Officer Knutson said that he sent the message, because
of his observation that takes off a lot of time. He was asked if this was a
violation of policy and he said that it was..

MK14 was a message sent by Officer Knutson to Officer Kurt Brester, Officer Masiak and _
_ The message was, ".tatus out at headquarters," with the subject line being, "just
reached 1,000 minutes for the month of September." Officer Knutson then sends out, "new
union proposal four off in the book unless you're ." Officer Knutson was asked ifthe
blank was for and and he said, "I believe so." Officer Knutson
went on to say that he was made aware, later in the shift that~ashaving

and this is why she had spenttime at the station. Officer
that explained that

and he responded to n a message that
said, "I didn't realize now Ifeel like a jerk." Officer Knutson agreed that this
message was "nothing positive" and a policy violation.

MK15 was a message sent by Officer Knutson to Lt. Korth. Officer Knutson asked Lt. Korth ifthe
County (Brown County Sheriff's Office) had complained on him. Officer Knutson explained that
this was related to the County asking for GBiD to transport a juvenile runaway from Green Bay,
home to his mother in the County. Officer Knutson said that he did not say anything to the
deputy, but felt that he would get complained on. Lt. Korth responded to his message saying
that the County was just "whining." It was determined that this was not a policy violation.

MK16 was a message sent by Officer Knutson to Officer Masiak. Officer Knutson sent, "what
are you doing?" to officer Masiak. Officer Masiak responded, "Driving around." Officer
Knutson sends back to Officer Masiak, "You have been on admin for 2 hours." Officer Masiak
sends back, "LOL Iforgot to clear myself." Officer Knutson sends back to Officer Masiak, "oh
just like your slster, 80 min__Officer Knutson was reminded of message MK14
where he was told by that
_ He agreed that this message was not appropriate and a policy violation.

MK17 is a message sent to Officer Knutson from Officer Masiak. Officer Masiak sent to Officer
Knutson, "I really don't want to do too much with people in"onight." Officer Knutson
responds with, "/OK wh would ou ever say that."

Officer Knutson agreed that this was a policy violation.

MK18 is an all car message sent out by Officer Knutson. In this message he sent, "Disregard all
his messages he had too much Kool-Aid today." Officer Knutson was asked what this was about

He was asked if police officers should not
abide by policy and he agreed that officers should be abiding by policy. This was identified as a
policy violation.
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MK19 is a message that Officer Knutson received from Angela Knutson, who is an employee in
the records division of the Green Bay Police department The
message from Angela was, "Biemerei apparently has an N added to it and it is pronounced
Beerment seriously people and it's someone that isn't new." Officer Knutson sent back, "who?"
Angela sent back to Officer Knutson, _Officer Knutson was asked if he had ever had a
conversation about his issues or concerns with~nd he responded,
"I'm sure I have." Officer Knutson was again reminded of his response to Investigators when he
said that he has no connection to and does not know much about It was clear
that Officer Knutson has had conversationsabout~ithAngela. He agreed that
this was a policy violation.

MK20 is an all-car message sent by Officer Knutson with, "lets playa game try to figure out
where _is."

This message shows that Officer Knutson is more
engaged in sending out messages and focusing on others, as opposed to performing his duties
as a police officer.

Officer Knutson agreed that this was inappropriate for him to use and to reference....
in a message.

MK21 is a message sent by Officer Knutson to Lt. Engelbrecht, "That's because I've been reading
Lexipol all morning knowledge is power." Officer Knutson was asked what the "knowledge is
power" portion of the message means,

MK22 is an all-car message, sent by Officer Knutson, "Trivia question how many goof troop
squads still in the lot?" Officer Knutson confirmed that he was calling the goof
troopers. This is a derogatory term toward the nd Officer Knutson confirmed
that this was a policy violation.

MK23 is an all-car message that Officer Knutson sent out related to Lt. Korth giving him a hard
time for leaving night shift and now working day shift. Officer Knutson's message was asking if
anyone had an extra flashlight, because he knew that Lt. Korth was going to send out an
annoying message about him working days now. Officer Knutson said that he did not think this
was a policy violation on his part, but he was asked if he felt it was appropriate for a supervisor
to be sending this type of message out. He agreed that this was not appropriate for a supervisor
to send out messages that were annoying or inappropriate as it relates to subordinates.

MK24 is a message that Officer Knutson received from Officer Masiak. Officer Masiak sent,
"you better hang out in B tonight." Officer Knutson responded back, "why is that." Officer
Masiak said "Guess LOL." Officer Knutson responded with "I already know."

He agreed that this was a policy violation.
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MK25 is a message sent by Officer Knutson to Officer Masiak. His message was "50 she is in the
river." Officer Knutson continues with, "Don't think she's quite had the mic shoved down her
throat enough with that all that background breathing I hear either." Officer Knutson said that
this message was about and how she uses the radio. He was again asked if it
was appropriate to talk behind her back and he said no and he agreed that this was a policy
violation.

Officer Knutson understood that this message was inappropriate and was a
policy violation.

MK26 is a message that Officer Knutson sent to Officer Bahl, Officer Masiak, Officer Spoerl,
Officer Eickholt and Officer Xiong. The message was, "I willnever take an OWl for_
again ever." Officer Knutson was asked what,__was, and he said this was referring to
____ Officer Knutson was asked why he was calling
~as related to a Keenan and Peele sketch. He was asked if this was a video
that was laced with highly racially charged humor and Officer Knutson replied "Yes.from what I
can remember." Officer Knutson was asked how it started that he called
_ He said that it started with_ referring to and,-
referring to He went on to saythat~as referred to as
White~nd was referred to as Black_ Officer Knutson was
asked if he ever referred to as Black_and hesaid that he was sure
that he had. He was asked ifthis was potentially a racist comment and he agreed that it was.
Officer Knutson was asked if he could remember anyone else who used the name Blac

Officer Knutson was asked if he had ever heard of or seen the"walk.
During the course of the investigation, investigators were

told that some supervisors and possibly officers were imitating how
walks, but also imitated how an ape walks. Officer Knutson demonstrated the wal

MK27 is an all car message that Officer Knutson sent about ailing out on the
police radio that she was at Main and Museum. He was asked if it was appropriate to callout
another officer over MDTand he said that it was not appropriate and it was a policy violation.

MK28 is an all car message that Officer Knutson sent out about The
message was __an over my duty bag tonight. Yes, completely over the top. Think
there's some truth ta that driving thing." Officer Knutson was asked what this was about and
he said itwas related to a stereotype of how He was asked ifthis was
appropriate and he said "no." He was asked ifthis was a policy violation and he said "yes."
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MK29 is an all car message sent by Officer Knutson in reference to "HowCome_and.
_never fight over taking calls." He admitted the message was a "bag" (criticism) on'"
_and over who is or is not taking calls in their assigned zones or
districts. He said that this was inappropriate and a policy violation.

This was the conclusion of the MDT review with Officer Knutson. He was asked if he thinks that
the MDT messages that he sent and the messages that he responded to, contributed to some of
the harassment issues that were happening on the night shift, and he said "yes." He was also
asked ifthese messages could be viewed as racially charged and inappropriate and not at all
what we are about at the Green Bay Police Department, and he agreed with this as well.
Officer Knutson also agreed that this behavior has created what could be viewed as a hostile
work en~ironment..

Officer Knutson said that all of this is not reflective of his character and it is not how he wishes
to present himself. He again said that he was embarrassed. Investigators talked with Officer
Knutson about the initial interview with him, specifically his response to the question of "how
well do you know and "what is your relationship with Officer
Knutson elaborated-on this and said, "In hindsight to my interviews that I think went poorly."
He said that he could have el~borated on his answers to these questions and he developed his
opinion of__based on what others had told him about her. He said that he did
not directly know much about her tactics, performance, admin time, and all the things that
were brought up, but basically this was a second-hand opinion of her.

Officer Knutson was then asked about showing officers the picture he took of the photo that he

posted of Officer
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Officer Knutson then talked about the night that he printed the picture of
posted it on

He said that he took the picture, sent out the text message of the picture, took
down the picture, and shredded it. He said that he shredded it because he felt that it could be
seen in a negative light. Officer Knutson was asked if this means that he knew it was
inappropriate and he agreed that he knew it was.

Officer Knutson said that the he
looked at the chairwhere~adbeen working

was.

Officer Knutson was asked to recall the events that led up to him posting the picture of_
_ He said that he was working OWl patrol overtime, and had made an OWl arrest, he
stopped in the shift commander's office to turn in his paperwork

Officer Knutson was asked if Lt. Korth knew that he was making the
He was asked what Lt. Korth said,

He was asked if Lt. Korth told him that this wasn't a
good idea or if he told him to take it down

Officer Knutson was asked if Lt. Korth had done the"walk" in derogatory terms toward
and or if he knew of Lt. Korth using derogatory comments toward a

He was asked specifically if Lt.
He was asked if

specific race.
Korth had used the "N" word
he used the "N" specific to
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_ Officer Knutson was asked to explain the context in which Lt. Korth used the "N" word or
the "JNBN" term

Officer Knutson was asked to elaborate more on the_Walk." He was asked if he could
see the racial undertones of this and

Officer Knutson was asked if he could recall any other comments that officers had made_

Officer Knutson was asked if there was a sediment from senior officers to junior officers that
"You're here but you're not port a the team yet."
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Officer Knutson was asked if he has ever felt that he has been harassed or discriminated against
and he said that he does not feel that he has. He asked what he has learned from this situation
and he responded that he has learned what not to do and what he should have done. He has
learned what real leadership is and that he has made some mistakes.
This ended our third interview with Officer Knutson.

On January 23rd, 2017, Officer Knutson came to the Professional Standards Division and

Investigators met with Officer Knutson ~n January 24th, 2017 to take his official statement in
regards to this additional information.

Officer Knutson was also asked if he had heard anything about Officer Masiak stealing or not
giving her handcuffs back.

This ended the follow-up interview with Officer Knutson.

LIEUTENANT ROB KORTH AND OFFICER R. CASEY MASIAK DISPOSITION

As noted in the Executive Summary, no interviews were conducted with Lt. Korth or Officer
Masiak, as both submitted resignations during the course of the internal investigation and prior
to be interviewed.

INTERVIEW WITH

stated that he had known
Green Bay Police Department
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He described as a "confident police officer", and stated that she was very
effective and efficient in the way that she did her policing.

e stated that was a
very confident officer who had a command presence about her and used her communication
skills to help through crisis intervention when she was responding to calls. He stated that she
was a very "empathetic officer."

stated that had confided in him about a couple of incidents
where she felt that she was being harassed by Officer Casey Masiak. One of the incidents
happened in

, had called out with a
traffic stop and stated that he recalle aying that because
they were close they backed up__He said that at some point during his investigation

requested that a different officer come over and take an OWl report"
_stated that he recalled that Officer Casey Masiak had sent out an all-car MDT
message.~as working that night and when he received the all-car message he
thought to himself about Casey Masiak, "What an idiot", for sending out the message. He
stated that he had that reaction because as an experienced he knew that when officers would
send MDT messages out that they needed to be professional and that you could "get jammed
up" if they weren't.

stated that later in the evening he went into see the Shift Commander
reference Masiak's MDT message to complain and he believedtha~as the
Shift Commander. He stated that he was assured by him that it was "going to be handled."

. tated that he later spoke wit~nd and assured them
that after speaking with_that it would addressed. ommented that

that he would have expected that Officer Masiak would have received at
least a counseling register entry for sending this kind of message.

At the end of hift he stated that he walking out of the police department
building and across the parking lot and he came across Officer Masiak walking into the PD.

stated that he had made a comment to Masiak something similar to, "Sending
out that message was pretty stupid and you're probably gonna to get jammed up for it." He
stated that Masiak did not reply to his comment.

stated that he discovered later that the entire incident was passed onto a
mentoring lieutenant, who he thought was' ut he was not sure. He said that he
found out that there would be no counseling register entry for Masiak and that the incident
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was handled verbally with him by a supervisor. He believed he was told this information by.
_ but was not sure and he was not positive that itwa~ho was the

mentoring lieutenant. When asked if it could have been Lt. Korth who handled this issue he
stated that he was not sure.

He stated that
there was no question that Officer Masiak's MDT message was specifically meant for.and

but he still felt obligated that he had come forward and report this to the Shift
Commander.

stated that he vividly remembers a phone call and conversations that he had
with both and__eference to them walking into roll call and hearing a
conversation about how they were being talked about. It happened at the end of their shift and
they were walking into roll call and as they walked in they heard somebody speaking to Officer
Masiak and said something to the effect of, "Don't worry we got your back, nothing's going to
happen." aid that he remembers this incident very well because the
conversation he had with he described her as being very upset about what she
had overheard and she had made the comment to of, "Who is advocating for
me?" commented that he did not blame or the way she felt
about this incident.

barricaded subject situation where shots had been fired
he subjects had been taken into custody

and at some point~ason the call and had made the
comment to the group of officers standing inside ofthe house, "whose call is this?" _

.said at that time, Officer Masiak was present, along with a group of other officers, and
Officer Masiak said, "It's stated he was there when this
conversation was taking place and he recall~asked where .. was.
Officer Masiak responded with something to the effect of, "Doing everything she can to avoid
paperwork, probably out on perimeter." said there were other officers on
scene and he is positive that they had heard the comment that Officer Masiak made to._He believed a couple of those officers were. and

tated that he just kind of tucked the comment in the back of his mind and
when the call was over, he had contacted~ find out what was going on. He
stated that he does not recall if it was in person or through an MDT message. He stated that
when he talked to it became apparent to him, there was an ongoing pattern
had been developing and he was trying to figure out exactly what was the reason was that
Officer Masiak had such issues with tated that while talking
with-..she said she had talked with when he was on the
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stated that through past discussions with that she had
previously contacted other supervisors about incidents with Officer Masiak but he does not
recall when and what supervisors they were. tated it was his opinion_

stated that had told him that she was going to do everything
she could to avoid Officer Masiak and any potential issues that they might have between
themselves.

The previous two incidents that~alkedabout, are the ones that he personally
witnessed. He stated that over time~adshared other incidents with him.

He cannot remember the specifics ofthose incidents but the tone
o herself to better the situation." stated

he had an assumption that these matters were being
upervisors.

_ stated that he knows that had approached~o
switch districts and to get out of District.o she could avoid the issues._stated, "I'll be
very frank with you, we don't have these sort of issues Hestated
when he has the occasion to work with he never sees issues
like this. He described this as a specific'

was asked if he had heard of having any issues with other
officers, and he stated that he could not remember any specifics, but through the rumor mill
and anecdote stories he thinks that was "lumped into some of this by
association" or supervisors.

stated that these incidents have been happening between and
Officer Masiak for approximately 1 Y, years. He stated within the last couple of weeks there
have been moments where he knows that has been brought to tears and that
now she is starting to blame herself and that one of her greatest fears is that all of these issues
are her fault and that she created this. stated that while speaking with_

_ she has told him that she does not know what she has done wrong to deserve this and
she does not know why this is happening.
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- - - - --- -- - - - - ~ - - --

-
INTERVIEW WITH

An Interview was conducted with on Deceniber nnd, 2016 at approximately
0220 hours. was advised that he was a witness officer to the events
surrounding this complaint. was asked if he knew that per GBPD policy, he is to
answer all questions truthfully and completely and he acknowledged he did. He was asked if he
understood that failure to answer all question truthfully and completely, could result in
discipline and he acknowledged he did.
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away. He said he does remember the message Officer Masiak had sent out when-..
and said Officer
Masiak sent out a "stupid" message saying they can show up on acall and not do any of the
paperwork. He said again that the message was, "something stupid like that!" He said he
thought to himself, "What a stupid thing," and he deleted it. "'-aid that's all he
could remember, ~ton to say that
most of the complaining he has heard is when he goes into the break room and "they" are in
there. "they" will be complaining about"
_not showing up for work or "milking" calls.

was asked if he had ever worked with
. of her quality of work. He said she has worked in Distri

He said he does not know what as or hasn't done
about the problem, but he knows he has spoken to him directly aboutthe~uys"and
their arrogance, conceitedness and their feeling that they can do whatever they want,
whenever they want and to whomever they want. aid he has spoken to him
approximately six times about the issue and he doesn't know if it has or hasn't ever been
addressed.

~asasked If he has heard or seen any MDT messages or anything about a
supervisor or the supervision on nights. eplied back, He
was then asked what he thought of the supervision on nights and he said,

He said that when certain complaint or issues are brought to a supervisor,
nothing gets done about it. He said,
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was asked if he has ever been harassed and he said no, he has never felt that.
He was then read an MDT message from Officer Masiak to Officer Brester, which stated, "Did
Korth tell you what _said about me?" said he did not know what the
message was in reference too. Again, he said he-has had conversations with and
other supervisors about "that crew." He said he often will go into the shift commander's office
in the morning and have conversations with whatever supervisor is in there
and they talk about

~asasked if he thought the messages being sent out by Lt. Korth were
appropriate for a supervisor to be sending and said, "Absolutely not."..
_ said he doesn't know if the messages are inappropriate, but said he will read them
quick, think that was stupid and delete them. He said he doesn't make a mental note of those
types of messages.

was asked if he has ever confronted Officer Masiak about his behavior and he
said he had talked to~ while ago and told him he needed to separate himself
from Officer Masiak, because he thought he was going in the wrong direction.
said he has told Officer' Masiak to, "Keep your mouth shut." He explained that when allof this
came to light and the Chief came in and addressed the night shift,

and Officer Masiak was "Spouting off." Officer
_ said Officer Masiak was complaining about everything that was going on 'and he usually
ignores it. said that with everything that is going on, he walked over to Officer
Masiak and said, "Look, here's some fatherly advice, shut the fuck up!" said
Officer Masiak didn't say anything and he was dead serious. He said Officer Masiak just stood
there and had a "smart ass" grin on his face. said he turned and walked away.
He said,

was asked if he thought something needed to be done, with what was going on,
on the night shift. He said he doesn't really know all that is going on,
__but heard it all started because of a picture. He said he has never seen the
picture, but just heard about it and said, "Absolutely" something needed to be done.

was asked if-..-or~ad ever had a conversation
with him about beingharass~d he said no. He thought the message that
Officer Masiak had sent when and were working together, was
more directed at

___was asked if he recalled what exactly Officer Masiak was saying_
~t prompted him to confront Officer Masiak. said he could not
specifically recall what he was saying, but with what was happening and knowing there was a
"Black cloud" overthe night shift, he told him to, "Shut thefuck up." He said he heard.
__name thrown out and Officer Masiak say something to the effect of, "Sure and
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that's not harassment." said when he heard the word harassment thrown out,
that was enough and he confronted him.

_ was asked if he had been contacted by anyone or talked to anyone about the
night shift investigation, prior to his interview. He said he talked to~nd
____about it, He was asked what
~old him what he thought about it. aid,_

said, "We all goof around with each other, but if it's
gotten to the point that we're here, then it must be out oj hand."

said, from what he has heard about the things going on at the police
department, He said he did recently hear
that someone made another person cry and that he has never heard that happen before in the
past.

~asthen asked if he had ever remembered any other supervisor who had sent
out MDT messages in the same manner as Lt. Korth, and said, "NoI""
_said he is aware of the messaging, asked how does he go to Lt. Korth and tell himto
knock it off. He said Lt. Korth is a supervisor and it is not his place to tell a supervisorto stop
doing something.

said if he would have known about the personal "ribbing" of another officerto
the point of that person being in tears, he would have put an end to it. He said nothing like that
has occurred in his presence. opined this activity is directly related to when the
Captains removed from the shifts. He said the lieutenants don't have that one person to go to.
He said, "We don't have that biq (oe on the foot to qo to:"

said he heard that-""as the one that was brought to tears from
being "ribbed." He said he can't recall who told him or who it was that made her cry, but he
can only assume it is the same people we had been talking about. He said he heard that she did
something on a call and "they", "ribbed" herto the point where she was crying. Hesaid that
whoever told him that, he remembered telling them it was completely wrong if it had
happened. nd it
could have been being made to cry.

was then asked if he thought the involved officers were followingwhat one of
tnelrs-upervisors (Lt. Korth) was doing or if it was a learned behavior. said,

--- ---

~pecificdates or examples of this,
__was asked to give an example of what he was talking about
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said it's there and you can kind of see it. He said he was talking with
and he told_that he thinks the officers are following what their

Lieutenant is doing. said this is just his opinion. again said he
could not give any specific examples

!I~rand he sees it.

i

__was asked if he has seen a change in after he-...
~him,telling him he needed to separate himself from OfficerMasiak.~
_said he had. He said he has had that talk with_a few times and has definitely
seen a change in his behavior. was asked if he felt the changei~was
because of the talk he had with him and he said he did not know. said he was
not sure if anyone else had talked with telling him the same thing...
_said after he had confronted Officer Masiak , he was walking backto
~hen old him that he was glad he had said something to OfficerMasiak.

said that Officer Maslak would not listen to hlm.:

as asked if he thought there was a "ring leader' for what was going on with

- ~-- - ----- ---
he doesn't know what any supervisors have, or have not done, to address it with him. He has
heard Officer Masiak make jokes about Captains in roll call before, and he did not think it was
appropriate for a new officer to being doing that. He explained that it used to be "Taboo" to .
make fun of a Captain. He said they used to make fun of each other, and that was ok.

was asked if he thought Lt. Korth's actions undermined what other supervisors
were trying to accomplish. He said he thinks of it like divorced.parents and how one parent is
the disciplinarian and the other allows the child to get away with whatever they want._

other supervisors.
. He said "Yes", meaning Lt. Korth's actions do undermine the
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_ was asked if there was anyone else he thought we should talk too in regards to
this investigation and he said no.

He was advised that this was an active investigation and that he should not talk about it with
anyone other than his union representation. He was told if he remembered anything or had
any questions about what we discussed, to contact the Professional Standards Division.- .....

• £
lIE L

Investigators concluded the interview at this time. A short time later came in
and advised us that had some additional information that he wanted to tell us.
Investigators then went back into the conference room and continued the interview.

said he does not know what made him think of this situation and prefaced, that
he does not know who, or when he was told about the incident, but knew it was started by a
supervisor. He said he heard the incident occurred downstairs in the basement ofthe
Department and was walking in front of Lt. Korth and Lt. Korth made
gestures like a gorilla, behind said he just thought of it and
doesn't know when it happene ,or who had told him about it. was asked if
hearing about this incident

. He said he thought that even before he heard
did say that after hearing about the incident"

was asked if he thought it would have been funny if
he witnessed Korth doing this and he said, "Absolutely not!"

was then asked if he has ever witnessed an atmosphere in the shift
commanders office, being like a "frat house" when Lt. Korth is the shift commander. _

_ said that he has seen six to eight people gathered in the shift commander's office,
~II around the counters and chairs, when Lt. Korth is in there. He said it was more
camaraderie and "they" (Several officers) would be in there joking around. He said it was
usually 0400 or 0500 hours when there isn't a lot going on, on the road. was
asked who "they" were and he said it was all ofth~District guys. Hename~

and~ as the group. He said he observed Officers
and in the shift commanders office, every once in a while. He

said it is more with Lt. Korth than with any other supervisor. The interview was concluded at
this time.
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INTERVIEW WITH

Investigators conducted an interview with on December 19th, 2.016 at

approximately 1034 hours. The reason for the interview was explained to , as an

investigation was being conducted into allegations of harassment by several GBPD nightshift

officers.

Investigators explained a call that Officer Masiak and were on and __

asked if this was a call for Domestic Violence where a set of handcuffs went missinga~d-"

--"as advised this was in fact the call in question. explained that he was on a

domestic disturbance call with and a female suspect was going to be going to

jail. said handcuffed the female and Officer Masiak arrived and

told them that since the call was in District B (which was his District), he would do the

transport. aid he turned the female overto Officer Masiak.~aid

ater messaged him asking if he knew where her handcuffs were and he told her

he did not know where her cuffs were and that he turned the female over to Officer Masiak.

He further said that he did not change out the handcuffs before he turned the female overto

Masiak, meaning handcuffs were still on the female when she was

transported to jail. aid the only time the female was out of handcuffs was when

she needed to use the restroom and he took her out of the cuffs, so she could use the

bathroom and then he put the handcuffs back on.

was asked if he had ever asked Officer Masiak about the handcuffs and he said he

did later in the locker room and Officer Masiak had either told him he did not know what he did

with them, or that he had put them on the shift commander's desk. __however,

could not remember exactly what Officer Masiak had told him.~as not sure if he

had told Officer Masiak that the handcuffs were~hileon scene, but he was

sure he had told him later when she asked him about her cuffs.~as again asked if

Officer Masiak had told him what he had done with the handcuffs and aid he was

almost sure Masiak told him he had put them on the shift commander's desk. He was asked if

Masiak had ever talked about the handcuffs after their initial conversation in the locker room

and_aid "No."

~as asked his opinion on~ork performance and he said

-
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_ was asked ifthere was anyone on night shift that he could name as being responsible for

bullyin and he said Officer Masiak does not like He also said

that Officer Brester does not like her,

He was asked if he could recall any MDT messages being sent out about --=hat
would be inappropriate and he said at times he has seen messages from at least halfthe shift

that he would read and think they probably should not have sent them out. He was asked if

there were any individuals that stood out in his mind that send out those types of messages

and he said Lt. Korth stands out in his mind that sends out those types of messages all the time.

He also mentioned Officer Brester and Officer Masiak as ones that send out messages. He said

they usually did not send them out as all car messages, but would send them to a select group

of officers. He was asked if he thought the messages were inappropriate and he said not

necessarily, but more unprofessional. He said sometimes the messages are meant as a joke,

but there are times some of the messages should not be sent out, as they are open to public

records.

work ethic, was asked if he observed the decline in

work performance right away or ifthe decline was more

recent. He said that about a month after she was done training that she had made a comment

to him that he should use as rnuchtlrne offas he could. He said he told her that he was trying

to save his days off to build up his vacation bank in case of an emergency and she told him that

was a "dumb" idea and he should use as much time as the Department provides him. He said

at that time, was already "burning" all of her time and that is not his type of

work ethic and he does not take a lot of time off. He said for her to make a full five day work

week was "shocking." He then referred back to the incident where her handcuffs went missing

and he said she was working hard at trying not to make an arrest, because it was the end of her

shift.

~as asked if he had ever sent out a message belittling and he said

he was not sure if he ever did. He said there are certain people on the shift that you can send

messages out to joking with them and there are certain people you can't. He said there was an

incident where they went to a call and Officer Masiak and responded. Hesaid

he made a joking comment to Officer Masiak like, "It's about time you start taking calls in your

area." _said he said this to Officer Masiak in a joking manner, but

overheard him make the comment and she became upset about it. He said he dirno"t direct

the comment at her and it was a joke made to Officer Masiak. He said he thinks she

complained to a supervisor about it and he talked about it with her after shift. He said he told

her that he was joking around and if she did not like the comment that she could come to him
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and tell him she did not care for the comment. He said because of that, he does not joke

around with her about things.

if she had ever confided in him about some of the issues

she was having on the shift and he said "No."

said that he knew when he went to night shift that the night shifts officers would

make fun of people.

He was asked ifthere were any other supervisors or officers that send out unprofessional

messages and he said there was not. He said he did know that MDT messages could be

monitored at any time. He further said he knows that the shift has been told multiple times to

not send out unprofessional messages. He said union representatives from the shift as well as

supervisors have told them to watch what they are sending out on the MDT's. He said he

knows for sure_has told them that.

The interview was concluded at this time.

INTERVIEW WITH

On December 22, 2016, was interviewed by the Professional Standards

Division. He was told that the Green Bay Police Department was investigating harassment and

bullying on the nightshift and, he was seen as a witness or possibly a victim of the above

actions.~as asked if he knew of any employees who have been harassed or bullied

and he identified...._ and as not getting along with other

officers in District

_said that other officers have told him that oes not take constructive

criticism well. The officers who have complained about~ereprimarily Officer

Masiak and Officer Kurt Brester. He said that most of the complaints were of either a tactical

nature or about showing up late for calls. He next said the supervisors were not seeing the

issues that the officers had brought forward._ said that since didn't

seem to take constructive criticism well from the officers, conversations were had with the

complaining officers to start over with and he didn't believe that the problems

continued after those conversations. He did explain that Officer Maslak complains a lot,_

When asked about the complaints about said the similar complaints

came in mainly from Officer Masiak, and initially from Officer Kurt Brester, that were similarto
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the complaints on He said specifically that the complaints were related to her

sitting inthe_ parking lot and stopping suspicious vehicles or people. He also said that

the complaints from these two officers, seemed to lack credibility because there were no

performance issues seen by supervisors in regards to He said that the level of

complaints would lead a person to think that both and

stumbling and falling over their feet,

He said that he tried to go on calls with and

and although he was on more calls with he did not see the issues that were

being complained about.

_said that he had a problem with Officer Masiak on a call were he had stopped a

reckless driver and Officer Masiak was dispatched to back him up. nd"
, but they were close

to the stop and covered him on the stop until Officer Masiak was able to get to the location. He

said that Officer Masiak sent out an all-car message similar to "amazing how they can go to

calls when there is no paperwork." _said when he finished the call, he went in the

station and reviewed the policies that he felt Officer Masiak violated by sending the message.

He said that he called Officer Masiak into the station to discuss this issue, and

came in as Officer Masiak's ._said that he went over the policies

with Officer Masiak and felt that Officer Masiak owned the mistake and explained that he was

frustrated working with

came in a few days later to express support for"

_and bout the issue with Officer Masiak's MDT message. He saidt'h'~t he

told ....-rhat he had already spoken to Officer Masiak and the issue would be dealt

with because he felt that~nd~idwhat there were supposed be
doing. When he spoke with ,_ said that the plan was to issue Officer

Masiak a counseling register entry for the policy violation.

_said that he spoke with Lt. Korth about the. issue with Officer Masiak's MDT message

because Officer Masiak was in his mentoring group. He said that Lt. Korth didn't think the

message was a big deal. He said that he next met with_about the message and.
_was not happy about the message but stated that it would be hard to write up Officer

Masiak about sending a message when Lt. Korth sends out messages all the time. The

counseling register entry was never completed or issued to Officer Masiak.

except for Lt. Korth.

He said that Lt. Korth does very well with tactical situations, which he respects.~aid

51



that problems occur when there is some conflict or problem to work out and in those times, Lt.

Korth just avoids him. He gave an example

n the shift commander office. He said that he called or

messaged Lt. Korth to have Lt. Korth come in because he is an assistant SWAT commander, to

help him He waited for Lt. Korth to come in, but he didn't,

He said that he stopped Lt. Korth and Lt. Korth

just told him that this wasn't a big deal and just drove away without giving him any

explanations or solutions. He said that he tried to meet up with Lt. Korth later but Lt. Korth

avoided him to the point where_ said he gave Lt. Korth an ultimatum to meet up or

he would go to Capt. LePine. He said that they did meet up with Lt. Korth at Webster St. and

University Ave. and felt that Lt. Korth just ignored him while he was trying to talk about this

issue.

When asked if he thought that he was the victim or intimidation, harassment, hazing or

bullying'- initially said no. He was then asked if Lt. Korth gave him any nicknames and

agreed that he was called and by

Lt. Korth._said that he initially played off the nicknames as a joke, but after it gets

said a number of times it would get irritating, but he wouldn't necessarily respond to it because

he would look gullibl,e._didn't think that Lt. Korth gave him the nicknames as fun, he

didn't want to give Lt. Korth the power to let him think that he was intimidated, and felt the

nicknames were disrespectful. He also said that Lt. Korth sends out quite a few all-car MDT

messages about being_or doing something else.

_ said that Lt. Korth would also say things to make fun of him when he wears hisfull

belt and vest when he works the desk. He said that Lt. Korth would make fun of him for this In

front of other people including officers._ said that Lt. Korth sends out inappropriate

MDT messages and no other supervisors send out messages likethat. He recalled that Lt. Korth

has sent out messages about~uttingon his jacket and messages titled "knowledge

is power." He knew that the message about putting on a jacket was in reference to an incident

on Washington Street from a while back, and commented that it was funny at first but isn't

funny anymore after the ioo» time._said he did not know where the "knowledge is

power" comment came from.

He said that Lt. Korth plays the music loud when Lt. Korth is assigned to the desk and other

officers do hang around with him in the office._said that Lt. Korth also plays fishing

videos a lot more than anyone else when he is assigned to the desk. He also said that Lt. Korth

calls lazy in front of other supervisors. He

said that it was possible that Lt. Korth would have called those officers lazy in front of other
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officers. Within the last week, aid that he had heard that Lt. Korth had danced

around like a monkey and it was construed that the dance was imitating

_stated that he has heard Officer Masiak complaining about and

before work. He said that the comments were made around

the time of this past summer, but he did not say anything to Officer Masiak about the

comments. _ recalled that there was an issue with Officer Masiak telling'"

_that she could leave calls. He said that from Officer Masiak's view, this was just saying

that could leave because the job was done. He said that from

view, Officer Masiak would just tell her to leave the call as soon as she showed up'-
said that he did not recall ver coming to him to complain about any issues with

Officer Masiak. He said that the reason that he would have spoken with the other supervisors

on the nightshift was the constant complaining from Officer Masiak. He also said that Officer

Masiak

was hesitant to label himself a.vlctlrn ofthe harassment from Lt. Korth,

but in the totality of the messages and work conditions with Lt. Korth, he did say that he was a

victim of Lt. Korth's behavior. He said that Officer Masiak and Lt. Korth were the two primary

people causing the harassment on the nightshift._said that he

_ and _ probably only saw parts ofthe problem with the issue of certain

nightshift officers not gettingalong. He said that they did talk about things in about a hundred

of small conversations around a couple months ago and_was starting to address this

by going over policies with the officers on the shift just before the nightshift problems finally

blew up.

-
__said that he regrets not going further with the counseling register on Officer Masiak

and further regrets that he let another supervisor influence his decision to not issue the

counseling register. He said that he felt he let the department down and let himself down by

not issuing the counseling register, and described this as allowing himself to be "dumbed down"

by another supervisor.
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INTERVIEW WITH

On December nnd, 2016, at approximately 0340hours,~as interview by
the Professional Standards Division. She was told that she was not the subject of this
investigation and that the contents of this case, and this interview, will be reviewed by the
administration of the police department........as told that the purpose of the
interview is to determine if she was ever a victim of harassment and that she was not a subject
of the investigation.

was asked if she was ever the victim of any type of harassment while working at
the Green Bay Police Department. ays she has been left alone, pretty much,
adding she recalled one MDT message that was "kind offor her" but she thinks it was more for

- ..... She added that this
called out with. _ had later spoken to both

and telling them that an all car message was sent out about
them, and they needed to be made aware of it. The message was sent by Officer Masiak.

and were in a car that did not have a computer, thus they would
have never saw the message. She recalled~alled them into the shift commander's
office to discuss this message. She couldn't recall who would have been working the shift
commander's desk on this date, as_was a road supervisor this day.~ad
printed off the message, had them read it, and advised them that he was not aware this was
going on, on the night shift, and wanted to hear their thoughts about this and anything else
going on.

explained she was a little upset at first. has told her in
confidence some issues she was having and that it was bothering her. didn't
want to discuss those issues then, so old_ofsome of the issues.

was asked further about not knowing about issues on the shift.
gave him examples about when the officers pick squads, on the back wall, about that behavior.
Officer Masiak would make comments about leaving her firearm in the trunk of
her squad. stated that this comment was made as was exiting her
squad, but she wasn't sure that heard the comment. The firearm left in the
trunk of the squad car happened a couple months prior to this interview. ~elt this
comment was heard by anyone standing waiting for a squad car. __stated that
Officer Masiak would keep bringing it up, which is why she brought it up with-'

explained that Officer Masiak made another comment about
_ stating "oh great, we have another one of those." •••had called
out on the radio with some type of traffic stop, Officer Masiak then made this comment.

took this comment to be very rude and unprofessional.••
She took Officer Masiak's

statement to mean a racially negative comment, and a slam towards him being_
added that no one endorsed the comment, nor negated it. She recalls that
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- --- ~ ------

potentially,
recalled this to have happened while as in training,

. She feels that-.."ay have heard this as well. She
reiterated that Officer Masiak and Officer Kurt Brester are together often. She does not recall
any supervisor standing nearby, adding it's rare for a supervisor to be outside while squads are
being selected. She does recall talking with about this as they met squad to
squad. She recalled the content ofthe conversation being that old him she
didn't like the conversation. She couldn't recall whether~adany comment or
reaction based on what she had told him.

explained that she had only spoke with_ about the incident's Officer
Maslakwas a part of and hadn't spoken to any other supervisor about these problems. She
added that_ did meet with some on night shift as a group about the conduct.

_ had them each go through policy as it relates to prohibited behavior. The theme of the
meeting was that_was frustrated with the way people were treating each other,
related to harassment. He made them read it in front of him as he sat there. elt
this was a very good proactive approach.

was asked if any harassment was directed towards her or any rumors about her;
she stated there were none. She added she kind of "sticks to herself." When asked if she had
heard anything before, during or after roll call, about someone picking out a single officer. She
stated this happened on the "walt' while waiting for a squad car. __~hata
group of officers, including Officer Masiak, were commenting about how-"

Officer Masiak, according to

was asked if she had ever heard an officer make an odd comment on the radio
and be made fun of. She says that happens once in a while, which is then followed up with an
all-car sent, by various people about the miss-communication on the radio. She was also asked
about the shift commanders office and people hanging out in the office. She explained she has
seen are normally in there talking with
whoever is on the desk. She stated it depends who is sitting the desk on a particular day. She
stated if she was to narrow it down which supervisor they spend the most time with, she stated
Lt. Korth and

was asked if she has ever been a victim of any harassment, based on her sex,
tactics or policing style. She says nothing has been brought to her attention and she is unaware
of any harassment.

felt that some MDT's messages are occasionally inappropriate. She stated she
cannot recall details, but recalled Lt. Korth has sent messages that maybe crossed the line a
little bit, she did not recall being offended by them. She recalled this would happen when
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someone did something stupid on the radio. She also pointed out Officer Masiak would send
inappropriate messages. elt this would happen once per week or once per shift.

was asked about the female locker room and if she had heard conversations in a
negative manner. She stated most conversations were about kids and dogs, nothing negative
about other employees. She stated that has voiced her concerns of
harassment. When asked if has come to her with specifics, she could only think
of generalized statements that she made. had mentioned she goes on calls as a
secondary unit, and Officer Masiak is very dismissive and asks her to leave.
understands this to have happened qulte often. __said that told
her that Officer Brester would look at puzzled by how Officer Masiak was
treating her. has been on a few calls with , and feels -._s confident and can do the job. She doesn't feel they have been on enough calls
together, to judge her performance.

~asasked if she was aware of any history, romantic relationship, or something
that went sour with Officer Masiak and She explained she knew there was
tension prior to even getting hired with the Green Bay Police Department.

also stated that told her that she takes time off of work, as she
would rather be living her life and use her time. aid that aid
that she takes off as often as possible, due to working ira.district and how she is treated
while working the~istrict.

~as told"'-'e doesn't care to work with Officer Masiak,__
__ She vaguely-remembers hearing Officer Masiak make a comment about_

on the radio, but she was unable to remember specifics, due to the time that has
passed. When asked if Officer Masiak has harassed other co-workers, or was heard saying
something about someone else,__commented that it was nothing out ofthe norm.
She has never heard any supervisor make any derogatory comments towards an ethnic group,
nor any minority.

was asked for her opinion on if there was one officer on the night shift that is the
cause of, or leader of the grief on the night shift, and she stated that person would be Officer
Masiak due to the ways he talks and treats people, especially behind their back. She felt that
due to the rumor mill, Lt. Korth is the only supervisor who supports Officer Masiak and this kind
of behavior. She stated Lt. Korth has always been professional around her.

- ------

~asasked if she had been contacted by anyone advising her about this
investigation. stated that she received a text from sking her if
she knew what was going on. She said that the text was about a supervisor and officer being
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suspended. old her that she wasn't sure who it was, but once--"
returned to work, she was made aware that it involved Officer Masiak and Lt.K~
_also said that called her and asked her if she was ever a victim ofthis
type of activity.

was asked to outline instances where~ayhave confided to her.
She said that~asfrustrated on calls and being called out by Officer Masiak for
not making an arrest. aid that there was a death scene call where Officer
Masiak showed up and told her to leave. said that old her of an
incident that
__She said that ade contact,
_asked where shewas needed so she took erimeter for the time being.
Officer Masiak arrived on scene and told that it was her sector so she needed to
handle the call. also talked about another callwhere and"
~espondedto a disturbance, which resulted in officers kicking in a door, and Officer
Masiak shoves out of the way.

was asked if~had talked to other supervisors about these issues.
aid that~idexpress her displeasure with the lackof action

taken, and the behaviors not changing. She said when tol~about the
incidents and lack of action, he seemed surprised and upset that nothing was being done.

said that had talkedto~n several occasions about
the behaviors, but nothing had changed.

~as reminded that the information and questions from the interview need to be
kept confidential and that she should contact the Professional Standards Division ifshe
remembered any additional information or if she became aware of any new information.

INTERVIEW WITH

__was interviewed on December 22,2016 by Professional Standards Division.•
_was told that he was as a witness, and possibly a victim, ofthe harassment and bullying
that was occurring on the nightshift. He was asked if he knew of any officers on the nightshift
who were harassed, bullied, or picked on, and the first officer that he noted was Officer
__who he said was being picked on by Lt. Korth. Hesaid that Lt. Korth coined a
nickname for like or or_

_ He said that Lt. Korth told him that the nickname meant that th ••
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and the
summer or early fall of 2016.

and he heard ofthis nickname in late

__said that shortly after he heard of the nickname for••
that~skedto meet up with him. He said that said that he
had heard the nickname and he absolutely did not like the nickname and doesn't want to be
called the nickname and didn't know how to go about having the nickname
stopped.__said that he asked if he had told Lt. Korth that he didn't
want to be called that nickname and said that telling Lt. Korth would only
make it worse and having ay something to Lt. Korth would also make it worse.
_said that he saw Lt. Korth in the shift commander office a couple days later and told
him that he cannot call that nickname as oesn't like it.

aid that he was not sure what Lt. Korth said in response before Lt. Korth walked out
of th e office,
~nd then Lt. Korth avoided him for about a week.__said that he
thought that Lt. Korth hadn't called that nickname after that conversation.

said next that Officer Masiak sent out a message about~nd_
, and the message was "go figure they wilijump

calls when they don't have to do paperwork." He said that he called Officer Masiak in to the
shift commander office and believestha~ spoke with Officer Masiak about the
message. He also thoughttha~wantedto write OfficerMasiak up for sending the
message, but believed that there was no write up because asked_not to
do the write up.__did not recall any other issues with Officer Masiak making
comments or sending messages.

__thought that he and__brought--'-in to the private miiietin
room off the shift commander office about '--making a comment about

_ He thought the comment was made in roll call but he wasn't sure what the comment
was. He was also aware of some comment that made in the shift commander
office in front of__and . He said that he had spoken to
about that incident.

__said that Lt. Korth used to take pictures and videos of him and he didn't knowwhy
Lt. Korth did that. He said that Lt. Korth would come up behind him while he was in the shift
commander office making maps or reading reports and make comments like "look ot the size of
this guy, he's huge" or "holy fuck, he's huge." _ said that most ofthe time he would
just pass this off, and sometimes he would say "there's something wrong with you" or "Rob,
really?"

__next that that a couple months ago, he was in the shift commander office and saw
Lt. Korth was walking around in the office like a monkey and he didn't know why Lt. Korth was
walking like that. He said that later he heard that Lt. Korth was making fun of
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~ut couldn't say where he had heard this. He did say that Lt. Korth was not making any
( comments or sounds at the time, and he didn't think anyone else was in the office at the time.

_said that when Lt. Korth is assigned to the shift commander desk that Lt. Korth
always plays music loud and watches fishing or hunting videos. He said that other officers
commonly hang around in the shift commander office when Lt. Korth is assigned to the desk
and he thought that and~heretwo of the main officers and

would hang out in the office, too.

As work required supervisor work, aid that Lt. Korth would refuse to send out Nixie
notices. He recalled one incident in particular where he asked Lt. Korth to send out a Nixie
notice about a particular call and Lt. Korth said that he wouldn't do a Nixie notice. Lt. Korth
would call other supervisors "company man" and tell supervisors to relax. He remembered
specifically that Lt. Korth called__a "company man" and told e was an
eight or nine on a ten scale of needing to relax while they were in the locker room._
said that Lt. Korth calls him_, as in but this name does not bother him.
Additionally,__said that Lt. Korth talks in a weird voice occasionally, that he could only
describe as a little kid voice, and that that Officer Masiak would talk in that same voice.

for her handling
of an open door call without backup. He said that he heard the call on the radio and spoke with
her the next night on how this was a serious officer safety issue. He said that he was also
notified by the shift commander, who was probably Lt. Korth, about this call, but didn't think
that the notification influenced him on how to handle the performance evaluation. He said that
Officer but
she didn't offer any other complaints or comments on the situation.

__said that would obviously be an officer who would be getting picked
on or bullied by Officer Masiak and obviously by Lt. Korth. He didn't think was
involved even though~made a comment about n the past.
He said that he spokewith~nd told him that he had tried to
help with things and

__recalled one incident this last fall where the Brown County Sheriff's Department
requested city officers for a perimeter near the edge ofthe city for a home invasion call that
happened in Bellevue. He said that a couple city squads went and Lt. Korth also went and they
were set up somewhere near Debra Lane and Abrams Street. During the call, he said that a cell
phone was found in a roadway in the city and that the county deputies were not sure if they
were going to collect the phone. He said that Lt. Korth talked to the lieutenant from the
County, and it may have been in front of other officers, and Lt. Korth commented that they
didn't know how to handle the call. Later that night, the County supervisor asked to meet up
with Lt. Korth to talk about the incident and Lt. Korth said that he wouldn't meet up with the
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supervisor, because he was too busy. _said that he knew for a fact that Lt. Korth was
not busy and

he thought the County guys "were his friends."

__was asked to sum up a description of Lt. Korth in one word and the word he used
was

__said that Lt. Korth would send out inappropriate MDT messages that a supervisor
should not be sending. He could not give specific examples of the messages that were sent. He
did say that he never made any mention to Lt. Korth about these messages. "'said
that Lt. Korth would send out MDT messages bi-weekly that would make you wonder whythe
message was sent out. He said the messages served no purpose and would not necessarily be
harassing, but would be saying that some call wasn't handled the way he would have done it.
He said Lt. Korth's messages would be more personal attacks on people than on their work
performance.

INTERVIEW WITH

was interviewed on December 27, 2016. It was believed during the course
of the investigation that he was a potential victim and/or witness of bullying or harassment on
th e night shift.
After completing his training he was assigned to the night shifto~

appeared reluctant and hesitant to be interviewed.

Because of this, he knew that is why he was being called in to
answer questions.

said that upon transferring to the night shift it was obvious that
and Officer Masiak had a bad relationship from the very first day that he came to the night
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shift. said that he immediately started having problems with Officer Masiak and
these problems were of a serious nature where hought that it would "Lead to
his detriment."

but he could not believe
how quickly Officer Masiak "Got under his skin." stated he just wanted to do his
job on night shift and just find out where he fit in with the rest of the groups. A lot of the time
he just took the harassment and bullying that was directed at him, because he did not want to
make waves.

stated his first recollection of having problems with Officer Masiak was on a
night where he was working

aid that on that
night he could not remember exactly what Officer Masiak had said to him over the radio, but he
knew it was some sort of "Smart aleck" comment to him and just let it slide.

said the next day the shift had just left roll call and they were getting ready to
get into their squad cars and were standing against the wall waiting for squad cars to come in.
He said it was at that time that Officer Masiak said to him, "Ha,~ou gonna give me lip
again over the radlo"] said that this comment really got under skin, because he
relayed this incident as if his kids would give him lip at home and that this would not be
something that one officer should be saying to another officer. said that he took
a deep breath and he just did not say anything and he just stood there

and he wanted as little friction as possible
and he felt like he was walking on eggshells to begin with.

said that when Officer Masiak had made this comment it was in front ofthe
entire shift and he believes there were approximatelv 14-15 police officers standing by. He
remembered that almost everybody was laughing and chuckling about the way that Officer
Masiak had addressed him. aid that he did not say anything and he just got into
his car and went to work.

He said when it came to being put into the mix, that there was a lot of
discussion going on between Officer Brester and Officer Masiak about her tactics. There was
also a lot of discussion about her sex life.
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~tatedthat

He felt that 0 icer Masiak t oug t t at e was
interfering with that relationship, because stated that he started to become
friends with Officer Brester aid he just kind of laughed about it,

He thought that maybe this was the reason why
Officer Masiak had been targeting him.

tated that he is not exactly sure of what the
incident was, but there was a call that~adtaken in~istrict and but he
does not know what happened. After the call, he knew that had some words
with some of the officers on night shift and this elevated itself to the level where _
_ had spoken with Officer Brester.~as unsure if Officer Masiak had been
spoken to aswell. stated that after this incident, he felt that Officer Brester was
possibly trying to distance himself from Officer Masiak.

was asked if he could identify how many incidents he thought had happened
where Officer Masiak was bullying or harassing him while they were at work.
stated that "There were a lot of minor ones" and that he cannot remember the specific details
of most ofthem. He said that a lot oftimes he would be on a call with Officer Masiak and
Officer Masiak,

stated that he felt very
uncomfortable around Officer Masiak, because of his attitude and said Officer Masiak was just
the type of person that he would rather not "Associate himself with."

stated that if he had personal problems with other officers he would not
routinely talk about those officers behind their back. He said that Officer Masiak and Officer
Brester frequently talked about other officers and tarted to wonder to himself
ifthey were actually talking behind his back as well.

_ stated that there was never a time where he felt that Officer Masiak had made any
derogatory remarks towards him because of his race, or made any comments about any other
races while in his presence.

He said at one point he was sitting in the roll call room at a table and he could hear
somebody on the outside from the night shift say the phrase, "Oh fuck Commander_
He did not know who might have said the comment.
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described the day that he had his_performance evaluation given to him by
night shift Lt. Steve Mahoney. He said at that time, Lt. Mahoney had made the comment to
him that one of the night shift officers had referred to

_ He stated that the next day he was called inb~an~ and he
stated that they both "Ripped into him about how he violated the department's social media
policy." He was told that he was making the police department look bad because he referenced
another officer calling him_He said that he deleted his Facebook posting after that.

At the end ofthis performance evaluation stated that he probably over-reacted
in the way that he spoke with He was upset because hen made the
comment of how he needed to "Try harder to fit in", referring to working with his fellow
officers on night shift. aid he was very upset with this comment, because he
did not think it was necessary for anybody to "Have to fit in" just to be successful at a police
department. He said he works very hard,

and
said if there "Brand offitting in, is sitting aroundjaw jacking and just being nasty to each other"
than that's not what he wants to take part in.

and had started to become closer friends and said they would
frequently meet up on shift and vent for some of the same reasons. He said that both he and

felt like neither one of them had a role when they were in their district, because
Officer Masiak and Officer Brester were constantly out there clearing them from calls. Officer
Brester and Officer Masiak were "Kinde doing their own thing out there." He said that he and

talked an awful lot about this stuff, because they both felt likethey were
potential victims of it.

On one particular night, had gotten fed up and she had gone to
about these issues. She explained the issues to nd told him that
felt the same way that she did.~aid that he kind of got caught by surprise by"

_ taking this issue to She had not told him that she was going to do this.
said he is used to handling issues himself, and did not want to get caught in the

middle of anything. He remembers sending out a MDT message to Officer Masiak, basically
telling Officer Masiak that whatever happens reference to him and that he
should just keep_ out of it.

tated that he later followed up with the MDT message to Officer Masiakand
basically told him in person that he and Officer Brester were "Assholes:" Officer Masiak had
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responded back with an MDT message something to the effect of, "Weill need to know what
the problem is to fix it."

stated that the face-to-face conversation he had with Officer Masiak would have
been and Officer Brester was there at the time. When he arrived he made the
comment to both of them that they needed to "Clear the air." said the meeting
was not confrontational and about how r and he
referred to both Officer Brester and Officer Masiak, saying that they are both hard to work
with. said that Officer Masiak was "Actually pretty cool about it", and said from

elt like the issue between he and
Officer Masiak had gotten a whole lot better.

a little bit more and they stopped having issues,
aid he started

and he thought these

Officer Masiak started to trust
but unfortunately that was not the case with
seeing more and more issues between Officer Masiak and
issues were "Just kind ofsuffocating at times."

He said a lot ofthe "Snarky comments" that happened came
from the officers, but they could have also been coming from one or two Lieutenants as well.

He described Lt. Korth's supervisory style

He said the lieutenants on nights have known there is a problem with the
shift for over a year. tated that it was "50 egregious and mind blowing" that at
no point did they (lieutenants) stop and just say to the entire shift, "Stop doing what you're
doing." He said that he felt

When asked to give examples to show the lack of supervision on night shift, said
that there was "Small mundane things you know that happen when a lot of guys sit around."
This would have been in the Shift Commander's Office when Lt. Korth was working.
_ said that the officers that were usually in there were

These officers usually congregated in the Shift Commander's Office after 0400 hours when the
calls for service had quieted down. He said that you could walk in the office to hand in your
paperwork and he would see all the officers. He said they were laughing and joking at times,
and would be watching "crash videos" on the computer screens.

explained another incident where he said it was the first time where he really
started to "Become angry" about some of the things that were happening on the night shift. He
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said that night shift female officer, was not working on this particular
evening. _ stated that he does not believe that the officers on nights are sexist but stated
that sometimes some ofthe things the officers say are focused towards female officers and
that when they say these things it makes it uncomfortable for him,

he knows the importance of bringing everybody on a shift
together.

He said that one specific night a comment was made about and
sleeping together. He stated this occurred after roll call when the night shift was standing
outside on the wall of the Police Department waiting for squads from the afternoon shift to
arrive. At first stated that he did not know who made the comment and
referred to the comment of being something to the effect of, ejaculating
on ace and then she went home and she kissed her~ith that same
face." ated that he was "blown away" and could not believe that comment
had just

was reluctant to say who had actually uttered this comment. When asked if it
was Officer Masiak he stated that Masiak was part of the conversation along with Officer
Phuechi Xiong and Officer Tim Eickholt; also, had been standing there while
they were making fun of them. stated that those four officers pretty much
always stand together, while other officers stand in different locations while waiting for squads.

_was asked if he had to guess who he thought made that comment and
immediately responded, "Eickholt." stated that Officer Eickholt directed the
comment at in front ofthe entire shift

and the response of all the
other officers standing therew~artedlaughing and most of them thought that it
was "the funniest thing ever."__stated that lust kind of put his
head down because it was obvious that he was embarrassed about the comment.

stated that he was not sure if Officer Eickholt had made the first comment,
~jaculateson her face", or if Eickholt had made the second comment of, "Andshe goes
home and kisses her. vith that face" comment. He said that this incident probably
would have happened in the spring of 2016 because he remembers that all ofthe officers were
wearing short-sleeved uniform shirts at the time.

_stated he does not know if anyone spoke with
does know that she was not working that night and was not there.
that two other female officers, and
this conversation going on.

bout this, but he
He stated that he believes

were there and heard

was asked questions about conversations that would take place in the men's
locker room. He stated that there were times where and the relationships that
she had in the past were spoken about by night shift officers with one of those relationships
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being between her and with a lot of guys making comments about that.
When he was asked to define "everybody" he said that it was the same clique of guys and
named off Officer Phuechi Xiong, Officer Tim Eickholt, Officer Kurt Brester and Officer Casey
Masiak, When asked who would initiate most of these conversations in the locker room
amongst the officers,~esponded,"Well it's always Officer Masiak who starts it."
He said that if it was a conversation about you could guarantee that it was a
good chance that Masiak had started it and there would also be a good chance that Officer
Eickholt would be there and be following up on it.

tated these conversations about seemed to happen about
every day or every other day and it did not matter whether she was working or not. He stated
that the guys would "talk crap about her" when she would take days off or she would call in.
He said that most officers would be resentful about this because then they would be moved out
of their district and put into the district that she was supposed to have been working in. He
said it didn't matter if she was working or not, they would talk crap about her taking days off of
work when she was gone. They would also talk about~henshe was there.

said that they would also critique her tactics and her style of policing, or how she
did not do something right on a call.

stated that it was just mind blowing for him, because the officers criticized her
when she was gone and when she was at work, and it was like "did they want her here or didn't
they want her here."

He said that the harassment towards~asnot just in the locker room, but it
continued out into the roll call room. He stated that he could not really remember specific
incidents, but somebody would usually make a comment in the roll call room and then
everybody else would follow up by laughing about what was just said. He referred to the
officers as "giggling sheep sometimes." When asked who would usually make these comments
in roll call, immediately responded by saying, "Officer Masiak." He said these
comments in the roll call room would happen at least every other day or at least once a week,

~ asked if he knew specifically what the problem was between Officer Masiak
and~ and why the two appeared to not get along. stated that he
felt that Masiak was obsessed with making ife difficult. He stated, "The guy
just won't leave her alone." ommented that he knew that Masiak had been
"talked to" on a number of occasions about his conduct towards

aid that had told him that she confronted Officer Masiak on
several occasions to ask him "what his problem was," aid he could not recall
the specific details of each one of those encounters, but he knew that it had happened. He
thought that after one of those meetings that tarted to feel better about the
situation, because she thought that they had a good conversation and it was fruitful, trying to
improve the relationship between them.
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____said that he and had met up numerous times to discuss the way
that Officer Masiak had been treating her. stated that he could remember at
least two times where he believed that was so upset that she was in tears. She
was telling him about the things that Officer Masiak said and done to her while they were on
calls. stated that the conversation between the two of them was to the point
where he was trying to encourage her to take this to a higher level, or to another supervisor.
He said that at the time, there were no Captains on the shift and that they had been removed.

~escribed one of the incidents that. had told him about where
she had been working on a call in_ District. Officer Masiak had shown up on the call and
started to critique her and made comments to her about the way she had handled the call. This
had been done in front of other officers including Officer Brester. said that most
ofthe time he had conversations with r she really did not go into a lot of
specifics, because she was so upset. He said that they met and had conversations, "Probably a
dozen times if not more than that."

When asked if he thought had been the victim of harassment on night shift,
responded, "Oh, there's no doubt about that." He said that was the easiest

answer he could give during this interview.

When asked if he believed he was the victim of harassment, he stated that he probably was in
the past, but over the last six months he felt that things had gotten better for him on the shift.

When asked if he had to name the officers who he felt were the ones delivering most of the
harassment directed at him, he stated that it was "the group offour" He named Officer
Masiak, Officer Xiong, Officer Eickholt and to some degree, Officer Brester.

believe~ddressed the issue with Officer Masiak, because the
next day while in roll call he heard a bunch of other officers commenting about how"
~ad "gone straight to the boss" or something to that effect.~hinks

also talked to Officer Brester about it, because afterwards Officer Brester had
made the comment to him saying, "Yeah that was kind ofmy wakeup call."

~as asked if he recalled any incidents involving"""'here she was
dismissed by Officer Masiak, or told to go back in service by him, when he jumped her calls.
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stated, "Gh yeah, that happened to me too as well." tated that
this was just another incident of Officer Masiak and Officer Brester constantly jumping calls
together aid
that this was taken as a slap in the face. He said all officers want to go on calls, but Officer
Brester and Officer Masiak would constantl be lum in calls and dismissin other officers from
these calls.

recalled an additional incident that
was on a call with Officer Kurt Brester and Officer Masiak. ould not recall all of
the details but he said something to the effect of it was a call where the door needed to be
kicked in. He said the officers needed to make entry into a home, and a comment was made
directed at f, "You can't make it", or, "You can't kick it in." He stated that a
similar comment of, "You're small and girly, get the hell out a/the way", was said directed at

id not recall who had made the comment to at
the time, but he knew that she was really "pissed about it."

aid his interpretation of the conversation with was that he did
not think she was physically pushed or shoved aside and it was more that she was dismissed,
and"made to feel like, you go stand over there" type of response.

..-vas asked to comment on actics and style of policing. Hesaid
and he could not understand why Officer

Brester and Officer Maslak had so many issues with her. said, from his
perspective he never observed any tactical or policing problems involving
did comment

tated that he had no issues "whatsoever" with her tactics and he thought that
he and worked well together. He said they had the same style of policing
where they're not always looking to "jam people up."

~ecalled another incident that happened
He said that he and got into a fight with a suspect and that he believes that

was also involved in this incident. He stated that at that time_
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He said that
, which id not believe was an

intentional act because the suspect was really drunk and was not listening to the officers'
commands.

stated that on the next day when he was standing in the Shift Commander's
Office, he heard Officer Masiak making comments about bout the incident.
Officer Masiak made a comment to other officers something to the effect of, "How the fuck do
you end up on your back?" thought to himself that this was a fight that"
~as in and how could somebody else be criticizing her actions when she had been in a
fight and especially comments coming from Officer Masiak.

stated that he had gone into the Shift Commander's Office at the time of this
conversation to turn in some paperwork. He said that Lt. Korth was the Shift Commander at
the time and was the one that Officer Masiak was directing the comments to.
stated that Lt. Korth did not have a response at the time and did not say anything.

---"tated that one of the things that he found was very interesting was that Officer
and appear to be constantly

He said that it was interesting that and

stated that if he had to single out one or two officers who do the majority of the
snarky comments and sexist comments in roll call, in the locker room, or standing on the wall
waiting for squad cars, that it would have to be Officer Masiak and Officer Eickholt. He stated
that Officer Eickholt is kind of the "ring leader of the giggle fest." He stated that if he had to
single out one supervisor that kind of allowed this culture to happen or participated in it, he
said it was "Korth definitely." stated that he is very uncomfortable on how close
Lt. Korth is to a lot of the guys.

Follow utl.questions were asked of
on night shift. '.
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He said that there is not really one main boss on this shift.

He stated a lot ofthe officers are starting to be worried, because of this
investigation, because in the past they have never had to worry about anything.

INTERVIEW WITH

On December 27th, 2016, at 1445 hours, PSD Investigators met with
in the conference room.........as told that she was not the subject in this
investigation, and she was told of the reason for the interview.

tated she had spoken with rivately about ongoing
harassment from Officer Masiak.~ad been told that OfficerMasiak has told
her to leave on calls that they were dispatched to. Specifically, tated that
there was a call where
~nd entry was going to be forced to make contact. As this was occurring, Officer
Masiak ran into the scene, pushinliL__aside so he could help .-make
entry. She explained that ""'adtola her that she went to__o~_in an
attempt to get the harassment by Officer Masiak under control. She said that
told her that would say things were getting done.

70



(
~hen explained she was never a victim of harassment, but that she feels
"uncomfortable" around Officer Masiak. She specifically explained a call in the area of

r where Officer Masiak made a comment which upset someone they
were dealing with on a call. She couldn't recall a date or address, but that it was a noise
complaint, and the call was about wrapped up, when a female, who was present on the call was
on the phone ecalls a comment made by Officer Masiak
that insulted__making the situation worse. It was a cocky and unnecessary comment.

When asked if she had to guess if there was any supervisors that harass or bully officers, she
stated she has heard things about Lt Korth. She stated she has never seen anything he has
done specifically, but that he likes to joke around, "a lot." She stated he is more laid back than
a supervisor should be.~as basing this on things as told
her.

stated she never heard anything racist from the night shift, along the wall
or from others. She felt the investigation would benefit if we spoke with other district.
evening shifters,

INTERVIEW WITH

On December 28th, 2016 at approximately 1800 hours, PSD Investigato
asking if he could come and speak to Investigators...

had remembered some information that he wanted to add, from his prior interview.
He was advised to meet with PSD Investigators at the Police Department in the Professional
Standards office.

On December 28, 2016, at approximately 1830 hours, arrived at the
Professional Standards office, He stated that he wished to speak
about a further incident that he recalled after being interviewed previously.

stated that the incident he wanted to tell us about happened approximately
He stated that it was still cold outside and he believed that it may have

been October of 2016 right before deer hunting season opened.

He stated that he was in_District on a disturbance call and at that time Officer Paul
Spoerl, Lt. Rob Korth and another unknown officer were standing outside by a squad car which
he believed was in the location of Washington Street. He stated at that time somebody made
the comment of, "Have you seen Korth's impression of
stated that after that statement was made Lt. Korth stuck his stomach out and pulied his chest
in and turned his toes out like a pigeon and started walking up and down the sidewalk imitating
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the way~alked. said this was done in front of the other
officers and it was done in public in front of the businesses on Washington Street.

l .
was asked numerous times who the unknown officer that was standing in

the group was and he stated that he couldn't recall or couldn't remember numerous times. A
copy of the roster was obtained and each officer was called off to help refresh his recollection
of the event and~elieved that Officer Eickholt was the officer who was also
standing witnessing this event.

INTERVIEW WITH

On December 28, 2016, at approximately 1920 hours, PSD Investigators interviewed..
as a potential witness officer in this internal investigation.

was questioned in regards to being a potential witness in any sort of bullyingor
harassment directed at or and/or other members on the
night shift. It was believed that he might have pertinent information that would aid this
investigation.

tated that he had been and..
_ and he stated that he had seen "minorthings" involving handling of
some of these calls. He stated one incident where he personally saw a possible Miranda issue
where she was talking to a potential subject but he has never seen any issues in regards to her
tactics. He stated that he has never observed any issues in regards to tactics.

ited a couple of incidents where he thought that

was also questioned whether he had witnessed inappropriate messages being
sent out about any night shift officers and he stated that he was 100 percent sure that he had
seen messages that "cross the line" in regards to both and . He
stated that if had seen the messages she definitely would not have wanted
those messages sent out. He stated that Lt. Korth"sends out a fair amount of those messages"
and some are definitely inappropriate. He stated that he has also seen messages sent out
about~nd that those are usually sent from Lt. Korth. stated tha_
~d personally told him that he does not approve of Lt. Korth's style of supervision.
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stated that he knows that Officer Casey Masiak sends out messages to other
officers in regards to but he does not remember any messages that Officer
Masiak sent out in regards to

•••••ltstated that there are times where officers hang out in the Shift Commander's
Office He said a lot of guys in
District .ang out in the shift commander's office with Lt. Korth. He also said that officers also
hang out with U ~hen he is the Shift Commander and not quite as many officers
hang out with~r~hen they are acting Shift Commanders. He stated
that other officers on night shift have had issues in reference to Specifically,

and~nd he believed that these guys might have possibly gone
to supervisors in reference the way has handled himself on calls. He stated that
he believed had said something to~t one point reference

ommunication citing a specific disturbance that happened at the Oval Office
but he did not have any more particulars other than that.

In reference to being a witness to any locker room banter or sexist comments by officers,
tated that, because

and that he had no immediate knowledge of any derogatory
comments about night shift officers, specifically female officers.

•••••Il;·tated that he did have knowledge about Lt. Korth mocking the way j)
--.,valked and the way he carried himself. He stated there was an incident where Lt. Korth
was in the Shift Commander's Officer and~alked by and Lt. Korth stood up and
mimicked~alk,while~as in the office.

tated that he was told that this investigation was focusing on Lt. Korth mocking
nd the way he walked, but he could not remember who told him. He stated

that had addressed the shifts and stated that there was
a racial component in this investigation. He also believes that he had a conversation with

t least one week ago reference that the investigation was focusing on Lt.
Korth mocking other officers.

When asked who he believes does the most mocking or ripping on of other officers on the night
shift, he stated that it was Lt. Korth and Officer Masiak.

and admitted that he is not privy to everything
that has been going on.

He stated that he has spoken with of Lt. Korth and _
~as been worried. He said that aid there have been performance
issues in the past with and and elt that nothing
was being addressed. Iso spoke with~ho had the exact same
opinion that stated that he has heard of nicknames such as
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--'from Korth about other officers and feels that they are not appropriate. He stated
that he would not like it if it was done to him behind his back.

He stated that had addressed the shift and told the shift that they were
being called up in reference this investigation because management had not addressed the
issues that they should be honest and tell the investigators what is going on and "take your
licks."

When asked if he had seen a photo posted on the back of~hair by Officer
Knutson, stated that he had and he had a copy of it in his text. He produced his
personal phone and pulled up the text message which showed a picture of with
the caption of, "I can't work" attached to her photo and the photo was attached to the back of
her work chair--.:z Pwhich is accessible to
the public and other officers. From this text it was determined that it had been sent by Officer
Knutson to Lt. Korth, Officer Eickholt, and ___-
INTERVIEW WITH

On December 28, 2016, at approximately 2107 hours, as interviewed,
about any potential incidents that he might have witnessed in reference to harassment and/or
bullying on the night shift.

He stated tha
has worked here and he has no issues with her tactics or the way that she polices. He stated
that from his experiences, has some decision making issues that he
frequently has asked him asks questions about.

stated that his opinion is that there really is not an issue with harassment on night
shift that he has been a witness to.

id state that if there was one officer that appears to be picked on the most that
it would be described incidents that he recalled reference
sarcasm over the radio that was not called for and that was directed at . He
remembered one incident where and stated
that is stressful enough and
__ She had inadvertently given the wrong directions of
gotten them mixed up after she had given the directions. and an
unknown officer got on the radio and corrected her by stating something in the effect of, "You
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know _onlygoes north and south." tated that this comment was
uncalled for but this is the type of sarcasm and harassment that he has seen directed at'"_.

stated that he has seen sarcastic MDT messages sent out reference..
~n the past. He has also seen messages in reference other officers and stated that
when he first started he was the recipient of these type of MDT messages so he did not see that
as too big of a deal.

stated he remembered another call where was picked on. He
stated that and that she had made a traffic stop and had put a spotlight on
the car, because it was at night and she had done this as she was trained to illuminate the car.

stated that Casey Masiak had put himself on the call and had physically positioned
himself between her car and the suspect car where spotlight was now
illuminating him. stated that Officer Masiak started to ridicule her for having the
light on even though he was the one that had put himself in the bad position.
stated that at the time he thought it was inappropriate and he was going to say something to
Officer Masiak about it but he never did. He stated that was present during this
incident.

stated that he could not recall anymore examples but he knew that there were
some more out there. I asked him if it would refresh his memory if Igave him specific incidents
that had revealed to us where she felt that she had been harassed by Officer
Masiak. stated that he remembered an incident where he was on call_

_ and Officer Masiak showed up and dismissed her from the call. He stated that he did
remember making a comment to that Officer Masiak was "arrogant" and that
she had been doing a good job and to not to let it bother her.

stated that he had met with couple of times and one of them
wasat_ to discuss the issues of her being harassed by Officer Masiak. Another time
he met with her 0 discuss these issues and at that time he had
commented to her, "What's the issues between you and Casey"], and he had even joked with
her and asked her, stated that this meant did she
turn him down for a date.

had talked to Officer Masiak reference the harassment
greed with the fact that he believed Officer Masiak
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was one of the main officers on night shift that was bullying__He did not know
of a specific reason as to why there were these issues between Officer Masiak and ...--

tated that another incident that he could confirm was the one where_
He stated he

remembered having a conversation with her, because she had found
_hat she definitely needed to do details on this. He does not recall if Officer Masiak told
_ not to do, details.

did this because he had
observed that she was being bullied and that he was concerned about her welfare...
_stated that during these meetings with she did not go into a lot of real
specific details, but she did tell him that she was so upset about being picked on by Officer
Masiak, that she started crying. She told that she had tried to confront Officer
Masiak about why he was picking on her and that Officer Maslak did not really have much of a
response.

When was asked if he had witnessed any supervisors on the night shift engaging
in any bullying or harassing behavior he stated that he has not personally witnessed anything
himself. He does not specifically recall any MDT messages or any radio broadcasts that a
supervisor would have made directed at officers in a bullying fashion. He stated that because

_and there is usually a different mix of officers in the office depending on upon who the
Shift Commander is.

ated that he has met up and spoke with numerous times
in the past and that~asnever confided in him about being the victim of
harassment or bullying. stated that he has never heard of any other officers
speak negatively in a racial way towards orth~or~fficersthat
work at the Green Bay Police Department.

When asked if he felt that other females were on the receiving end of bullying or harassment
he stated that he did not think that or
_ get picked on and he responded that he did not think that any of the women get picked
on as much as does.

ht that there was adequate supervision on the nightshift~

When asked to give his opinion on who those Lieutenants were
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remembers Lt. Korth making a comment at
one time in reference to and he described as "useless as
tits on a boar." He stated this conversation would have taken place at

ith Lt. Korth and he believed
_was also present when this statement was made.

_stated that he also recalled another incident where he thought that Lt.Kort~
and it would have happened

He stated that usually
e had attempted to try and get a hold ofthe road supervisor to

clarify a couple of procedural questions that he had. Hestated that he tried to get a hold of Lt.
Korth by MDT and that there was no response. He said that he then tried to radio directlywith
Lt. Korth and there was still no response. He stated that under these normal situations that he
contacted a dispatcher and the dispatcher would try to raise the Lieutenant; he stated that the
dispatcher could not raise Lt. Korth either and that the dispatcher attempted to try contact with
Lt. Korth on his cell phone, but he did not answer.~ated that he later learned
from_that Lt. Korth was downstairs in the roll call room at shift change hanging out
with the night shift. believed that Lt. Korth was the Lieutenant assigned to the
evening shift and that there were 3-4 Lieutenants in the roll call room and no Lieutenants on
the road."tated that he was upset about this and actually spoket~bout
it, who said that he would take care of it.

_gave his opinion of tating that he has observed blow up at
people too many times. He stated that he did not have a problem with__

When asked if he knew of any other officers on night shift that were being picked on he stated
that he has heard rumors about being picked on
_and for not covering on calls in her own zone.
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INTERVIEW WITH OFFICER PAUL SPOERL: PART 1

On December 28, 2016 Officer Paul Spoerl was interviewed as a potential witness in the alleged
harassment issues on night shift. When asked

When asked if he knew of any specific officers on the night shift that were picked on or
harassed more than others, he stated that everyone gets "Ripped on" occasionally. He cited an
example of where he was made fun of, because of his Oklahoma accent and the way he
pronounces street names. He said comments like that are just funny and he laughs at himself
as well. He didn't consider being ripped on as harassment (Interview #1-14:00).

Officer Spoerl was asked if he thought there was an issue on night shift in regards to a harassing
nature. He thought

In an effort to verify his story and for the sake of accuracy, he was asked to identify the officer
who had told him this story. He responded, "I couldn't tell yo, Iforgot." He said that he heard
it "A while back in the summer time." (First Interview - 21:14)

A current night shift officer roster with the names of police officers was read to Officer Spoerl in
hopes of refreshing his recollection. He was asked if it was any of the following officers who

78



Officer Spoerl gave the responses
. It was obvious with investigators that he was uncomfortable with

providing the name of what officer had given him the anecdotal story about
He was asked again if it was any ofthe officers that were just named off to him. He replied,.

He was asked if he made up the story about nd he
answered,_ (First Interview - 23:20)

Officer Spoerl was cautioned about his answers and making statements about fellow officers
and not being able to support them by answering truthfully. He was again informed that he
was part of an internal investigation and per policy that he was expected to answer all
questions truthfully and honestly. He then responded,

Court cases Brady and Giglio were briefly explained to Officer Spoerl on how as a police officer
he is expected to always tell the truth and never to lie; to do so could end his credibility and his
career.

Officer Spoerl said
_. He was again cautioned about being truthful in his answers and the Court case Brady
was further explained to him. Officer Spoerl said he was trying not to lie saying this is the first
time he's ever been questioned and he is in a stressful situation and was nervous. He
apologized
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When asked if other officers on the night shift are harassed like

Officer Spoerl was asked if he had knowledge of
said

-~- -

---- .-

-------~

- - --- - ~ ---

When asked if Lt Korth ever made any of these comments about

- - - - ------ ~ ----- --------- ---------- -----------

Later in in the interview Officer Spoerl was asked what other officers had been mocking_
• he said Because ometimes ..... ....
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(,

When asked if Lt. Korth has ever sent him private MDT messages rippingon~r

.. ..... Spoerl replied. . .... '.' . .., Officer Spoerl said__

--
- --- ---~---- - --

- - - - -- --- -- ~-- - -- - -- - ---- - - - - - - ---

Officer Spoerl was asked questions about an alleged incident where after a police call on the
sidewalk, Lt. Korth mocked the way -.Jvalked Officer Spoerl

Officer Spoerl said
(First Interview - 46:00).

Spoerl was told that the incident was not the incident that investigators
had been aware of. He was asked he if knew of any other incidents where Korth had mocked

nd where was not present. Officer Spoerl

----- -- ------ ----
.--- ~--------~--------

Officer Spoerl was told that other officers had provided
specific details of a different incident that occurred on Washington Street in front of Kitners
Tavern where he and Lt. Korth had been laughing about Officer Spoerl initially
said he was having a hard time remembering such an incident, because

. He said that ifthe
investigators "f vou have it in your notes that somebody is telling you I was there, then Iwas
there", but he couldn't specifically recall the details. Officer Spoerl was advised that the
investigation was to verify facts; at that he shouldn't admit to something if it weren't true or he
could not recall it. To give him time to reflect on the incident, he was asked about other
officers who might have been involved in inappropriate conduct. (First Interview - 51:52)
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Officer Spoerl was asked if he had been present for inappropriate conduct in the Shift
Commanders office. He replied

••'Officer Spoerl said he was present as well.
(First Interview - 50:15)

Spoerl was asked if he ever anyone make any racial comments about He replied
_ He was then was asked he had heard any racial comments directed toward

and he replied,

He was asked if Officers Masiak, Officer Korth, Officer Brester, and Officer Eickholt, had ever
poked fun of and made racial comments to Officer Spoerl
replied~hen asked if these same officers had ever made racial comments towards""'e replied_IFirst Interview - 54:25)

Officer Spoerl was asked if he ever witnessed Officer Masiak make the commentabou~
"Oh great we hired another one of those guys." He answered_

(First Interview - 54:50)

He was questioned if he had ever heard Officer Tim Eickholt make any inappropriate comments
directed at other officers. Officer Spoerl said

The questioning was again brought back to the topic of Lt. Korth mocking~
Officer Spoerl was asked how many times he has seen Lt. Korth dothe~k. He replied

It was obvious to Investigators that Officer Spoerl appeared nervous about the
questions directed at his supervisor. He said

. A short break was taken during the interview to
give Officer Spoerl a chance to refresh is memory. (First Interview - 58:20)

When the interview resumed, Spoerl was cautioned that his reluctance to answer questions
completely could be construed as not being honest. He was told that being nervous can
sometimes send the wrong message when being interviewed, but the investigators believed he
was bordering on being dishonest with his vague answers.
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When asked
asked if he made the comment to nd he answered

Officer Spoerl appeared to be very nervous during the questioning and he was
asked if he was making up the entire incident just too appease the investigators. Spoerl then
changed his answered and said

Spoerl said

__ O!ficer Spoerl said
__(First Interview - 1:03:20)

- -

- - - - - - -- - - - - --~-

(First Interview - 1:09:10)
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I (First Interview - 1:11:20)

He was again, asked about incidences in the shift commander's office. Officer Spoerl said.

Officer Spoerl said
Officer Spoerl was asked how many times he was present when Lt. Korth

was making the monkey sounds directed at . He replied
(First Interview - 1:18:10)

Because Officer Spoerl
asked when the second time was he replied

---------- --

~.e.n.....uestioned about other derogatory names given to officers, specifically the nickname of
...... Officer Spoerl said .

1:19:40).

Officer Spoerl said - - - - - - -- ~ --------- --- - -

In reference to MDT messages, Officer Spoerl
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Officer Spoerl was asked what his opinion was of the current supervision on night shift. He
believes He was asked his opinion_

Officer Spoerl was asked if he had had an opinion on why Officer Masiak had so many issues
with Officer Spoerl commented
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When asked if it was "Probably Korth", Spoerl replied"He was again
asked "Was it Korth", and he responded~ewas asked if he would have
been talking with another supervisor on nights about this topic. He replied

He was asked a fourth time if it was Lt. Korth who was present at the time.
Officer Spoerl responded~First Interview - 1:50:35)

Questions were asked to Officer Spoerl about any knowledge he had regarding
missing handcuffs. He was asked if Officer Masiak had ever made any comments to him about
the incident. Officer Spoerl

He

_ Officer Spoerl said'~~.~.. ,.~~~~~~.~~~~••••••••••
Officer Spoerl thought that

After making the comment......

When asked if Officer Masiak had made any comments about not returning the handcuffs back
to -...,spoerl replied First Interview-1:52:55)

During this part of the interview, it appeared as Spoerl was reluctant to be completely
forthcoming about the event and provide investigators with what was actually said in the shift
commander's office. He was again cautioned about being honest and how the court case
"Brady" could be a factor in his answers. He was also cautioned that his reluctance to answer
questions could, be the cause for him being re-interviewed as a suspect officer in the future, as
opposed to just a witness officer. He was instructed that he should not answer questions and
admit to things that didn't happen, or he didn't recall, but if he knew the answer to the
questions, that he was obligated to answer truthfully.

Spoerl was again asked what Officer Masiak's comments were about, and what he was going to
do with~andcuffs. Officer Spoerl seemed genuinely confused about the
question and asked investigators "how long ago did was this, sir?" Officer Spoerl was asked by
investigators: "Did he (Masiak) say he was going to do give the cuffs back to he"'or
wasn't he going to give the cuffs back to her?" OfficerSpoerl responded to investigators

Officer Spoerl was asked why
Officer Masiak wouldn't want her to have the handcuffs back and he replied

He said

Officer Spoerl
When asked if his "Recollection" of what Officer Masiak said in the shift
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commander's office was that he (Masiak) wasn't going to return_ handcuffs, Officer
Spoerl responded _ When asked if Officer Masiak had made any comments about
keeping the handcuffs or throwing them in the trash or the river, Spoerl replied

He was asked the followed up question of "Couldhe (Masiak)
have said something like that." Spoerl replied,

At the end ofthe interview Officer Spoerl addressed the investigators and said that he honestly
and sincerely has not intentionally tried to lie when giving answers to questions. He was asked
why it then took so many questions to get him to be accurate. The example was given to him
that early on in the interview he was asked specifically if he had ever seen Lt. Korth "Mock" any
officers. He was told that he initially

Officer Spoerl was asked "Why
wouldn't you just be straight up front" with his answers when questioned. He apologized and
said He reiterated that nothing he said was an
intentional lie. He said that he was afraid of giving the wrong answer and that he was "Super
nervous" about being questions. He said "I agree that some of it came out slow, and you had to
pry for same of it." (First Interview - 2:00:45)

Officer Spoerl again apologized and said it was "Difficult to get some of that stuff out" and
didn't mean to mislead the investigation. He said "Its nerves, and man

Officer Spoerl said that he was going to take the time after being
interviewed to look up the Brady case so he would understand it better. Officer Spoerl said
that everything he told investigators was true, but said "My biggest thing was, if I say
something that didn't happen, is it going to look worse

Officer Spoerl was informed that he would probably be re-interviewed again reference the
investigation at a later date. He was cautioned that when that time came, he should think
about being more forthcoming with his answers. Officer Spoerl

He admitted that he should have stood up and said something about all the mocking and
harassment that had been going on with the night shift, and by not doing so, he was wrong. He
said that he has never made any racial comments, or done the--"alk. He was asked if he
had any knowledge of Officer Masiak making racial comments about~..e replied

---".-- ....
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Interview - 2:11:08)
•••••••'.(First

Because of the length of the interview and Officer Spoerl's
concluded.

INTERVIEW WITH OFFICER PAUL SPOERL: PART 2

the interview was

On January 29, 2017 at approximately 2033 hours, Officer Paul Spoerl was re-interviewed. He
was accompanied by Prior to being interviewed,
Officer Spoerl was given a copy ofthe complaint against personal and copies of policies tie was
alleged to have violated. He was read his Administrative Warning (Garrity) which he
acknowledged by signing. It was emphasized with Officer Spoerl that the answers he was about
to give should come from his memory, and he should not compose his answers based upon
what he believes the investigators want hear.

he has not discussed the internal investigation with any of them.

Officer Spoerl was questioned on numerous MDT messages that he initiated and sent outto
fellow officers. Copies of each MDT message and to corresponding print out of the calls (if
applicable) was made available for Officer Spoerl's review. (Second Interview- 16:40)

The following is a summary ofthe MDT messages and their content. Many threads have
multiple comments and conversations and should be viewed in their entirety:

Eickholt
Multiple ­
Masiak,
Xiong,
Eickholt,
Rager

Rahn

"Wanna knock out this dumb juvi
6/5/16 noise complaint quick?
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"make sure she takes that report
r Rager 11/13/16 dude, don't let her dump that"

Eickholt,
Stanton, K. "if there is a Tone tonight out in.

Rahn, 8/1/16 please add yourself'
Determined

"lOl right, then nobody had a to be No
location of 84D for like 5 min but Policy

Rager 10/2/16 nobody seems to care." Violation

Getting
Buddy

"You think Brian Falcon is out Fucked on a
Ecke 3/18/16 snooping around?" call

"That dam B Falcon. Up to his Getting
games and such. Have you tried Buddy

calling Chet? Or tired doing more Fucked on a
Ecke 3/27/16 SSD?" call

Determined
"Oh for sure dude, right in the to be No

middle of his list of demands "Yeah Policy
.Rager 10/2/16 Don't care. KKKKK Byyyyyyyye!" Violation

Officer

Eickholt, :.L.r
Masiak, "Good news, I have"car
Brester, tonight, so I probably have her 3

Herwald, 6/4/16 guns tonight."
Determined

to be No
KK Billiards popping, Asian party, Policy

Rager 10/02/16 Stanton said be ready Violation

Scharenbrock 5/21/16 "lOl Hell, Iwas confused" Profanity

"I see your sister hasn't signed
anything yet, looks like she wants Officer

Masiak 9/23/16 to prove herself some more lOl"

What the
Fuck -

Masiak 6/7/16 "WTF is this call..." profanity
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Taking
enforcement

action
"if you want him you can stop outside of
him"...."Wish I could. Thats D assigned

Walvort 6/11/16 district. Cant" districts
You are on the same side of the

river as your newer_
partner...Dude Iwould honestly

call fouL.lm so upset and
Rager 10/17/16 annoyed ...

Comments
"I was really hoping the lovely lady about

in jeans was going to act a fool possibly
back there" ..."If Iwas dating a

single" ...''''Throughbread athletes suspect &
it would appear also, strong and heavy

Rager 7/30/16 genologicalline" set female
"LOU Yeah I could tell this was the

most intense situation you have
ever been involved in your entire Deep Shit-
adult life, the streets of green bay profanity

M. Rahn 3/25/16 aka the real deep sht" about GB

Officer Spoerl admitted that he violated policies on 15 out of the 18 MDT messages that he was
presented. MDT messages marked #PS6, #PS9, and #PSll were explained by OfficerSpoerl to
the satisfaction of investigators that those policies were not violated. The derogatory tone of
Officer Spoerl's messages, when he referenced employees, seemed to target only female
officers on the Green Bay Police Department. Spoerl said that he was not discriminating against
female officers, but agreed how others could infer that after viewing his messages. (Second
Interview - 1:09:00)

Officer Spoerl was asked if he ever went to a supervisor in regards to the tactical issues that he
expressed concerns over regarding an~Previous

interview from December 29, 2016}. He said he went to Lt Mahoney reference a track call that
he was in district, which she was not present for. He said he was told that she
would be talked to about it. Officer Spoerl couldn't remember any other times, if or when, he
had reported his concerns to other supervisors.

Officer Spoerl said he had been taught by his FTO's
_about patrol zone responsibility, and how officers were responsible to handle calls in

----------- - ------
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I
. Officer Spoerl

He admitted that he has never had any supervisor tell him that he was not allowed to
leave his district to respond to, or investigate, other calls outside of his assigned area. (Second
Interview - 1:11:16)

(Second Interview - 1:13:55 and 1:47:24)

Based upon some of the answers that Officer Spoerl gave investigators during his first interview
on December 28, 2016, he was asked followed up questions. At that time, Officer Spoerl had
been asked who he thought picked on or made funof-' He replied. J

He was asked to elaborate onho~
had potentially been a victim of racial harassment. Officer Spoerl said

Later during the
interview, Officer Spoerl asked to clarify his responses. At that time, he said that

were inappropriate for police officers to be making.

When ask if he had ever seen the
Spoerl

photo that Officer Knutson had made, Officer

Officer Spoerl was asked to elaborate on the comment he made to investigators when
previously interviewed on December 28, 2016. During that first interview, Officer Spoerl said
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===~(S?!!!!'
Interview - 1:22:19)

Officer Spoerl was asked if he had any knowledge of any officer using a cell phone to take
photos of customers Quest card receipts. He responded
He was asked a follow up questions about if he had seen or been involved in texting the photos
and responded_ He was then asked if had ever heard of officers or supervisors bragging
about how big the dollar amount on the receipts could be. Officer Spoerl said

Officer Spoerl had just answered
and then when the question was re-phrased, he now responded that"

He was cautioned that he needed a better memory.

When asked to explain the events, Officer Spoerl described

He replied He was asked if he was present when Lt. Korth took
photos of the receipts with his cell phone. Officer Spoerl replied

He was the asked if it was possible that Lt. Korth
could have been taking pictures and Officer Spoerl had his back turned. Officer Spoerl
responded his incident would have happened in the summer of 2016.
Officer Spoerl said
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· Spoerl said

(Second Interview - 1:31:35)

Officer Spoerl was asked if he had ever heard Officer Masiak use racial or derogatory
comments, specifically the "N' word, towards members ofthe community. Officer Spoerl said

Officer Spoerl was asked about the acronym ulNBNu (Just Niggers Being Niggers), and what it
meant and if he had ever heard any use it before. Officer Spoerl
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· He acknowledged, by shaking
his head no, that he has never used the derogatory words directed at minorities.

He was asked if he has ever heard the phrase "White peopletell the truth, Hispanics lie half the
time, Black people are N's, lie all the time." He said

andWhen asked if he had heard any comments about
Officer Spoerl said

:::::::::Officer Spoerl
commented that, being from Oklahoma, he has a dialect and he occasionally gets picked on for
it too. He was asked if he had any knowledge about Officer Masiak making racial comments
directed towards hile the night shift was waiting for shift change in
the back parking lot of the Department. This would have been the incident when the afternoon
shift was ending and s heard on the radio calling out with a vehicle.
Officer Spoerl said

2:00:25)

While being interviewed, Officer Spoerl initially said

Upon being questioned further about why Officer Masiak would have made
the statement, Officer Spoerl said
When asked if Officer Masiak had ever had made comments to him about Hispanics in the past,
Officer Spoerl said

While being questioned, Spoerl
appeared as if he was sure ofthe incident and if he had been there or not. Spoerl was asked if
"he didn't think" or "didn't remember" about a pretty significant incident where two police
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officers were having a confrontation He was then asked "do you
think you were or you don't remember if you wer
Spoerl answered When asked to elaborate, Spoerl said'"

2:08:05)

When asked if Officer Masiak had ever spoken to him in reference to
clear the air about their difference, Officer Spoerl said

Officer Spoerl was asked if there was one officer on the night shift that is picked on more than
any other. He responded

He was asked if he thought there were racist officers on the night shift, and he responded.

It was pointed out to Officer Spoerl that he
had only been employed by the police department for approx. 1 Y, years. (Second Interview­
2:14:35)

Officer Spoerl was asked to give his opinion on what should happen to officers who were
involved in the allegations of harassment, bullying and racial misconduct.
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INTERVIEW WITH OFFICER KURT BRESTER PART 1

On December 29th, 2016, PSD Investigators conducted an interview with Officer Kurt Brester.
Also present during the interview was . Officer Brester
was provided with a Formal Complaint on Personnel and listed several alleged policy violations.
The complaint and alleged policies were reviewed with Officer Brester. He advised he
understood the policies and that he should contact a supervisor if he did not understand a
policy. He then explained in his own words, what each alleged violated policy meant. Hesaid
that the policies in question were reasonable and he understood that if found to have violated
any of the policies, could result in discipline. Officer Brester was advised that he was a focus of
the internal investigation and that he must answer all questions truthfully and completely and
he said he understood. He was advised that he could take a break at any time during the
interview and he said he understood. He was advised that the results of the investigation
would be turned over to the Chief of Police and a decision would be made if discipline would be
appropriate and to what level.

Officer Brester was asked if he had spoken to anyone in regards to the investigation before the
interview and he said he had, but not about the facts ofthe investigation. He said he has talked
about it with people on the shift, specifically and
He was asked when he last spoketo~boutthe investigation and he said he had
talked to him that night.

Officer Brester was asked if there was anyone on the night shift that wasbeing· harassed,
bullied or picked on and he said

Officer Brester was asked if he felt he had ever been
harassed and he said no.

Officer Brester was asked if he thought there were any inappropriate MDT messages sent out
by officers or supervisors that could be seen as harassing or bullying and
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. He
said looking back, he should have talked to her about it, but because he knew tensions were

, he decided not to.

-- -------.

Officer Brester said he was
said
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-Officer Brester said he has said things to others that could be harassing towards..
_ He also said he has sent MDT messages that could be construed as harassing about

Officer Brester said there was a time when he was told by both nd~ W
• • that_ he__needed to watch what they do, or they would get themselves

in trouble. Officer Brester said he had taken those talks to heart and knew it was time to grow
up, . He explained
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Officer Brester was asked if he recalled a comment made by Officer Eickholt
. Officer Eickholt said, "I can't believ~jaculated on her face and then

she goes home and kisses her kid with that mouth." The comment was made in front of other
officers before shift and Officer Brester said, Officer
Brester was confronted with the fact that other officers had told Investigators that he (Brester)
was there at the time Officer Eickholt made the comment_and he said,

He then said again,

Officer Brester said he have cancelled other officers off of their calls and he
would not be surprised if other officers had told us that. He said they have specifically
cancelled from their calls and it happened frequently. He said if he had a
decent call.he would send Officer Masiak an MDT message telling him where he was, so Officer
Masiak would respond ..

Officer Brester said he remembered meeting up with
she told him that was going to be talking to both him__about what was
going on. He said
__ Officer Brester said

-
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Officer Brester said there was a timewhe~he
about their behavior. He also said

. Brester said
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· He said he believes
He was asked if it would surprise him that when confronted Officer

Masiak and told him to, "Shut the fuck up," that Officer Masiak stood there
with a "cocky" smile on his face and Brester said it

We talked about the incident where
and and and

responded to the call and Officer Masiak sent out an inappropriate all car MDT message.
Officer Brester said He said

were dispatched to a
Officer Masiak showed up on

out ofthe way and on to the ground to get by her
Officer Brester said

We described an incident to Officer Brester, where and
disturbance
the call and physically pushed
to help make entry Into the residence.

----~---- ----- ----

Another incident was described to Officer Brester where
and Officer Masiak told her not to write details on the

search and seizure. Officer Brester said
Officer Brester

Officer Brester said
---- - - -~ --" -- -. - --

He was asked if Officer Masiak and Lt. Korth
pick on specific people on the shift more than others and Brester said,
Officer Brester said
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He said he

Officer Brester said himself;
vent to each other about their frustration with

re the ones that
Officer Brestersaid_

We explained an incident involving __"' "' _
risking her safety, because at that time she was too afraid to call out with it

and knew a certain group of officers were on their meal break in the shift commander's officer.
She knew if she called out with it and disrupted them, she would be ridiculed for it. Brestersaid

Officer Brester was asked if Officer Masiak made daily comments about On the
locker room, almost being obsessed with her and Officer Brester said. Officer Brestersaid

Officer Brester said

- He said

Officer Brester

Jabout any issue after he was talked to byJ I and••••

Officer Brester did say
Officer Brester said •

Again, Officer Brester was asked if he ever observed Lt. Korth mock~nd
the way he walked and he said. He said
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When asked if he was surprised that people told us Lt. Korth makes monkey
noises when doing this Officer Brester said,

Officer Brester was asked if remembered having a conversationa~with another
officer, where he called and he said. He said •••••••

. Hesaid he
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Automatic Vehicle Location (AVL) data at the time the message was sent and I confirmed he
was driving that fast and Brester said

Officer Brester sald.it is really quiet on nightssince all this has happened. Hesaid_

. Officer Brester said, "I'm not a Saint, I'm
sure I've done things here that can be looked at as a violation of policy," but he is not happy
with the people that put him in this position. He said he honestly believes he has turned
himself around after having been talked to by and He believes

Officer Brester was advised that if he became aware of anything else, that he was to report it to
the Professional Standards Division immediately. He was advised not to talk to anyone about
the investigation other than his union representative, his girlfriend or PSD. Hewas told to
immediately report anyone that contacts him about the investigation and what they were
inquiring about.

He said he knew he answered a lot ofthe
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questions with,
interview was concluded at this time.

The

INTERVIEW WITH

Investigators conducted an interview with~n December 30th, 2016...
_was also present during the interview.

--""~vised that information was received that he may have had a conversation
about__being on light duty, in the locker room with
said he did not remember having that conversation.

He was asked if he had any conversations with
few months and he said he talks to him about
remember having a conversation about

The interview was concluded at this time.

in the locker room over the last
He said he could not

INTERVIEW WITH

On January 3rd, 2017 at approximately 1000 hours, PSD Investigators conducted an interview
with In reference to this internal investigation. The interview was
conducted in the Professional Standards Office and was audio recorded,

At the beginning of the interview,~as advised of the scope of the investigation
and that she was a witness officer to this investigation and potentially a victim.

~as asked if she was aware of or had seen any officer on the nightshift that had been
bullied, harassed or picked on. She said she hadn't witnessed anything directly, but she had
heard a lot about it. She was asked who she had heard it from and she said •••
She was asked what had told her and she said
having some issues with one of her District partners. She said she told
him and try to resolve the issues first, but that did not work. said as far as the
harassment, this person would show up on calls and show blatant disrespect for'"
_ He would tell her to "get off' the call and not agreeing with the way she would handle
a call and treating her badly because of it.~as asked who the person was she
was referring too and she stated Officer Masiak. was asked if there was anyone
else old her about that was harassing her and~aid no.

~as asked ifthere were any MDT messages, talk in the locker room, emails or
talk after roll- call, by anyone, about tated she did not think
so.~as asked if she would frequent the shift commander's office and if she
heard anyone talking about She said she doesn't really hang out in the shift
commander's office.
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~as asked if there were any incidents she knew about that may have started
the harassment of by Officer Masiak. aid the only incident she
could recall was an incident involving

_ It occurred in District_nd Officer Masiak thought it should have been processed as
an OWl and did not do so. said that as far as she knew, that
was what caused the animosity between the two of them. She said also told
her about a time when she was on a call with and he had asked
to do something on that call and Officer Masiak showed up and told
didn't care what she was doing on the call and that she could go. She said said
this would happen all the time and Officer Masiak would kick her off of calls in front of people
and it didn't matter what role she played in the investigation.

-",as asked to explain what the circumstances where on the OWl call. She said_

he involved parties were possibly intoxicated. old her when she arrived,
she did not observe either party driving the vehicle, that the keys were not in the vehicle and
neither party would admit to driving. She said she did not feel comfortable making an arrest
and going to court to testify, when she did not have enough probable cause to make an arrest.

told her that Officer Masiak disagreed with her and thought an arrest should
have been made and he was telling her she didn't know how to do her job. said
she thinks the problems "stemmed" out from there.

~asasked ifthere were any MDT messages sent out about
she said none other than the most recent that was sent. out about

aid both nd
and Officer Masiak sent out an all car message saying, "Show

up and don't do any of the work." aid other than that message; she doesn't
recall any other messages coming through.

~asasked if she was the victim of MDT messages being sent out about her and
she said not directly too her, but she heard there was a lot of talk in the men's locker room
about her. She said multiple different people came to her and told her this. She said the
people that told her, would not specify what exactly other people were saying about her, but
she believes it had something to do with
She said "they" just don't want to drop the issue. When asked who "they" were,_
~aid she heard Officer Brester and Officer Masiak had said several things in the locker
room. She said that when

She said old her
that they talk "shit" about her in the locker room and they have said some "reallymessed up"
things about her. said she understands it, as she ''fucked up" and she was ok
with it. She said she doesn't feel she is being harassed about it.

Again,~as asked if she recalled any officer or supervisor that had sent out
inappropriate MDT messages and she said she was sure there have been, but she could not
remember anyone message at the moment. She said there were messages that were sent that
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she did not respond too and read and deleted them, because when she read them, she would
think, "what the hell", meaning the message was inappropriate. She was asked if there was any
one in particular that would send out these messages and she said "I've seen a few from Korth
and I've seen Mahoney send some stuff or say some stuff too."

was asked about a frequent message that was sent to her from Lt. Korth saying,
"Watch out he's watching you," in regards to Lt. Mahoney. She said that Lt. Korth told her that

Lt. Mahoney was copying photos from her Facebook
page, as well as, snap chat account and also going through her MDT messages, to try and dig
further She said she didn't understand it and did not know
why he would be doing this. She said she thought it was a done issue at that time. She said
that Lt. Korth told her to watch her back as Lt. Mahoney was not someone she could trust. She
said that Lt. Korth also told her that Mahoney was saying "stuff' about her. She said she
doesn't know anything more about it and that's just what she was told by Lt. Korth. _
_ aid that this occurred nd that is why she couldn't

. understand it.

gain said she could not remember any specific messages sent by Lt. Korth or
Officer Masiak, but she does remember there were messages sent by both of them. She said, "I
remember thinking, after reading some, that you shouldn't be sending that."

_ was asked what she thought ofthe whole situation involving
She said she hasn't seen anything wrong with ob performance and _
_ makes mistakes. ~oes not feel that the harassment against"
~aswarranted.

~as asked if there were any times that-..,ad told her she had
tried to talk to Officer Masiak to figure out what the issue was and she said yes.
said that had talked to Officer Masiak on multiple different occasions trying to
get the issues resolved on the lowest level. told her that she thought the talks
went well and that Officer Masiak understood her concerns and things were going to stop, but
things just continued to happen. told her that during one of her talks with
Officer Masiak that she broke down crying in front of him. also told_
~hatshe does not like coming to work, because she is so stressed out coming to work
and having to work with Officer Masiak. _said that actually told Officer
Masiak that same thing. She said told her that Officer Masiak was agreeable to
a resolution, but that the harassment never stopped.

~asasked if she had heard about an incident where
nd while drivlng down S. Washington St., she

drove past Lt. Korth, Officer Masiak, 0 icer Brester, Officer Eickholt and Officer Xiong and
comments were made about behind her back ..
_said she was aware ofthat incident and said told her that someone
said something to her about always being at the police department, always in Lt. Mahoney's
office and she always avoided work and hung out in the shift commander's office. _
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had heard that from and she said she thought it was a
said she doesn't think they said this to her

face, but that it had gotten back to , that they were saying it.
said it was more of the "back stabbing" talking behind your backtype stuff.

She said she does not mind that and saidthat~as not been
disrespectful or rude.

aid she has not heard anyone make any sexist or racial comments about
anyone, other than and but said it is only friendly banter.

She was asked if she had ever heard of or had seen the_walk" and she said no. Itwas
described to her that a supervisor and officers mockthe way~alks and she said
no.

She was asked if she had ever heard any officers referred to by nicknames, such as,_
and she said no:

was asked what she thought of the supervision on nights. She said she thinks

said he
_ She said he doesn't
said shethink~isthe same wayas

---.,as asked if there was a time she had met up with Lt. Korth, car to car, after Lt.
Korth had a disagreement with_and she said yes. aid Lt. Korth told
her that he and_do not get along. Lt. Korth told her that he had met up with_
and _ asked him why he treated him differently and Lt. Korth said he does not like.
_and they should just go their separate ways.~as asked if Lt. Korth said,
"Fuck that guy he is too serious and he needs to relax." She said yes that's some of the things
that he said.

was asked what she thought of_as a supervisor. She said she thinks
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She was asked what she thought about
explained there are times

as asked if she thought there was adequate supervision on nights and she said
She also said she thinks

She said it was nice to have that one "go to" person in charge.

was asked, in her opinion, which officers or supervisors were responsible for a
majority of the harassment on the night shift. She said

She was asked if there had ever been times when she would come into the police department
and there was a "frat house" mentality in the shift commander's office and who would that be.

_ People would be hanging out in the office more often when they were the shift
commander.

_said she never knew Lt. Korth was involved with any of it, except for when the picture
was made of She said never mentioned Lt. Korth's name to her
and Lt. Korth never said anything negative about 0 her, but with OfficerMasiak
it was very blatant;

She was asked if she thought it was appropriate for an officer or supervisor to send out
inappropriate messages and she said no and especially not a supervisor.

She was asked if she thought something needed to be done with the night shift and what was
going on and she said, "Absolutely."

She was asked if she had been contacted by anyone about the investigation and she said the
only thing she heard was that the investigation was starting. She also said that-'­
told her that she had talked with the Chief about the harassment issue, as__had
told her about all the prior issues as well.

~as asked if she thought the females on night shift were singled out and picked
on more than any other officers. She said she

was advised that if she became aware of any new information or if she
remembered anything else to let the Professional Standards Division know. She agreed that
she would. She was ordered not to talk about the investigation with any other than her spouse,
significant other or her union representation.
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INTERVIEW WITH

On the morning of January 6,2017,
investigation. He was accompanied by
_was interviewed as a witness to the harassment, bullying, intimidation, and
mistreatment of fellow employees and was told at the start of the interview that it was not
believed that he was a participant in any of the aforementioned behaviors. The beginning of the
interview focused Lt. Korth and what__may have witnessed reference Lt. Korth's
alleged behaviors in the workplace.

stated that Lt. Korth commonly plays music loudly almost every time that he is
assigned to the shift commander desk position. He described the loudness as loud enough to
overpower the volume of the dispatch radio in the shift commander office. Next,_
said that he has seem Lt. Korth dance around imitating various animals including deer,
monkeys, and turkeys, all in the shift commander office and never including mentioning anyone
who would be the subject of the imitation Iso said that he heard Lt. Korth make
animal noises 20-30 times for various animals including turkey, ducks, and deer grunts. As for
monkey or ape sounds, he stated that he had heard Lt. Korth make those sounds two or three
times, and the imitations were not directed at anyone

said that he would specifically avoid Lt. Korth when Lt. Korth was assigned to the
shift commander desk because Lt. Korth was always and he had a
feeling that it would come to something like this. He did add that he and Lt. Korth would refer
to their jobs as 'zookeepers' of an urban zoo and they would make various animal noises to
each other, including monkey noises, but nobody else would have overheard those noises as
they would make the noises directly into the other person's ear.

When asked how many times he had seen Lt. Korth imitate a walk that included pulling up his
pants and pushing his chest out,,-said that he saw the imitation about three times.
He said that he only saw the walk imitation in the shift commander office and there would have
not been anyone else in the office. The first time that he saw Lt. Korth do the walk imitation, he
said that Lt. Korth asked him "who am I" and had a smirk on his face._ said that he
told Lt. Korth that he thought that the imitation was of him and told Lt. Korth that he should
knock it off. He stated Lt. Korth then said "no, ."__stated that he still
thought Lt. Korth was mocking him, because he confronted Lt. Korth sternly and Lt. Korth
doesn't like confrontation. He saw the walk a couple more times and there was no discussion
about the imitation.

_was asked specifically about comments to and.
~bouthearing of the walk imitation including ape noises.' !IUsaid that that
comment was inaccurate and the ape noises were never connected to the walk imitation that
he Witnessed. He explained that he spoke with bout both issues of the walk
imitation and the noises for the purpose of
who should tell Lt. Korth to knock this stuff off
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anything racist, demeaning, or a directed at anybody to him, but those things could possibly be
implied. He said that what Lt. Korth was doing was inappropriate and hetold~hat
he should tell Lt. Korth to stop aid that he has never seen any other GBPD
employees mimicking a walk.

When asked if Lt. Korth had ever sent out inappropriate MDT messages'-'said yes,
and added the Lt. Korth was famous for sending out messages with the subject 'knowledge is
power' which was probably from . The messages would be
stupid things that he could not example, but there were a lot of messages that most people,
including the public, would be able to figure out but still shouldn't be sent out by a supervisor.

ummarized that Lt. Korth did send out a lot of MDT messages and many of those
messages were set to all cars.

aid that sometimes he would get stuck on some problem that he could not figure
out how to answer and he would seek out the help of He recalled on
instance where he sent messages to Lt. Korth asking for help and Lt. Korth sent him a message
similar to 'if you can't make 0 decision I'll come in there and do it'.

When asked what Lt. Korth would send messages about, aid that the messages
were about anything and everything. He said that Lt. Korth has sent about messages about
anything, that everything was fair game and Lt. Korth When he got
messages from Lt. Korth, aid that he would usually just delete the messages
because he was tired of telling Lt. Korth to knock off sending the messages. He again referred to
the "knowledge is power" messages sent by Lt. Korth asbein~

When asked if officers complained about Lt. Korth's MDT messages said that it
wasn't some much complaining as officers coming to him and saying that they can't believe
that Lt. Korth would send messages like he had sent. He said that he tried to talk with Lt. Korth
about this issue when other officers would bring the messages to his attention._ said
that he told Lt. Korth "a lot",later defined as 20 to 40 times, to not send the type of messages
he sent. He also said that Lt. Korth would tell him that there weren't many cases to review
while Lt. Korth was watching fishing videos at the shift commander desk.

__said that he has talked about Lt. Korth's issues with all ofth~
nd they have all tried to deal with that situation. He said that just prior to coming

upstairs with the issue, were talking about coming forward with the Lt.
Korth's issues. He said that he was very upset about the situation where
picture was put up at the department. He said that he looked around the station for the picture
and couldn't find it, but he had stopped by the shift commander office where Lt. Korth was and
said that this stuff has got to stop.
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(
not involved in making the picture and just received the picture in a thread of several people.

aid that '--told him that he passed on the picture because he felt that
needed to know about the picture.

__said that he went into the station at a "mad dash" to look for the picture. He said
that he was just 'wild' about the picture. He said that Officer Knutson showed him the picture
after roll call and Officer Knutson was laughing about the picture. He believes he told Officer
Knutson that he hoped he wasn't involved in this and told him to delete the picture so it
wouldn't get passed around. At the time said that he did not know who originated
the picture. When-'came into work that night, he asked --""ho made
the picture and told him that the picture was made by Officer Matthew Knutson
and Lt. Korth was present when the picture was made.

said that he spoke with and_earlier in the shift the night
that he found out that Officer Knutson made the picture of and they discussed
what to do with this situation. aid that he was going to give Lt. Korth the benefit of
the doubt that-although Lt. Korth may have been in the room when Officer Knutson made the
picture, he may not have been involved or aware of what was being done. Afew hours later,.
~ald that came in an asked why they were allowing~o
get harassed like this, and it was also said that a supervisor was doing the harassing._
said that this would have been the first incident that he knew ofthat he would have defined as
harassment. After hearing concerns,-, said he called
and _In and said that this was way out of their hands and this issue needs to go
upstairs.

~ked to clarify
__He thought that he made it through 10 or 12 officers before this investigation
started, at which time he stopped He also wanted to clarify that the conduct
occurring on nightshift that could get employees "jammed up" meant that they could get in
trouble and that conversation was with He said that he feels bad about how the
nightshift situation developed and he wished he would have come forward earlier.
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sametalk that he has had with other officers about what is acceptable and not acceptable.
told him that she had to get out of~ecauseshe wasn't getting along with

those guys. He said that he mentioned something about switching groups solving the problem
and she agreed with that comment and there was nothing else said about the topic._
said that he met up with a short time later to ask how she was doing, and there
was no indication of any problems during that meeting.

__said that he was aware of officers complaining about actics. He
said that officers had told him that her tactics were substandard but he always asked ifthe
complaining officer said something to her to fix the concern and left it at that. He said that he
was aware of the incident where called out with an
open door. nd Officer Maslak walked through the office
and told him that as out on the call alone. At the time he thought that Officer
Masiak brought it up as a concern, but now he is of the opinion that

He said that he turned the issued over to
a poor performance evaluation.

aid that he never personally witnessed tactics, but
told him about a call where she entered a house where a disturbance was going on by herself.
He said that he had the conversation with because
_and was told that her tactics were lacking. aid there were no other
specific examples of her tactics, but there were also non-specific complaints that_
~'ttalk to people. He said that he most he witnessed on this complaint is that-'-is direct with people sometimes. The only officer that he specifically remembers
complaining about ommunication skills was Officer Masiak.

aid there was also one complaint from the public that~asrude
and he believed that the basis of the complaint was only that the complainant was that
someone got arrested and the complainant had a poor demeanor at the scene. He turned that
complaint over to~ueto the work days he would have seen the involved officers.
Through talking with the officers, the demeanor of the complainant was found to be the
problem.

When asked if the nightshift officers complain about the performance of other officers.
~aid that he was sure that they do but he could only come up with an example of
officers complaining about on a recent call. He said that the officers complain
about every other officer and the complaining isn't restricted to anyone person or group. He
had earlier said that some officers complain about anything that wasn't done of said exactly the
way that they would have done it. He also added that some of the shift officers

and named one of the officers as who Is also a frequent
complainer about other officers' tactics.

was asked if he ever saw Lt. Korth make fun of any ofthe other lieutenants on the
shift and he said yes. He said that the comments were relentless any about everything. He
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specifically mentioned Lt. Korth calling
_said that he has only seen this in small groups, but wouldn't be surprised if it was all
over due to the sheer volume of his comments. He said that Lt. Korth also makes fun of.

_ for being all over the pl~ce on calls, calls and Lt. Korth also
makes fun of him for the way he talks.

When asked if anyone on the nightshift was being picked on or harassed,__said that
there are MDTmessages sent by Lt. Korth that could be inferred in that way. He was asked if
anyone was sexually or racially harassed in front of him either in the station or on the road and
he said no. He did recall that Lt. Korth sent a message out about taking a call to channel Bon a
call that he was running that was particularly complex, not to help out, but to mock him talking
on the radio so much. He said that Lt. Korth would 'take a shot' at people by MDTwhen he
wanted to criticize them such as asked if they need a helicopter When Lt. Korth didn't like the
way a call was going. Lt. Korth's messages would commonly be sent out several times a shift. He
said that Officer Knutson also has sent out borderline inappropriate MDT messages, or at least
messages that are not necessary.

__said that Lt. Korth doesn't like",-" because Lt. Korth _
He recalled that one time, when he and Lt. Korth were in the shift

commander office, that Lt. Korth called something like
when waswithin hearing range near the front desk. He said that he later
spoke with to say he was sorry about Lt. Korth's comment and Officer
__said something like "don't worry, he's just on asshole:"__said that many
officers said that Lt. Korth needs to stop his comments or Lt. Korth was going to get jammed up.

When asked if__felt that he was the victim of harassment, he said, that by definition,
he would be the victim of Lt. Korth mocking the way he talks. He said that he would also be a
victim of Lt. Korth if Lt. Korth was really mocking him when doing the walk. When Lt. Korth
would do mocking or the walk, he said it would just be him and Lt. Korth present, usually in the
shift commander office.

.-,vas asked if he ever heard any inappropriate talk in the locker room and he said
that he had, He said that the talk was almost
always between officers who were willing participants in the joking around. He did say that he
has heard racial acronyms in the locker room about things that have happened on calls. Hesaid
that "JNBN" is a common one, which means "just N-word being N-word" with N-word meaning
"nigger." He added that JNBN would definitely not have been used when an African American
officer would have been in the locker room__said that his time in the locker room
would normally be r so most of what he had heard

There was one instance a while back where was quite excited on the radio. The
next night in roll call, at approximately' .,there were comments made by Officers
Salzmann, Bilskey, and Eickholt about the way~as talking on the radio. He said
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that he had specifically heard Officer Eickholt make some comment that would make him think
that the comment was about . He said that he pulled Officer Eickholt in
later and told him not to make comments like that and then he sent an email to Capt. Laux
explaining what he did and asking if anything further needed to be done. said that
the next night, Officers Salzmann and Bilskeycame in and said that they made comments too.
He said that he gave those two officers the same speech and sent an explanation to Capt.
Knoebel. The best that he could remember, the comments were that

both of which he took as cracks at

__said that he was aware that officers would hang around in the shift commander
office. He said that a couple weeks ago, it was decided to tell officers not to hang around the
office and to only come in when they had business in the office. From what he had witnessed
when he was on the desk, the officers would just talk about calls that happened during the
night or just shooting the breeze. He said that the topic of talking was just calls or family, pretty
bland by his ~efinition.__said that he would have also went in the shift commander's
office when~ereon the desk, except for when Lt. Korth was on the desk. He
said it was only a matter of time before Lt. Korth would have said something.

ould get picked
on because aid that he didn't
think female officers get picked on, and thought that the issues that came up were personality
issues.

said that he thought some officers aren't accepted as much for personality issues.
He gave examples of other female officers who have had struggles with things like tactics, but
their personalities work better with other officers. He was asked about _

_ r and and he said that all females are accepted on
the night shift and didn't believe that there was any general opinion against females being on
the shift.

__said that the only supervisor who harasses employees is Lt. Korth. He said that Lt.
Korth He said that Lt. Korth
follows forme ehavior of taking his shoes off when he works the desk and walks
arou nd in his socks.
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captain back on a shift,
He said that this time is a growing pain adjusting to just lieutenants on the shift. He did add that
he thought that xplaining that all of the
lieutenants on the shift haven't been supervisors for that long and don't have that much
supervisor experience.

said that he felt that all of the lieutenants on the nightshift should be interviewed
as part of this investigation. As for officers said that he did not know that all of
these problems were going on. He said that he also had never heard anything about Officer
~andcuffs being taken by one of the nightshift officers. He said that he was appalled
that the handcuffs were taken, but had not heard a word aboutthis event prior to this .
interview.

said that he has heard of the acronym "JNBN" and he has used it, but only inthe
shift commander office and in the context of a private conversation with just another officer.
He said that in the context that he has used that acronym, it was about a particular situation,

·like a riot somewhere, and not about a specific person.

INTERVIEW WITH OFFICER MIKE RAHN

On January 11, 2017 Officer Michael Rahn was interviewed by PSD Investigators. Asecond
interview was done on January 20,2017. He was represented by~rior to
questioning he was given a copy of a Complaint Against Personnel and applicable policiesthat
he was alleged to have Violated. He was given time to review the policies. While seated in the
conference room waiting to be interviewed,~alksin and tells him that the
camera for the room is on and functioning. With the camera going, he is seen on video making
a commentto",,- as he reviewed the policies. In a sarcastic tone, and a smile on
his face, he tells__'1 guess I'm not a witness officer, am J?" He repeats this phrase ..
twice and then makes a statement to saying "Like /said from the get go, Jgot

. nothing to hide, I know what I did, I'llstond behind what I did -I'll take my doys off, if that's
what they choose to do."

During the course of the investigation it was discovered that Officer Rahn would frequently
initiate and send out derogatory MDT messages to other officers on his shift. These messages
would repeatedly target nd r along with others. The
frequencies of these messages were among the highest of any other night shift officer
discovered. From June of 2015 to December 2016 it is believed that Officer Rahn sent a
significant number of demeaning and derogatory messages directed at his fellow officers and
supervisors. He was presented with only the top 30 threads of MDT messages that were
believed to be the worst and asked to give an explanation. Many of the MDT messages were
lengthy in nature because when Officer Rahn sent the message out, it instigated a response and
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opinion from other officers. Prior to be questioned about the MDT messages he was asked if he
has spoken to anybody in reference to this investigation. He replied that the investigation was
"kind of the buzz of the locker room", and he's "probably talked with almost everybody." He
admitted to speaking in nonspecific jargon with nd He said that he
had a joking conversation with recently in lock room where he told..
_ ..that we've all sent messages and Iguess I'll just take my days as they come" ...
(referring to disciplinary days off) .

The follow is a shortened version of the MDT threads that Officer Mike Rahn sent and the
responses that were generated:

"...1/2 way through the year guys.•&.
have yet to complete a full week of work. Way
to set the standard.."

"I though _was our resident Winnebago
expert..LOL"

"guess who off tomorrow.....better off
without her anyway"

:-'----------------1
"whyis.n
"Poor. just cant get anything right on that
one"

~ade it a long time tonight""'----------+'
"Solid effort tonight by

2/22/16

2/6/16

7/8/16

7/1/16

1/6/16

1/5/16
1/5/16

6/19/15 "omfgl!" - ( referees to oh my fucking god) Profanity
"Why is every call a show tonight...Why did. _
add herself...she does not get it...everyday the &

10/25/15 county sounds better" GBPD

Korth
Behn,
Spoerl,
Walvort

-=--=:..:.:.:.=:c=-r....:4!..:/ 3::.:0:!...:/ 1::.:6,---+(sexua;:.:I!-)--,--,.--,-------:---,-----,--_t'
orgot what time it was....Jesus what is

oing.....

"there's a DeLorean at the hotel...add
10/25/15 .wait for it..seriously, these new people...."t--'-""-"--+---"'--=-=-+

"I cant believe~enthome early...early
12/20/15 Tuesday, early Wednesday"
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.. Brester, "Well on a high note_(District) wont have
! Spoerl, to check.. God forbid they stumble on

Xiong, something, we'll do all the work, and they'll
Bahl 10/11/16 take credit..."
Masiak 11/30/16 "say again ...LOL"

'.6 from Dousman...
everywhere...shocker_doing union

6 officers 3/18/16 work...who trained that guy"

"Man I got a stomach ach, I may need to 10- Talking
200 ...it was a real dog fight, especially new TP about his·
(toilet paper) dispenser, one square at a time, bowel

Behn 1/14/16 really? LOL" movement

'" lowing some
Opicka 6/22/15 black guy in the parking lot"

'.oming from far west..OOPs forgot about
that extra patrol...guess the home address is

Bahl 6/30/16 safe"

"No way! I! _didn't finish her shift. I
wondered why Isaw her in the Shift
Commander office earlier...next up•.glad
~nits can call out with stuff irllll> and

6 officers 7/8/16 not handle their own areas LOL"
Bahl 7/20/16

"kids been here a year and he don't want
cover...that must be a pre-requisite for being a

Bahl 7/24/16 badass
"this theft crap is out of control...seriously at
my fill with this, IF they try to give me another

Bahl 7/28/16 follow up Iwill lose my mind" Supervisors
"...no need for more cars,~ot it on his
own ...holy man wakeu~...LOL OMG it
cant really get any worse...l sent him a
message im like DuhTard...oh wait nvm wrong
profession, get ready for a 4-6hr wait for swat ..&

Bahl 8/8/16 call in"
"2 for Winnebago...lets go MHO, lets go
MHO!!! (Mental Health Officer)..send itto

Bahl 9/18/16

Bahl 11/1/16
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Behn,
Thoreson,
Wife 12/21/15

Bahl
Bahl
Bahl

11/5/16
12/3/16
12/3/16

"LOL this cant get me written up:)...1just
instantly got hit with the need to poop, and I
can tell there wont be anything solid about it:)"
"wtf...(what the fuck)

"round of applause for made it a whole
shift....your gonna get yourself in trouble...i11 be
fine"

Talking
about his
bowel
movement
Profanity

Officer M. Rahn admitted that the messages that he initiate were derogatory in nature and
admitted he violated department policies by sending them. The general theme of Officer
Rahn's MDT messaging showed frustration, childish, and sarcastic behavior where he would
routinely become upset at other officers and supervisors. After only being on the Green Bay
Police Department for approximately three years, Officer Rahn took it upon himself to be the
caretaker on how he thought policing should be done by his peers. Many of those officers were
senior to him and with more years of experience. When their conduct didn't meet his
standards or opinions, he routinely initiated hurtful and bullying MDT messages to his close
friends. He would also comment negatively on other agencies, specialty units such as SWAT
teams, and the Mental Health Officer (MHO) program. As a note, Officer Rahn is part of the
CCIT team (Mental Health Program) and had just recently been appoint a member of the Green
Bay Police Department SWAT team.

Rahn commented that he sent the messages "out ofjoking ond frustration", but seemed to
want to belabor his justification for sending them out, saying "You know I've said this since I
heard this was coming out (investigation), I stand behind everything I've done, because Ifelt
that it was necessary to say. Whether or not it was right or wrong, I'll be the first one to admit
that a lot of this is wrong and I'm willing to take responsibility." When asked if his actions gave
him some perceived "hero" status on his shift - fighting for his guys, he responded back "I'm
trying to fight the good fight for my guys." He did admit that by sending the message that his
conduct did not show leadership. He continually went back and forth in his justification saying
that it was wrong, but also seemed to defend his actions saying "at some point Ifelt the need to
send all of them." Rahn said that the messages that he sent out could be "...taken on face value
look terrible, I'm not going to deny that. But when Isent a lot of that stuff out it wasn't to be
mean, it was meant to be funny..." He said in "hindsight" it must have been "asinine" for him to
send them, "but hindsight is also twenty- twenty, and unfortunately I wasn't able to see into the
future. Did I know this was coming, yo, I kinda did. Honesty, I'm kinda surprised it didn't come
sooner."
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. There were no derogatory message
located that target those two specific female officers. When asked about this, he commented

overtime. He used the excuse that
_. It was explained to Officer Rahn that any employees off time is a benefit they enjoy, and
they have the absolute right to utilize that benefit as they see fit, as long as it falls within the
parameters of contract and policy. It was made clear to him that when staffing levels fall below
a minimum number, that by contract, more officers are called in for safety reasons. Officer
Rahn stated-

. Officer Rahn commented that he comes from the Army and
"expects there to be ridicule and expects people to give him a hard time." He said that when he
started going to school to become a police officer he was told "day one" that a person had to
be "thick skinned", that he was going into a career that you would be constantly ridiculed. He
said that if you don't have "thick skin you can't self-motivate or accept then you're prabably not
going to make it." He commented that coming from the Army; he takes most of it as "friendly
banter...or don't take it as face value." He said he has done things in his past that other officers
had made fun of him over and he views it as "funny." It was explained to Officer Rahn that
there is a significant difference between self-deprecating humor that officers might enjoy
privately amongst themselves, and those mean and spiteful messages send out behind officer's
backs.

Officer Rahn said that a lot of messages were sent at a time where the police department was
still a seniority base agency and he felt as if he wasn't going anywhere (advancement). He used
several examples on how he would make drug arrest and the case would be given over to the
DTF because they had more resources to handle investigations. He said he "pounds it every
night" and "works as hard as he can" and he feels like he just "sits", implying that he doesn't
get the recognition and advancement that he feels he deserves. Officer Rahn admitted that he
was aware of the seniority system when he accepted the job with the Green Bay Police
Department; and understood that he had to put his time in before he could advance, but
commented that he didn't understand the real scope of what seniority was..

When questioned about his knowledge of any officers on night shift being harassed or bullied,
he initially replied

_ When asked specially about
messages he said
messages, he replied nd also
said "I'm sure I'm probably on that list", admitting that he has sent out a lot of message about
her. When asked if he knew of any supervisors sen.d. ing out any messagesa~"
_ Officer Rahn replied ..--..
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When asked to elaborate on those officers that he has knowledge of being picked on. Officer
Rahn

when she was completed her training, Officer Rahnsaid_

When asked if he had knowledge of any specific
incidents that she has done to warrant being picked on by the nightshift, he replied-'

fficer Rahn

Officer Rahn was asked if he had any knowledge of Officer Masiak dismissing
of police calls. He said

When asked if he thought-.,ad been the victim of harassment, he said that
based upon the questions that he has now been asked ••
When asked he thought was the victim of harassment hesai~

Rahn said

He said that night shift has "five orsix of
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While Officer Rahn was being asked these questions about_and her time on night shift,
it was pointed out to him that every female officer had been pulled in by ecause
they had been the brunt of a lot of jokes, including Officer MikeRah~

Officer Rahn was asked to give an opinion if he thought there was one officer on night shift that
spoke negatively about In the men's locker-room more than any other officer.
He said

Officer Rahn was asked if he had any knowledge of night shift~elling Officer
Masiak to "shut the fuck up" after Masiak was making disparaging comment about

. Officer Rahn

and why he sent derogatory messages out about her, Officer
Rahn replied He then added that any messages he would
have sent would "have only been for her burning time." (Taking off of her shift)

Officer Rahn was asked about the incident where Officer Masiak sent out a derogatory all car
message directed at~nd~hen they were assigned to__
_ . Officer Rahn said

. Officer Rahn was asked if he later had a conversation with Officer Masiak in roll call
after the shift telling him that "he had his back" and that nothing was going too happened to
him. Officer Rahn admitted saying something similar to "I have your back", but his meaning was
that as ooking out for his interests. He didn't think he told Officer
Masiak that nothing was going happen. Officer Rahn said
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At some point during that meeting with....Officer Rahn

fficer Rahn said

Officer Rahn quoted the GBPD policy title of "Standards ofConduct."

A copy of the recording of the meeting that~adwith Officer Masiak was obtained
for the purposes of this investigation. During that October 12, 2016 meeting, 0 ts
heard clearly counseling Officer Masiak and tells him that it was a clear policy violationto
have sent out the MDT message._s heard telling OfficerMasiak that he has been
talked to in the past numerous times by himself lis
Officer Masiak that he has a "better than most attitude" and "it keeps coming up" that he
(Masiak) "doesn't get along with some people." Officer Masiakis told by~at his
actions are creating a hostile work environment. Officer Masiakis told that he is a good cop,
but has to learn to get along with everyone he works with.. S)nakes the statement
to Officer Masiak: "...the frustrating part is, it's not that you don't have the capacity, oryou're
not intefligent or smart, some people struggle to be mediocre, and Iguess that's my personal
frustration ..." He also tells Officer Masiak that he has been talked to before about his attitude
and not getting along, and not just in reference to MDT message. sks Officer
Masiak "what do you have to do to get it?"---'ells Maslakthat he is sickand tire of
coming back from a day off and hearing about people not getting along. Officer Masiakis
heard saying "you know what nl do, I'lfjust suck it up", and "I'lfaddress my own personal
issues with it." hen tells Officer Masiak that a lot of the time he appears to be just
complaining and whining, and if he has specific issues, he should bring them forward and the
issues will be addressed. Officer Rahn s heard in the audio asking about
the possible discipline that might be coming and says that Officer Masiak has no "formal
discipline" prior, but has been "talkedto!~tatesthat he is going to conferwith.
'-'ndsays that Officer Masiak will probably be put in the counseling register. Officer
Rahn then adds to the conversation that issues have been brought to supervisors in the past,
and they haven't seen any progress. During the entire 11 min and 26seconds,~
never heard referringto~r her performance in a negative way.

The content ofthat meeting was pointed out to Rahn and it was explained to himthat what_
~aidto Officer Masiak, was open for interpretation. Officer Rahn was asked follow up

questions about if he had any knowledge of Officer Masiak being spoken to about his behavior
by other supervisors. Officer Rahn

======:=::====~fficer Rahn was reminded that
he is not nd that he is continually involved in everyone's business just because
of the sheer volume and nature of the derogatory messages that he has sent out.
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Officer Rahn said that under the direction of more senior officers, he has tried to encourage
others to "knock it off." He said that he has been doing this for months because he didn't want
his shift to get "jammed up" and that he had "seen thiscoming down the pikefor a long time."

When he would say that he hat id, he was
asked why he would send out dozens of derogatory messages about her behind her back? He
then replied "l guess / shouldn't care,"

Officer Rahn was given an example of other officers that are routinely off the shifts for SWAT
training, dive training, etc., and there is no record of him caring about their absence from the
shift or sending out messages targeting them. When asked what difference it makes to him if
an officer is off for training, or if an officer takes off for vacation - both officers would be off the
shift. He responded "it's just how / am." He replied

When asked how people would perceive "Officer Mike Rohn" if the numerous derogatory MDT
messages were ever found out by the media, or the public, he replied, "l wouldlooklike an
Asshole." When asked how he thinks the Police Department administration would think of him,

nd said, "Probably superdisappointed." He said that he
"owns everything that was sent" and said, "! know a lot of it is wrong."
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Officer Rahn said, "Like it or not, there's some people that can toke a joke and some people
can't." He said that if you think it's somebody that can't take a joke, you don't send the
message to them. When asked ifthis is the way he treats-.,e replied that he was not
proud of what he did. Knowing how is now, Rahn said he was "down right
ashamed" for the "cracks" that he made toward~or
Officer Rahn said this is embarrassing for him, and he would be "mortified" if
knew what he had done. He said, "I own it, because that what I do." Officer Rahn said he would
apology to saying, "Knowing him...t'm sure he would probably accept it, but he
would probably want to slug me, but so be it, I have it coming."

When asked if he felt the issues happening on night shift meets the definition of a hostile work
environment, for some officers, he replied,

Officer Rahn said 1II!1IIII1II
way he walks)

125



Shift Commander - When asked about the style of the supervisors when they were actingshift
commanders and Officer Rahn

Hesaid

.. Officer Rahn said
. He said

Questions were asked of Officer Rahn about the supervisionon night shift and ifhe had
knowled e of any supervisor involved in harassment or bullying. Hesaid

Officer Rahn eventually agreed that all of the MDT messages, in question, that he sent out,
violated polices of the Green Bay Police Department and it created an environment of
harassment and bullying. He said he believed that race and sex did not have anythingto do with
the investigation involving him.

The investigation revealed that Officer Rahn had been bragging at a packer game to fellow
officers on January 8th, about how he was going to get days offfor his misconduct. When asked
about it, he said, "I'vesaid it many times, Iknow that I've violated MDT policy and would expect
to get punished of it."

Officer Rahn was asked about any other issues, or problems that the investigation had not
uncovered on night shift and he said it was important for guys to be heard about their
frustrations on shift. He said
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INTERVIEW WITH 2
On January 11th, 2017 at approximately 0430 hours, an interview was conducted with•••

n reference to internal investigation #16-5421.~as advised that he
was a potential witness to what had been going on, on the night shift. Hewas read a short
disclaimer in regards to the scope ofthe investigation and that he must answer all questions
truthfully, with -...,advising he understood.

was asked what had been going on, on the night shift and in particular about the
investigation. He said now that the investigation is on-going, people show up for work and
handle their calls and there is no more, "Smoking and joking," even with those people that he
could do that with prior to the investigation. He was asked if there has been any talk in roll call
or the locker room about the investigation and he said he has only heard that the investigation
is about nd Lt. Korth.

~as asked ifthere was anyone on the night shift that he felt had been harassed,
bullied or picked on either directly or indirectly and he said he doesn't see it that way. He
stated, "We all smoke and joke about things with each other and as far as Iknew, no one flat
out said this person is being mean to me, or singling me aut or causing issue with me."

7 f,.vas asked about people sending out MDT messages and he said he couldn't
recall specifics, but knows messages are sent out" He said there have heenlilessages sent out
car to car, between certain groups of people and all cars about certain people. He named••••::::nd himself as being people that
have had messages sent out about them. greed that the people he named
were the ones a majority of the inappropriate messages were sent about. He was asked who
those individuals were that are responsible for sending out a majority of the messages and he
said, Lt. Korth, Officer Masiak, Officer Brester at one time and He did say that
he did notthink~essageswere mean spirited like the others.

It was explained to he difference between the self- deprecating humor we do to
each other as friends and the actions that are done behind someone's back made to degrade or
embarrass that person and he agreed there was a difference. aid that whatever
is sent out on the MDT, he does not take personal offense too.

~~~~~:~e:~~~e~i~~aatmessage that had been sent out on the MDTabout+m

, , ',-- The message read, __

his was a message sent by a
Green Bay Police Officer to another Green BayPolice Officer. ould only say,
"That's no good," about the message. id he thinks he remembered the call
and was notified by Officer Mike Rahn that he had contact with d that she

id not know about the messages being sent out
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said the message does not offend him, as he knows the Iifestyle_
eads, but he is pretty sure"would be upset by it.

He was asked if he could remember any specific messages that were sent out by Lt. Korth,
Officer Masiak or Officer Brester, that he thought should not have been sent out and he said he
hasn't seen anything sent out in a while that would be inappropriate. 7 """as asked
if has ever responded to MDT messages, picking on others and he said he might have. Hesaid
when someone sends out an all car message about someone, he may respond to someone
specific and not to the whole group. He said he does not go out of his way to comment on
those types of messages. He was told that we have not seen any messages sent by him that
would be inappropriate.~as asked if he could remember any inappropriate
messages being sent out by anyone about him and he said no.

was not the case and the real reason

was asked about the locker room and if anyone had been talking about others,
including supervisors and he said recently name was brought up. He
explained someone was talking about her

IIIIIIiij

~hen said that he does not want to give any constructive criticism to anyone in
fear that they will go to a supervisor and he will get in trouble. He was asked who he was
referring too and he said and He said he does
not go out of his way to help them, unless they come to him, because he does not want them
to feel he is attacking them. He said he has heard that "they" do not take criticism very well.
He was asked who had told him that and he said Officer Masiak. He was asked if he has
observed any deficiencies in the way or do their job and he said
he believes has a hard time talking to people. He explained that

and they were talking normally to a subject and then
yelling at the person.

. said "they", including himself will"smoke andjoke" with
He said he still jokes around with him and it isn't a big deal. Hesaid"

s "coming around" and learning that it takes time to earn trust and respect. He said,
"We're not going to be buddy buddyrightaway, until Iget to know you."

either and when he has been; there have been
several other officers on the same call.

was asked if there was anyone else that frequently talked about__
and he said In particular Officer Masiak, Officer Brester and Officer Rahn...
..said, "All the guys that workwith hersaid she's not a favorable cop."
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He then explained a situation that he had been told where••
vehicle and it was suspected that there was marijuana inside. ailed for a K-9
unit to respond to conduct a search and Officer Masiak disagreed and told her she did not need
a dog, as she had enough Probable Cause to search the vehicle. He said there was some sort of
argument between and Officer Masiak. It was explained to hat
requesting a K-9 unit under those circumstances could be beneficial, whether she had Probable
Cause to search without one.

He also explained that Officer Masiak had told him about having called out with
an open door d she cancelled her cover and sent out a message
that she had already taken care of it. They felt this was an officer safety issue, as she had put
herself in danger by handling the call alone. (This was explained by? during her
interview, that if she had called out with anything at that time of night, she would be harassed
and chastised for lt.] We explained that situation to and he said he understood.

was asked if he was aware of or had heard talk about anyone saying sexist or
racial comments about females or minority officers and he said no. He was asked if he had
heard a comment directed towards while standing on the wall after roll call
with someone stating, "Great, we hired another one of those." This was in reference to"
'-accent when he speaks on the radio. said he did not hear that
comment and he has said that is hard to understand on the radio, but it was
not in a racial or derogatory manner.

We then talked about how had s~id. is often the topic of
conversation in the locker room and who is responsible for starting those conversations. He
said Officer Masiak has brought up several times and he has also brought up
things about her. said he has asked what had been going on with her and how
she was doing, but never talked in a derogatory manner about her.

He was then asked if anything was being said about and r I said,
"Not recently." said he had heard something about how ounded
on the radio and this was during roll call. He said he could not recall who made the comment.

was asked if he had ever had a conversation with n the
locker room, about and he said no that he could recall. He
said he has talked to~bout the but not about"

_ He was asked if he had had a conversation with anyone in the locker room about
when Officer Knutson was present and said he did not think so.

He was then asked about a picture text message he had received from Officer Knutson, which
was a picture of with a caption underneath reading "l can't work" making fun of
her The picture had been taped to the back of the chair were she sat
during said Officer Knutson had sent to him, Officer
Eickholt, Lt. Korth and two or three others that he could not remember. said he
forwarded the message to ... 0 he was aware of it and~ent a message
back saying, "Not funny." . said hen told him it was taken care of.
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said he sent the picture to~ogive him a heads up, as he knew there
was tension between people on the shift and that the picture would make it worse. He said he
knew when he received the picture that it was not a good idea for the person who had sent it
out to have done so.~as asked if anyone was talking about the picture at the
Packer game that day and he said he talked to who is a union board
member, and showed him the picture on his phone. said he advised_
•••Sat he had brought it to ~ttention.

•••'was asked how he thought Officer Knutson fit in to this whole situation and if
Officer Knutson had said anything to him after sending the picture. said Officer
Knutson has never talked to him about and he has never seen any messages
sent out by Officer Knutson in reference to her. He has seen Officer Knutson since the picture
incident and Knutson has not said anything to him. He did hear that Officer Knutson had taken
responsibility for the picture, but that was all he knew._ • [ Twas asked if he knew
why Officer Knutson would send the picture to him and he said it may have been, because
Officer Knutson may have sent it to people he knew he could, "Smoke and Joke," with.

was asked what he thought of what had been going on, on the night shift and he
said he doesn't think things have necessarily changed, but people are putting things out over
MDT. He said in the past, you could approach a fellow officer and tell them to knock it off and
now, you can't. He was asked what he thought about the supervision on nights and he said.

He said he has brought issues to ___
and he has done something about them. then said ••••••

•••••).vas specifically asked about what he thought of nd he said he
does not have any issues with him, but he has heard stories of oing from "Zero to
a hundred", yelling and screaming. lb said J,as not been likethat to
him, but he has heard from other people that he has done that on calls. He was then asked
about .and he said he does not have any issues with him either. He saidm •

He was asked about 7and h~e=s:a:id:':i:=~~'i 2

~as asked what the atmosphere was like in the shift commander's officer when
certain people were working and he said, "I know what you're talkingabout,~nd
certain people are on lunch." He said certain people like to eat when they eat and don't like to
deviate from it. He also said
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..._-.. •••l1li•• He said the re also in there. He was asked if he thought that
type of atmosphere was productive and he••••••••••••••••••
••••••••••••vas asked what he thought the atmosphere was like when Lt.
Korth was working in the shift commander's office and he said,••••Iii•••••

He was asked if it was a professional atmosphere or more

He was asked if he thought the behavior on night shift had increased since the Captains left or if
it was the same and he said

~as asked if he heard about Officer Masiak keeping andcuffs
after transporting someone to jail for her and he said no. He was asked if he had ever observed
or heard of the _walk" and he said no.

£twas asked if anyone had contacted him about the investigation and he said no.
He said he hasgone to ask questions to his .
••••••••••••sking them about a time line for the investigation.

He was asked if he was working the night nd Tvere••••••••
•••?~nd a message was sent out by Officer Masiak and he said no, but he had heard about it.
He was asked what he had heard and he said he heard that Masiak had sent out a message
about how they can take a call and not do any paperwork on it.

was then advised if he became aware of any additional information or if he
remembered anything, he was to report it to the Professional Standards Division. He was
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advised not to talk about the investigation with anyone, except his union representation and his
wife. The interview was concluded at this time.

INTERVIEW WITH

On January 12, 2017, at approximately 1100 hours, -..."et with PSD
Investigators in reference to the harassment and bullying going on in reference on the night
shift.

Throughout the course of this investigation, PSD Investigators received information that"
~ad left night shift after a short time of being assigned to the shift because she had
been bullied or intimated by the officers.

Upon interviewing
Department in

she stated that she started at the Green BayPolice

When asked if there were any specific officers on the shift that she had issues with, and she
stated that However, she said that there was a period of
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••",ad pulled her aside and had questioned her because he was concerned that one of his
officers might have been bullied by one of the night shift officers and she told t
that time that •••••••••••••••••••~

She stated that he did not recall anything specific about officers
bullying her or trying to intimidate her, as she would do policing outside of her district. She
stated that there was an expectation that officers are responsible for their districts just like
there is on almost every shift on the police department.

stated that when tarted at the police department

tated that she does not know why and Officer Masiak have so
many issues between the two of them but she did say that recently when she was in the girls'
locker room and she saw he had made a comment to her, that "Casey's a real
dick." stated that she also recently attended a department sponsored school
with Officer Masiak and he had commented to her, that he "wasn't veryfond ofher", referring
to tated that she could not elaborate exactly on why their
relationship had taken such a negative tone.
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INTERVIEW WITH

On January 13, 2017, PSD Investigators interviewed
••••••••~ccompanied•••••'•••••was explained the

reason for the interview and that at the time ofthe interview, he was considered a witness or
victim ofthe harassment and bullying that had been found to be occurring on the nightshift.

When twas asked if he believed any particular employees on the nightshift may
have been the victim of harassment or bullying, he said that he thought he was a victim along
with

He thought that ffi was a victim due to a previous
incident where~aspicked on for
---'-"as asked who he thought was doing the harassment or bullying, he first said Lt.
Rob Korth because he had personally witnessed him sending out a lot of MDT messages of that
type. He also said that he heard that Casey Masiak, Mike Rahn, and Timothy Eickholt were
bullying and harassing other employees and he heard this from other officers and supervisors.

•••••aid that he had heard Lt. Korth call~he one
night while Lt. Korth was assigned to the desk and he was in the shift commander office with

. He said that he asked what meant and that Lt. Korth said
that it meant that He said that
he had some severe disagreements with Lt. Korth about work performance. One thing•
.....ecalled was that Lt. Korth expressed his strong views that he was a Republican and
picked on for being a liberal and a Democrat and this went beyond friendly banter to
dislike. ~Iso said that Lt. Korth sent out a lot of MDT messages that would rip on

hat were titled "knowledge is power." He also said that Lt. Korth
would send out messages ripping on him for an incident over a year and a half ago involving

•••••aid that the messages about urned into a blowup with Lt. Korth
that ended with Lt. Korth telling him to lighten up and stop being a company man. He next said
that he has heard Lt. Korth say that is a substandard employee.••
said that he never saw he never saw as a substandard employee when he went
on calls with her and added that erformance statistics were always above
the shift average. Next, aid that Lt. Korth would say things over the radio that
would diminish what was going on with an active call, and he said that this would also be a time
that Lt. Korth would say the joke about aid that he would get
so frustrated with Lt. Korth that he would just block him out, and although he considered Lt.
Korth a friend, he •••

i!£ijsaid that he would avoid the shift commander office when Lt. Korth was assigned
to the desk because Lt. Korth would have the music cranked. He said that Lt. Korth would
always pass gas in the office and think it was funny. When asked if Lt. Korth ever gave him a
nickname, he said that Lt. Korth calls him ut he does take that negatively
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because He said that he didn't take the nickname as
complimentary when Lt. Korth called him that in front of officers. As for other nicknames, he
said that Lt. Korth calls everybody "Randy" but he doesn't know why. .

•••••said that he brought both Officer Masiak and Officer Kurt Brester in separately
after the incident where

He said that he told them separately
that the two needed to work together and back each other up no matter what they thought of
each other. He said that part of this talk was also to stop calling off dispatch assigned cover

officers because the two didn't like the assigned officer. One ofthe officers that he
remembered getting called offwas He added that Officer Masiak and
••••••id not like each other andthe two were not compatible as work partners.

When asked why ad earlier said that Lt. Korth had commented that••••
7 was a substandard officer, Daid that Lt. Korth complained that she would
sit by the? I parking lot all night and talk on her phone. aid that he figured
that Lt. Korth just wasn't seeing the work was doing and that he had no
problem with what she was doing. aid that told him that she
would take time off as she earned it, which probably didn't sit well with other officers who
thought she cared more about being off than working. He said that Officer Mike Rahn was one
person who would comment about. being off in roll call and he believed Officer
Rahn was being critical of did say that there were no issues with
••••••inappropriately taking time off or abusing any of her off time use.

aid that he has talked with n the night shift,•••••
bout the all-car messages that Lt. Korth would typically send out.

He said that Lt. Korth would send messages about everybody and Lt. Korth was••••••
••••••••••••••When said he would try to meet up with Lt.
Korth by sending him a message, Lt. Korth would not be willing to meet up with him. He said
that nobody else in the department picks on him to the level that Lt. Korth picks on him.•

gaid that met with him and said that he could not believe how Lt.
Korth can send out the type ofthe messages he sends and that Lt. Korth should not be joking
around so much and sending out the messages he does as a supervisor. He also said that 2
~as complained to him about the messages that Lt. Korth sends out.

•••)said that officers congregate in the shift commander office more when Lt. Korth
was assigned to the desk. He estimated that there could be between five to seven officers that
would be hanging around the shift commander office that would include•••

••Jhe officers would hang out in
the shift commander office anywhere from 30 to 60 minutes, and Lt. Korth would commonly be
playing hunting or fishing videos or would play music loud, aid. Additionally,.
~aidthat most every time that Lt. Korth was assigned to the desk, the music would be
played loud. Finally, aid that he thought
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nd that he knew that Lt. Korth has called in sick after he was out fishing
all day.

_was asked if particular female officers on the nightshift were picked on. He said
that was not picked on. He said that was picked on for staying on
the fringe on calls that were her calls and he heard that she left her district when she went from
her assigned District. meet another officer at a gas station in District.e said that•••
_was not picked on,

He said that 'las picked on
for taking a lot oftime off on the weekend including taking off time and using sicktime when

she was ~~~::: aid that~aspicked on and
bullied for taking time off and for
..He could not name specific officers, but he said that he had heard that officers grumble
about how much time Jwas in the station.' .as not sure if it was
common knowledge that

f ""as asked if ~ver complained about being picked on and he said
that she complained to him one time on a call on He said that the callwas a
report of a man with a gun and that other officers had the man in custody and seated in the
back of a squad car by the time arrived three to five minutes later. When

_ arrived at the scene, the officers asked her to watch the male in custody and
she complained to that she Was being picked on and said that "you", which he
took to mean don't do anything about it. said that she was asked to
watch the suspect only, because she was the last one there and that he went on callsthat
••••••was on for a while and did not see any harassing behavior.

•••••has asked if he had ever heard any complaints about tactics and
he said that the only one who mentioned her tactics with him was lie said that the
call old him about was a call at nvolvingfinding an open
door and did not call for backup. He said that ddressed the matter
with nd then told hat did not call for backup
because she did not want to disrupt the officers in District. help her. He said that•••
•••~'ould have thought the she might be disrupting other officers' break times and might
have "caught hell" and he said this would only happen to n that night,_
a It~ought and I 'Jere the other Distri~fficers._
t .said that he spoke with~nce about her tactics on a call involving an
emotionally disturbed male. aid that he arrived at the scene and found D
7 .Iready speaking with someone at the front door of the suspect house. Hesaid that he
spoke with tn a coaching manner about this incident.When~as
asked if any nightshift supervisors harassed or bullied people, he said that the only supervisor
that would do that would be Lt. Korth. aid that he had heard of Lt. Korth's
imitation of fromW • He said that the imitation involved Lt. Korth
pulling up his pants and__hought that Lt. Korth was imitating him. When asked if he
had ever heard of Lt. Korth making monkey or ape noises, he said that he had also heard this
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from ; and when he was told, the noises were not related to any person. When asked
if he had ever heard the phase "NONS" or "JNBN" and after he was given an explanation of
what this could mean,~aid that he had never heard that. He also said that he has
never heard the "N" word in the workplace or by officers towards the public.

......aid that he spoke with nd then he decided to come upstairs to
report the things they knew Lt. Korth was doing. He said that after the picture incident
involving Officer Knutson posting the picture of he was motivated to come
upstairs because he didn't want to lose his job. He understood by reporting this activity, that
he might be crucified for going upstairs by the guys on the shift even thought it was the right
thing to do. Also during that night, aid that poke with.
7 .about what was going on and this conversation made him and positive
they needed to go upstairs with the issues. said that told him that he
asked if this was about the picture and that tsaid that it was
about the picture and a whole lot of other things that were going on. hen said
that when he and poke about their previous concerns and the addition of the
conversation with that it was erception that it was time to
bring this complaint upstairs because they didn't want to lose their jobs

••••was asked what he had meant when he said that he would be crucified for
bringing the complaint upstairs. He said that this meant that the night shift would label him as a
"snitch" or a "narc" or that he was selling out his fellow officers. He also said that he thought

aid that
he and__had already decided to go upstairs with the picture of going
around, and the additionof~elling~hatU .asfed up
with these things and something needed to be done solidified the need to go upstairs.

_was asked if he saw the picture of that was taken on a cell phone
and he said that he saw if briefly at the Packer/Seattle game as Officer Knutson had it on his
phone. He said the he looked at the picture and said "nice", which he meant as sarcastic and as
"why would you do that", and he then walked away.__said that there were a group
of officers by him, of which he thought included__at that time and that Officer
Knutson showed it to the others officers as a joke. He said that he couldn't see what the words
were below her picture, but did not think that the picture was complimentary to_
1& 'When he saw the picture, aid that he was thinking "what did Lt. Korth do
now" because Officer Knutson commonly works OWl patrol on the nightshift.

The night right after the Packer game,~aid that he talked with~bout
the picture, who told him that he knew about the picture as well. He said that he did not
address the picture at the Packer game because he did not want to miss any of his game
assignments. He said that the picture is clearly nd he recognized that the
picture was epartment photo.lillllllllltaid that looking back, and when
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reminded that the picture was making fun of an employee and he was seeing it while he was
working that he probably should have done something at the time he saw the
picture and not just walked away.

••••twas shown his details from a month prior when he wrote of the incident with
icture, and at that time, he wrote that the picture included the words "can't

work." He explained that he did not know what the picture said that the time, but learned of
what it said later that day. He further explained that he was troubled by the picture and that he
and poke that Sunday night and the following night about what to do with this. He
then clarified that reporting this was more than saving his job or promotion and reporting it
was the right thing to do .

•••••was asked if Facebook pictures were opened at work. He said
that he has opened acebook profile at work to view pictures of her wedding
pictures, vacation pictures, pictures in a boat, pictures of her in a bikini, pictures of her at a
waterpark, and pictures of her daughter. When asked if any other employees would have seen
the Facebook pictures of hat he opened while working and on a work
computer in the office, he said that it was likelythat thad seen them along with.E••

nd various guys on the shift. He said that the viewing of these pictures
would have been about two years ago back when-...vas on the shift and he said that
he believed -...vould have also seen the pictures that he brought up from Facebook
on a work computer on work time.

••••:tsaid that he has had a number of blowups over how he and Lt. Korth differ in
doing their jobs over the last couple years. He gave examples including one time that a TV
station wanted to interview .that Lt. Korth refused to do and another example of
how Lt. Korth would leave difficult cases in the approval waiting area of GERP for••,

o do. He also believed that Lt. Korth would undermine things he and_
• I--.,ould try to do on the shift.~aidhe also had a blowup in the locker
room with Lt. Korth, which he didn't remember why it started, but he recalled that he was mad
at Lt. Korth for not doing his job. When he would have disagreements with Lt. Korth_
~aidthat Lt. Korth would call him a company man and an admin person and then
wouldn't talk to him for a while after the disagreement. He said that Lt. Korth had taken a
picture of him sleeping in a squad car one time when they were parked car-to-car.

He was asked if he ever heard racial names and~aid that the only time that he has
ever heard any combination of the "N" word was from Lt. LaValley in a private conversation
that was in the shift commander office. He also said that Lt. Korth may have been in the office
with them and the conversation was in relation to the riots in Ferguson that were going on at
the time. He said that he has never heard any combination of "JNBN" and did not know what
that meant before this interview.

aid that Chief Molitor investigated Lt. Korth two or three years ago for "crank
calling" a neighbor where Lt. Korth used to live. He said that Lt. Korth and another neighbor
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made those calls and a complaint was made to the DePere Police Department.••••
said that both he and Lt. Korth were called in by Chief Molitor and that they both said
everything that they did. He said that Lt. Korth called the neighbor "split wedge" and Lt. Korth
picked on him because he was on administrative leave from a correctional officer job in
Oshkosh .

•••••said that he doesn't know the real name of "split wedge" and said that he was
very odd. He said that Lt. Korth picked on "split wedge" because he picked up on some ofthese
oddities. Later in the interview, was asked why Chief Molitor would have calied
him in on the crank calls, and he said that it was because he had been at Lt. Korth's house when
the calls were made. He said that he knew there had been an investigation by the DePere
Police Department headed by Sgt. Guth who had called him about the investigation. Asfor the
outcome ofthe meeting with Chief Molitor,"-'said there was no discipline or
counseling register entry, and Chief Molitor just told him to "watch what you do and knock it
off." He said that he was not happy or proud of being called in by the chief and called bythe
DePere investigator, so he started to distance himself from Lt. Korth.

was asked why Officer Knutson would have showed him the harassing picture of
He said that he and Officer Knutson

he
Officer Knutson felt comfortable with him said that he wished he could
go back to that day and do things differently. He then added that he thought
was "milking the system" and maybe Officer Knutson knew that. aid he thought
that when ot bumped out of taking Christmas or Christmas Eve off, that she
then all of a sudden went nd that he discussed this with •
•••• He added that at the morale party, said that she likes to do the least
work possible to get the most credit and get the most time off. He said that there was probably
six other people that may have heard this that could have included

.-"as asked if there were any problems between himself and Officer Masiak. He

_was asked if he knew about Officer Masiak taking~andcuffs.He
said that he was not working the night of the arrest, but was working the next night when
~ame into the shift commander office looking for her handcuffs. He said that
~oldhim that Officer Masiak was the one who took the arrested person to jail,
so aid that he sent a message or told Officer Masiak to come in to the station. He
said that he had a conversation with Officer Masiak and Officer Masiak told him that he put the
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handcuffs on the counter or in the drawer. When he saw a couple days later,_
•••~aid he asked her if she got her handcuffs back and she said that she did not get the
handcuffs back and believed that Officer Masiak still had them said that he told
••••••what Officer Masiak had said and added that he had seen a pair of handcuffs on
the counter earlier, so he thought someone had taken the wrong pair of handcuffs. He said he
never heard anything further about the handcuffs and assumed that got them
back.

him that

When asked about the supervision on the nightshift, and the individual supervision in
particular, started by saying that ••

He gave an
example that Lt. Korth would go to a gas station on duty and see a minority use food stamps
and then openly commentthat they were using his tax dollars. He said the only minorities that
Lt. Korth would comment on in this way were African American, and Lt. Korth would comment
that the person was lazy and needed to get a job so they would stop sponging off him.•
~aidthat Lt. Korth would commonly get the receipt from the station attendant and
take a picture ofthe receipt to keep track ofthe biggest food stamp purchase. He said that Lt.
Korth would comment that African Americans were lazy and didn't work and it was also
possible that Lt. Korth would also use the "N" word during these times.__said that
he never saw Lt. Korth take pictures ofthe receipts but Lt. Korth would show him pictures of
the receipts on his phone on duty and comment on how much was spent on pizzas or sodas or
whatever else. He said Lt. Korth would comment on things like the African American should get
a job or should stop having kids or would comment that an African American had several kids.
He also said that Lt. Korth said the full "N" word in relation to being upset at the Freddie Gray
incident and Lt. Korth would complain that the officers were getting blamed for what the "N"
guy did, and these conversations occurred in the shift commander office.
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INTERVIEW WITH OFFICER KURT BRESTER PART 2

On January 16th, 2017 at approximately 0537hours, PSD Investigators conducted a second
interview with Officer Kurt Brester. The interview was conducted in the second floor
conference room at the Green Bay Police Department. • •••••
was present. Officer Brester was given a brief synopsis of the investigation and complaint
against him, to include the alleged policy violations. He was advised that based on several
interview that were conducted since his first interview, along with some of his past responses
to questions, new information had been discovered, that we needed to talk to him about.

Officer Brester was presented with several MDT messages that had been sent by him or that he
responded to. Below is an evidentiary chart of the messages:

6/21/15
7/23/15

7/7/15

7/30/15

4/3/16

11/26/1
5
11/27/1
5

12/5/15

1/14/16
7/17/16

7/25/16

7/30/16

10/19/1
5

11/21/1
5

he's dumb 101.....

it's noons brah haha...try? Long snapper should be
called in already
check county call..living up to their name

dumb dumb

umm 2 uwgb cops lol...good stat

prolly the only one 23 so far ....

welcome to nights ..taking care of your sector sucks

00000

only 2 sups and they are both on that call 101
pretty cool that I lust stays on training
screen while we have Adam helping us 101

probably just keep me 10-8 lol...oh •
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wonder what beef and his rider are talking
about ..must be pretty quick in that car

----/--,---,---------h
Masiak 8/22/15 will go"

I don't think ikes pulling her weight---,------,-----/--,---,------+-----
Masiak 8/17/15 mr. negativity is back in full swing...

Officer Brester was presented with the aforementioned MDT messages and was asked if he
violated policy by sending the messages. Officer Brester said yes to each message.

Officer Brester was advised that after reviewing his first interview and from additional
information being learned 'in the course of the investigation, investigators needed clarification
on some questions.

Officer Brester was again asked who the officers were that were responsible on the nightshift
for harassing others and he said

Officer Brester was asked who specifically had concerns with hOW~=:=:~~
job and he ~

Officer Brester was again asked if he knew anything about Officer Masiak transporting a
prisoner for and keeping her handcuffs and he again

Officer Brester was asked if he was present when Officer Eickholt made a comment aboutn'md jaculated on her face and the she went home and
kissed her kids with the same mouth. Officer Brester again said

Officer Brester was asked if he had ever heard, seen or done the I valk' and he said
outside of work he has done it once or twice, but at work
£ "' He was confronted with the fact that in his first interview he told us that he had only
heard about the_walk and he said ,---
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asked ifthere were any racial under tones to the walk and he said. Hesaid
•••••••••••••••Officer Brester said he is not going to

admit to something if he did not see or hear it. He was asked why he was doing the walk and
what he or the agency would gain by it and he said, "Nothing, it's terrible." Hesaid he has
made fun of others as well. He said he has made fun oHormer Lnd so
he would not say it was just one person. He was asked who started the walk" and he

said: 15:;;H;e;w;a;s;a;s;k;e;djWih;a;tihie;kin:e:w:a:b:o:u:t:th:e:m:e:ss:age, "Knowledge is power" and hesaid
i

Officer Brester was asked whatt~he~h;ad~m~e~a~n~t~w~h~e~n~h,e.s:a~id:':=======:;=~

:5i:::~;;H;e said'He was asked if supervisors could make traffic stops or do police work
and He was asked if it was his job to determine what supervisors can or can't do
and he said,.,

He was asked again if he made a statement about referring to her as a' ,
and he said again, he did not make that statement. He was asked why an officer would tell us
that he said this and he said he would liketo know also. He was advised that he has given us

.answers in the past, which seem to minimize things and he said he could admit to dolng it all.
He said if he had the answers he would tell us. Brester stated, "Trust me, 1want this over with
just like evervoneelsedoes"

He was asked why no one hangs out in the shift commanders officer when••••••~
'tare in there and he said, He was asked if they were

stricter or more professional and he said Hesaid
He said with••••••

Officer Brester was again confronted with specific incidents involving
Officer Masiak, that we were told he was present at and again he stated

He remembered

He was asked if he had ever heard anyone use the "Nword" during or after a call or in the shift
commander's officer and , D He was asked how many times he had ever used the "N,
word" after a call or in the shift commander's office and he said he has not used the word at
work. He was asked if he would be surprised if someone told us that he used the "N" word at
least 8 times and he said yes, he would be very surprised. He was asked whysomeone would
tell us that and he said, "I do not know." He said he has used the word in the past, but not at
work. He was asked if he had ever heard Lt. Korth say anything derogatory about black people,
in particular about quest cards or being on welfare and he•••

He was asked if he had ever heard the acronym "JNBN" and he
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was asked what he thought would happen with the relationships the Green Bay Police
Department has made with the black community if they find out and he said

. He was again asked if he has heard anyone make derogatory
comments about black people and he said

Brester was asked if he had ever used the phrase, "He
talks like a drunk Mexican," and he said, "Yes,~nd mare than likely I've said it.."
(44:54 in Audio Interview 2) He was asked if he had ever heard anyone say that Hispanics
always run from cops and he said He saidl!!!I!!!~••••••••

Officer Brester was asked if he was aware of Officer Masiak leaving the City of Green Bay to
meet up with a female Brown County Deputy and

We presented Brester with an MDT message and again asked him what it meant. The message
was, "dums", in which he replied the capitalized the "B" and it did not mean "dumb bitch." He
said it meant absolutely nothing. He was advised that this message appears all the time in his
conversations over the MDTwith Officer Masiak and he said he did not know why they started
it, but it did not mean"dumb bitch." He said it was just something they thought was dumb and
no other meaning behind it. He was asked about several MDT messages that said,
and he said it was~ith a "Y' on the end. He said that was the way he would spell
_with a "Y' and not an "E."

Officer Brester was asked ifthere was anything else he would like to add and he said everything
that he could remember, he told us about. He talked about
~and everything that surrounded it and how he was embarrassed about the whole
situation. He said
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Officer Brester was asked if he understood how it looks, when other officers were telling us that
he was present during incidents that he was asked about by investigators and he would say he
didn't remember or he couldn't recall. Officer Brester was asked if he knew what Brady vs.
Giglio was and he said no. Brady was then explained to Officer Brester. He said he now
understands it and that he cannot lie, but he was not going to say he heard something when he
did not remember it. He said, "Idid not hear it orsee it." He was saying this in reference to
being asked if he was present when a comment was made about
~aceand then she would go home and kiss her kids with that face. Several officer's
during their interviews said that Officer Brester was present when the comment was made and
Officer Brester denied being present or hearing the comment.

Officer Brester asked if we thought his MDT messaging had been better since he had his talk
with nd he said he thought his messaging did get better. We then reviewed
some messages that he had sent after his discussion with the Captain and it was noted that his
messages decreased, but there were some messages that were sent that were inappropriate.

The interview was concluded at this time.

INTERVIEW WITH

On January 6,2017, at approximately 0430 hours, PSD Investigators interviewed
~s a possible witness in potential harassment. His
_accompanied him.

~as asked if he had any knowledge of officers on night shift being picked up on or
harassed and if he had did he had an opinion on which those officers would be. He replied that
the two officers that would be picked on most are

, ", identified "district partners" as those officers who frequently pickon_
~nd felt that Officer Maslak was one of the main officers responsible for this behavior.
~ated that Officer Masiak and Officer Kurt Brester were the two main parties who
would frequently pick on

" ,tated that he know that "districtpartners" have commented to him about"
_ poor work ethic, her tactics and he has heard them say that she is incompetent as a
police officer. Officer Masiak and Officer Brester specifically made these comments.•II!!I_
~tated that he has personally seen bad tactics on a call that he was on with_

•

n the last couple of weeks. He described the disturbance call in Districtavhere _
made a comment in front of a complainant and a suspect that she had "already taken

twa trips to jail"on prior calls and it was her Friday and so she did not feel like doing any
paperwork on this call. He thought this call would have been in
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•••••J~stated that on the same night he was on another call with where
it was a check the welfare call. He stated that when he arrived on scene he was knocking on the
door trying to check the perimeter of the house and he could not locate . He
asked on the radio where she was and he later found out that she was inside of the home on
the second floor talking with the a female subject and the "belligerent boyfriend." ••
stated that offered to give the intoxicated male a ride away from the residence
even though he had threatened numerous times that if he got arrested that he was going to
knock the officers out. tated that as they walked the male downstairs,•••

• kept close proximity to the intoxicated male and he elaborated that he would have
handled the call differently once threats were made by the male to use force against the
officers.

gave these two incidents as the only examples of calls that he had been on with
where he could evaluate her tactics or policing style. He stated

•••~tated he never addressed either of these issues with
any supervisors but he can remember Officer Masiak telling him that Officer Masiak had
brought up issues in the past with supervisors reference tactics but he could
not remember who those supervisors were. He stated that he knows Officer Masiak had
mentioned going to supervisors on more than once occasion. He felt that because Officer
Masiak had already gone to supervisors reference , he felt •••••••

nd this is why he did not go to a
supervisor or speak with bout her poor tactics on the two incidents that he
described.

When asked if new of any other police officers reporting
alleged tactical issues with supervisors he stated that he did not but he knew that Officer
Eickholt had talked with He said that this conversation took place when she
had just gotten off of the field training program. Officer Eickholt had told_thathe
had tried talking to but she was not responding (39:20).

stated he does not know why Officer Masiak does not like
nd does not know all of their history together.

tated that in his career as a police officer he has made mistakes on calls and that
his "district partners" have pulled him aside after to debrief him on how he could have done
things differently. aid he has taken these suggestions to heart but this could not
be done with because

~asasked if he had any knowledge of any supervisors in the department mocking
other officers and he stated that he has personally seen Lt. Rob Korth mocking
'-in the way that walks. He said this happened a handful of times and
when asked to estimate how many that would be he stated approximately five times. He has
also heard Lt. Korth mock on the way that he calls out on the radio. • ••
stated he has never heard Lt. Korth make monkey noises directed at
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that this is frequently done in the
is around. stated

peers and they all get a giggle out of it when

••1stated that when Lt. Korth is mocking
shift commander's office and it is never when
that it has been done in front of
Lt. Korth does it.

r

tated that he has not really heard any other supervisors make inappropriate
comments about and but he said that" and.
~avebeen present when other officers are involved in "small talk" in reference to

tated that he has heard the term "Black_y individuals on the night shift.

It is usually said to ••••••

:====~H~e stated that he has "possibly" heard liiiiiiiii
ake comments to the term of"Black~e stated that

he knows for sure that he has heard Lt. Korth and Officer Eickholt refer to as
"Black" None of these conversations were ever made when
present.

stated that he knows other people make fun of specifically the
way talks on the police radio._said, "Everyone's hair stands up on
the back of their neck", because when talks you don't know if he's just been
involved in a fight or he's calling out with a traffic stop (44:20).~tated that_

and the guys make fun ofthis by
sending MDT messages out about him to each other.

so there would be no reason to differentiate between "White

said that specifically he has heard Officer Masiak refer to as
"Black _approximately eight times. He said that this has occurred in roll call when other
officers have been around or could be when _hasbeen parked in a squad car next
Officer Masiak's squad car as well as in the shift commander's office. gave an
example on how Officer Masiak would be telling a story about and somebody
would say, "Which t and Officer Masiak would respond back, "Black~t was
pointed out that

& iJwas asked if he ever heard Officer Masiak refer to members ofthe community or
suspects by using the "N" word. esponded "I don't think so" and then followed it
up with a long pause. It appeared to investigators that he felt uncomfortable answering this
question and he was asked the question again if he has ever heard Officer Masiak refer to
people using the "N" word. ---"eplied that he hasn't heard Officer Masiak use the
"nigger" term but has heard Masiak use the "nigga" after calls (49:4S). ave an
example of a type of call where they would have been on where it was a possible DVO type of
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call and stated that Officer Masiak had made a comment "Hispanic guys always tell the truth; a
white guy is 50/50 and a "nigga" always tells a lie." stated that he has heard
Officer Masiak use the word "nigga" approximate five times and said that when Officer Masiak
is talking like this it is usually around a very small group of officers which would include'"

and himself.

~as asked if he had any knowledge about Officer Masiak making any derogatory
comments about ~fficerson our department. He was specifically asked if he
remembered an incident where Officer Masiak had made a comment, "Oh great we hired
another one af those", when they were standing outside at shift change and •••••
•••••••voice came up on the police radio. stated that he has heard
Officer Masiak talk about speech on the radio and that••••••
•••When asked again if he had heard of Officer Masiak making a comment reference
"hiring anather one of those",

After a short break was taken, was again asked the question on whether he heard
Masiak make the comment about, "on great we hired another ane of those."•••••
responded, "Yes", indicating that he had heard Masiak make the comment. xplained
how the incident happened and stated it was at night after roll call and the shift was walking
outside to get into squad cars from incoming afternoon shift. He said that "they" all laughed
when voice came on the radio with ecause he was
hard to hear when he had called out with a stop. ated they were all walking and
Officer Masiak turned his head back towards the group and made the statement (1:14:45).

ould not recall the exact wording Officer Masiak had used and he did not know if
it was racial phrase or not but agreed that if others had heard the comment "it would be
racist" I

It was obvious to Investigators that tand Officer Masiak were~:~:~:::.
,===::=~swell and it was difficult for. to answer the questions,
, . When asked if FfLhought the comment was racial he stated that
he did not think twice about it and just figured it was Officer Masiakjust being himself. When
asked if he thought Officer Masiak had issues with the minority people in the community,

[tstated, "Possibly", and then added, "I can't say yes
0(1:20:20). . .

aid that everyone has a line that you do not cross and he and shift
mates joke around a lot but they have never crossed his line. eferred to this as a
"comfort zone,--

A list of fellow night shift officers was presented to 0 see if he had witnessed any
harassment or inappropriate behaviors from them. He responded accordingly to the following
names:
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Lt. Rob Korth- and has heard him use the

word "niqqo" or "nigger" approximately eight times. aid Lt. Korth would use

these terms most frequently when they would be on police calls and gave one example of when

a black person runs away from the police he said that Lt. Korth has made the comments similar

to, "They always run and they always lie", and adding, "They're fast", referring to blacks

(1:24:45).

greed that after a while he and other officers could have

become desensitized about the racial comments that Lt. Korth was making. He agreed that it is

possible

~tated that Lt. Korth would not just make the comments in front of him but also in front

of who are working together either on or after a police call. He

named the following officers as those being part of that

tated that one of the times that he saw Lt. Korth doing the __ walk" was in

the men's locker room and described Korth as "doing the walk and saying, I'm

He described the walk that Korth did to investigators as "belly out, arms flailing, walking with

your belly first" (1:56:28). actually demonstrated pushing his belly out and flailing

his arms back and forth as he sat in the chair while being interviewed.

stated that he has heard Lt. Korth make comments about_in reference to on the radio. He also said that he has heard Lt. Korth

talk about Hispanics in the community when they are involved in police calls and has heard him

make the comment in the past, "No matter how drunk a Hispanic guy is he'll always tell you the

truth but a black guy will always lie" (1:30:48).

Officer Kurt Brester- has seen Officer Brester do the ~alk","a handful of

times as well probably five times." He has also heard Officer Brester use the term "Black

_approximately five times. When asked if he has ever heard Officer Brester use the

word "niqqa" or "nigger" indicated that he had and said that he "estimated five times." ,

~tated that Officer Brester would only use the "N" word when there were _

_ around and not the entire shift. He indicated that the

~asalso heard Officer Brester make fun of

_and how no one can understand

In reference to Hispanics in the community, has heard Brester say the phrase, "Ot:
great we have another drunken Hispanic", when they have been on calls together (1:32:56).
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Officer Tim Eickholt-~tated that he can remember approximately two times

witnessing Officer Eickholt do the ...-"alk" and has used the phrase, "Black J
approximately in the same frequency that Officer Brester has used it. He has never heard

Officer Eickholt use the "N" word.

When asked if he's ever heard Officer Eickholt make any negative references to Hispanics in the

community or Hispanic officers, esponded, "The same number as everybody

else", referring to Officer Korth and Officer Brester's frequency (1:35:58).

Officer Matthew Knutson__ aemembered an MDT message but does not know what

happened on the call but knew it was bad enough that Officer Knutson did not want to be on

another call with ~as asked if he had ever seen Officer Knutson do

the~alk"and )responded, "Maybe once." stated he could

not remember if he's ever seen Officer Knutson say the phrase, "Black _and he has

never heard Officer Knutson use the "N" word (1:38:20). Officer Knutson sent out reference

calling Officer Knutson over one night when they were together for an OWl stop.

The message had said something to the effect of how Officer Knutson would never take an OWl

from

Officer Michael Rahn-~as never seen Officer Rahn do the~alk"and only

referred to "Black""maybe once." He has never heard OfficerHahn use the "N" word

but because Officer Rahn works in District A he frequently deals with Native Americans and has

heard him use the phrase, "Too much fire water tonight", when referring to Native Americans

(1:40:53).

-.twas asked if he has ever witnessed any supervisors involved in harassing or

inappropriate behavior. He stated that he has joked around with in the past,

because nd and that the two

of them have a comfort level together and can joke around. • .stated that any

conversations are only between the two of them and no one else would have been around

(1:44:12).

When asked if~elt that he had ever been a victim of harassment he replied, "Yes",

but not to the point where it has bothered him. He was asked about the picture of him that was

placed in roll call reference to tated that when he saw the picture he

just laughed and he thought it was funny. He said he doesn't know where it came from and that

it just popped up one day. He was asked about an MDT message that Officer Knutson had sent

out reference him running over Officer Knutson's duty bag. tated the MDT

message was stereotyping He also agreed that if the MDT

message was released to the public that it might cause some problems within the~ulture
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in Green Bay. tated there was no other conduct where he felt harassed and it

there were he would report it to a supervisor but only after approaching the responsible party

first.

ltwas asked if he had any information on harassing MDT messages and who would

have sent them out. He stated that Lt. Korth sent out the majority of harassing messages but

other officers have sent them out as well. He said that in the past he has seen MDT messages

sent out by officers specifically directed at "Guarding the because

she frequently parks her squad car in the Ilarking lot to utilize the Wi-Fi.

stated that he is guilty himself of sending out derogatory messages and he gave the example of

when he would see and _ meeting up together

which would be out of their districts. tated that he would

become angry and would send the messages out to his friends who included__

~asasked about the atmosphere in the shift commander's office on the night

shift when Lt. Korth was working. He stated •••••••••••••••
e stated that he has heard music cranked up coming from

the shift commander's office and that this occurs more with Lt. Korth than it does with any

other supervisor. (1:58:'18).

__was asked if he remembered the wall incident where Officer Tim Eickholt had

made a comment in front of a group of officers referencing~jaculatingon

the face of nd then -..tuses that face to kiss her kids._

__eplied, "I can picture it. Idon't remember exactly what was said." tated

that .......as there and laughed about the statement when Officer Eickholt had made it

(2:01:30).

stated he does not know why Officer Masiak does not like

does not know what could have happened in their past to cause the conflict.

stated that Masiak usually only confides to a small group of officers

tated that he was one ofthose officers.

tated that Masiak tried to mend the relationship with but it just

progressively got worse.

cited a recent traffic stop where~ada vehicle pulled over_

o do a drug search on the interior of the

vehicle. Officer Masiak was also on the call and told --"hat she did not need a K-9,

because there is an odor of marijuana present in the air and that she could do the search

without the dog. Evidentially till requested the K-9 for the search and this
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(
upset Officer Masiak, who according to lust stopped caring and even trying to

work together with Officer Masiak was upset, because

K-9 when she did not need to, even though that's what a K-9 unit was for.

•••••was asked about the missing handcuffs that belonged to

specifically if he recalled a phrase that Officer Masiak had used in the shift commander's office

which was something similar to, "This is the first time they've ever been used." Initially"

~tatedthat he did not remember the specific comment of how Officer Masiak used it, but

he remembered Masiak walking in the shift commander's office and holding the handcuffs up.

He stated that he recalled a comment similar to "first time they've ever been used."•••

~tatedhe does know what Officer Masiak did with the handcuffs but he remembers
__sending out an all-car MDT message asking for her handcuffs back.

confirmed that were present in the shift

commander's office when Officer Masiak had walked in and this would have been at

approximately hen they all go on break together.

remembers the incident but not exactly what was said.

When asked if Officer Masiak could have jokinglysaid he was not going to give _

handcuffs back to her, ~esponded,

~as asked about the incident when he, Lt. Korth and Officer Eickholt were

standing on after a call and had driven

her squad car by on the way into the police department.~asasked if any

comments had been made by the group about not being in her assigned

district. said he could remember the incident but said, "I can picture all three ofus

saying that", because ..-,..ould have been out of her district. (2:18:12).

He
said ..' . . . and'······· ." are always kidding each other about thiS."

~ated that he has never seen a policy or directive on this and that no supervisor has ever

told him that this is the protocol. He stated that this is just something that they do on nights

and . He stated that this is in place so that officers do not purposely

avoid paperwork calls in their area.
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~as asked his opinion of the leadership and supervisors on the night shift and he

gave the following answers reference to supervisors:

--

~asasked about the quality of supervision since the removal of Captains on the

night shift and he stated e

stated

When asked if he thought that Lt. Korth was a good supervisor, ••••••••••

tated that Lt. Korth

hen asked if he thought Lt. Korth was a good supervisor to

stated he has spoken with Officer Masiak since Officer Masiak was placed on

administrative leave. He stated at one point Officer Masiak told him that he has made mistakes

and knows that he has to pay for them.

INTERVIEW WITH

PSD Investigators received an email fromonJanuary31.2017.atl110 hours,
stating she had recalled another incident. The email was as follows, which was referencing a
conversation that had with
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"Good Morning LT

sked me if I talked to you guys about
what Casey said about_I had toldiiiiiiiiiiii•••~~••IIIi.iiI.

I had totally forgotten about it until.sked me if I told you.

I know you are beyond busy but I think this is important. ~~~~~~~~!!!!!!~!!!!!!!!!II!~

Before~Qme to nights, the guys found out she was coming to nights. One night before she
came to nights, while we were on the wall, Casey was complaining about"oming to our
shift. Casey said "I'm gonna drive~.ff the shift, or make her quit o~ make her killherself!"
There were multiple guys also on the wall. And Iknow Ispoke up and said to stop and that that
was horrible to even say.

I don't even know where you guys are in the investigation and y'all maybe done. But I was just
reminded of that situation and Ihad to say something.

Please let me know if you need anything from me.

Thank you so much

In a follow-up email, was asked if she recalled anything more unique about the
day, in an attempt to better narrow down the timeframe this comment was made._

She explained that the
comment made by Officer Masiak was heard bythe normal group he hangs out with, as it was
made by the wall as they waited for afternoon shift to turn over their squads.

he inquireof_
~n how things were going for her on the night shift. then explained to

hat Officer Masiak commented along the back wall that oming to
night shift was not a good thing, adding that he would 'make her want to quit, want to leave
the shift, or want to kill herself.'
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INTERVIEW WITH

On February 1, 2017, at 0500 hours,~as interview by PSD Investigators.
She was told that she was not the subject of this investigation and that the findings of this case,
and her interview will be reviewed by the administration ofthe police department.

She was read our preamble, that each officer is read based on this ongoing investigation. After
completing this reading, a basic background was discussed. The purpose ofthe interview isto
determine if she was ever a victim of harassment and that was not a subject of the
investigation.

explained that she has worked night shift She was
previously assigned to work the ~istrict,with the same group of officers that still work
that area. These officers being

xplained that going into this field as a female, she knew she would be treated a
little bit differently. She added she has to work a bit harder to overcome this and it's on any
shift. She feels that on night shift, people left her alone, but when she was on the afternoon
shift people were a bit harder to work with by having to show others she is competent and is a
confident officer. Working nights, she couldn't think of anyone that would say they don't want
to work with her.

was asked about a conversation she had with
about some guys on night shift were assholes. She later recalled maybe she was

talking about afternoon shift, not the night shift. stated she is not a victim of
harassment, adding any new officer has a hard time, especially on the night shift due to it being
slower.

stated that a new officer on night shift, can find it to build interpersonal
relationships, and confidence. She feels like she does not look intimidating, and over the years
she has proven otherwise. She knows she makes mistakes, and feels it is not a big deal if
someone was talking behind her back.

She was asked about something specific people were making fun of her for. She ex
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.She was razzed about this, people then calling her~hiswas probably the worst
th ing she was razzed about, according to

She was asked if she happened to know of any particular comments being made about her. She
says that what she hears is just guys "talking crap", knowing there is some male locker room
talk, in sexual ways. -..,ad nothing specific to share, just heard rumors about guys
being guys, nothing in the locker room she can over hear.

was explained the course ofthe investigation and the concern about whether
she was being harassed. She stated as a female, she has to have an understanding about what
could happen and she isn't the person that had her feelings hurt .

..-,elaborated that what was going on was out of frustration due to her _
~ehavior and that guys are made fun of just as often as girls are. She explained that

She
added

eft the afternoon shift as she
couldn't get along with other females on that shift. She went to night shift as she "couldn't
make a female friend to save my life." At one point, she found her bag dumped all over the
floor, in the locker room, makeup was strewn about. Someone in the locker room had
something against her and she never told a supervisor about it. She felt that she didn't fit in on
the afternoon shift, thus she went nights. Now, due to sleep patterns she has switched to the
afternoon shift. She was asked who specifically on the afternoon shift had an issue with her and
she was told by an unknown person in roll call one day, that none of the girls like her. She
couldn't recall who said this, adding that maybe told her this. She added she
doesn't have an issue with it now adding it happens on every shift, and you have to "break
through the dicky-ness."

••••••wentonto explain that when she went nights, she was not picked on any longer,
it was a relief. It took a year to get invited to get coffee with another officer, which helped her
feel accepted.

She was asked if in the last year if anyone gets picked on relentlessly, to which••
stated no. She added that gets picked on for running traffic, but that is more of a
funny thing, and that he is still

•••••lttthen discussed that she was aware, based on rumors, about
being harassed. She stated she has heard things being said, but they are said out of frustratlon,

explained that with 'w.r.;ently moving to work the ~istrict,
she felt uncomfortable abouthow~eatspeople. A couple examples were
given:

1st call-~emale screaming for someone to call cops. was first
to arrive. speaks with the female inside the residence, ami a ~ar ',\las fSURd ts be
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~eets up with~o brief each other on how
to proceed. Instead of talking with starts yelling at the female
telling her she "better tell me what happened. You better tell us what is going on now, blah blah
blah." This happened and t twas present for this incident._
••tffelt that this type of comment made the cooperative subject become uncooperative.
-..,adjust come to the' llstrlct, (On 04-20-17, Investigators, spoke withe
~boutthis incident and his recollection of the events, illustrated by He
explained that he remembered the call, but recalled that the approach oak
with the female was appropriate, given the situation. During this incident, officers were trying
to determine and the female was clearly not being truthful.••1I!t

!I!~!I!!!taggressive verbal approach was justified in this situation, given the circumstances.•
~xplainedthat should this have been a more cooperative victim/witness or subject,
this approach would not have been acceptable).

Of note,7 recalled sitting down with prior to these incidents, and
went over her annual review, in or around • 9During this meeting, it was known
that -..twasgoing to be movingfrom the ~istrictto the~istrict.•

_ inquired with on her feelings on this change. He recalled , I)
"saying she did not like personality and style. He recalled explaining to
her that she was going to be another officer she would need to work with and to try and get
through the differences. explained to himthat she stated at one point she had
tried to personally meet with 0 go over their differences, but that meeting was
not met with a very warm reception.

was asked if she talked with n jJabout this and she said she "was
afraid to talk with her about it." She was asked ifshe talked to a supervisor about 7 •
~ehavior on calls and she said they were brought to another supervisor's attention.
~eard this from some_uys, but no specificsupervisor were aware of her
behavior that she recalls. She heard that IA interviewed the~uys about this so__

••"was afraid to diSCUSS~i~t.':::::

-..,extexplained a 2nd call for a guy making disturbance which
__did make a complaint about, which made her "extremely uncomfortable.".
~malewas outside of the establishment, and she was talking with him, and decided
with him that he was going to take cab and leaving.This male started talking to__
about the military and becoming disorderly.. pbegan to leave the scene, as"
_ felt that resence may have made the situation worse .• • • • • •
explained she was talking nicely to him and was wrapping up the call as the male was waiting
for a cab. didn't like that he was venting about being in the bar, thus _
_ then told him in a "screaming match" about why he is not allowed in the bar._
~hen told to 'just leave." .ent onto explainthat.
_was in his car, and had to get out to talk with the male to help calm him down._
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-'stated she was very uncomfortable, the "most ever on a call." she stated she "was at a
loss" and later told _about how this call went down. __explains to her that
others have complained about and they will have to talk with her. (On 04-18-
17, Investigators spoke with _about this incident. He did not recall any specific
concerning behavior exhibited by on this call, especially not in the way_

'explained it).

stated that is the main person that night shift is most frustrated
about. She explained that rumors going around about the night shift investigation were about

She stated that she has no issues with_
She stated he makes funny slips on the radio, but

she has not heard anything derogatory.

More specifically, that he was upset with
and he had a private conversation with her about this and he told her this is not how things are
done. This was a respectful conversation, with no mean intentions, according to

Duringthe interview, & Itwas asked ifshe at anytime was harassed by any
supervisors, to which she replied that no supervisors have or are making fun of her or harassing
her.

was asked about any all car messages that she could recall that were sent in
reference to She stated that she couldn't recall anything specific, and that
nothing stands out. She further explained that any messages sent out about her were sent due
to frustration from the majority of officers having difficulty working with

explained how it "sucks" how this whole thing went down. She stated some of
the road officers asking why does one person have a
hard time getting along with everyone. stated she has previously asked _
_ f she has hard time getting along, she told her no.

was asked if she could explain why it seems likethree female officers are
harassed via the MDT messages, but two are not. He explained that and herself,

She was told
and

are the ones being harassed. xplained that she is more than
capable to protect herself. She added she has learned that she has to take calls for the senior
guys especially if it's a crap call, the new person takes it, and she would take it. She said that
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she learned this on her own, and wants to show people she is willingto work, especially if it
gets her the experience to further herself. She was asked who had taught her that, she
explained that is just what people do, and was never taught this from any FieldTraining Officer.
She was never pressured to do this, and denied there being a culture on the night shift to
handle calls in this manner, it's something she likes to do.

••••••was asked if she had ever seen or witnessed overt harassment to..
S She stated that she has not observed or heard anything on the back wall while waiting

for afternoon shift officers to bring in squad cars. She did admit to seeing an MDT message sent
"oncein a while." She recalled the message sent by Officer Maslak, which was in context with

knows there have been others but could not think of specifically.

When asked if she was aware of a supervisor that sent any type of harassing messages, she
stated she had not seen any from a supervisor. She added that Officer Masiak sends these types
of messages out more than anyone does on night shift.

She was asked if she was aware of any other officers that could victim of harassment. She
stated she did hearthe rumor that and ... were also a victim of
harassment. She could not say for sure, as she spoke directly to , and she denied
being a victim of any harassment. She added that she does not talk to ften
enough to determine if the rumor was true. tated she could not recall seeing
any other message sent besides the one sent when

~
:~:~~~w~a~s ~as~k~e~d~if is she has ever heard Officer Masiak say anything about getting

to the point of quitting, leaving nights or suicide, as it relates to her coming to the
night shift. stated she has never heard this, but admitted that Officer Masiak
does make 'off the wall comments like this.

••••••was asked about a comment made by a night shift officer where •••••
ejaculating all over ace, and how isses her~ith
that mouth. This comment caused some that heard this to laugh, while others walked away in
disgust. aid she never heard this comment directly that day, but she said she
knows stuff was said. She added that when the relationship between, and

Officer Masiak often makes off-handed comments
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• •••••then talked about how slips up on the radio, calls out on traffic,
but forgets where he is and those listening on the radio knew this about•••
•••recalled some people saying that he takes such a deep breath that it creates a bit of
humor for those listening. She added and that some
officers would make comments both in front of him and behind his back.

:
::~~~r:hen mentioned she heard rumors that racist comments were made about

but said that she has never heard racial comments made towards 2
She was asked what "JNBN" meant, but she stated she didn't know what the "N" stood

for. She stated she has never heard the acronym "JNBN." When asked if has
used the"N" word, she stated tated
she has never heard a supervisor use the "N" word.

liJt..vas asked how she feels about people she works with behaving like this. She
stated

was asked if she was aware of anyone making fun of Hispanic or Hmong officers.
She added that ets made fun of, but that it's in front of him,••••

She stated she has never heard anything mean or spiteful behind
his back. When asked about the comments made on the back wall while waiting for a squad,
and a night shift officer makes comment about "another one of those guys." She said she
doesn't recall hearing the comment made. She did not answer when asked ifthis would
surprise her that this was potentially said, commenting, "I don't know." She commented that if
they were not speaking in English, would that matter as it relates to making racially derogatory
comments, or is that they meant not being able to speak very well in English.

• 'Qvas asked if she has ever heard any racial comments towards the community,
the "N" word, or "JNBN?" tated she honestly she has never heard this come
out of anyone's mouth, unless a citizen stated something and had to repeat it in a professional
sense. She added she was aware of the comment made by t his new hire party,
which he was later disciplined for.

stated she but is not around them when this
activity was going on. She stated if she knew this stuff was going on, she would not hang
around any of them,

When asked if there was anyone else to talk to, she replied we should talk with •••••
to get her perspective too. She explained that she felt bad, "that if this stuff was really
happening", and we "say it is", that she feels bad.

160



When asked if there was anyone else that are being picked on, besides the normal "being on
the wrong channel", specifically the mean stuff; she replied

'asked if she felt that things got carried away on nights, from her vantage point, and if
there is an issue, she replied, ••••••••••II1II.
When asked if there is a cure or solution to it, she said

____as asked if investigators should talk to about harassment, which
she replied yes. She also discussed how eminded her of herself and that 7 •

Investigators asked how she would feel if a small group of male officers, had
taken it upon themselves to banter back and forth about other officers via the MDT's about
mean and spiteful things. She stated

then mentions, on her own, that she "wants to be truthful and I am being
truthful" and "that it sucks to say things" about 'was really, really
hard." She worries that she is appearing to be bullying by telling on

deserve to be treated the way she was. She stated
She again said, that it

"sucks to have to admit that, and sucks to be in this position;" "Don't want to do her, nor
anyone else a dis-service. Not fair for her as a human to be treated unfairly."

She then stated she felt
She brought up that~ouldpull her aside and try and figure things out, if there was
something going on. She stated
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••••••was then asked if she was the Chief, how she would attempt to make things
better. She explained

Iso explained that initially, she was not a fan of
supervisors showing up on her calls, but she has since found this almost refreshing, knowing
that calls are being handled correctly.

She was asked if she felt if officers acted together to create a hostile work environment and if
she felt that discipline was warranted. She stated that ••

She then asked about She understood that he was
involved in this investigation and wanted to know if he was going to receive some
repercussions. She also asked about shift moves as it relates to punishments.
was told that this will all depend on the outcome of the case and that this was the Chief's
decision.

reminded ofthe importance of making the right choices in such a highly visible public job.

was reminded that she is not to discuss the interview or any part of this
investigation. She was thanked and reminded to continue to do a good job representing the
Green BayPolice Department.

INTERVIEW WITH OFFICERTIM EICKHOLT

On January 4, 2017 Officer Tim Eickholt was interviewed in reference to his possible

involvement in the harassment issues on night shift. His union representative,

~ccompaniedhim. Officer Eickholt was given a copy of the complaint against personnel

and was also given copies of the alleged policy violations.

Officer Eickholt was asked if he had any knowledge of officers on the night shift being bullied

and harassed. He replied that
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Officer Eickholt was asked if these "Guys" have a belief that women shouldn't be working on

the night shift. He said no,
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When asked if he had any knowledge of any officers saying that females don't belong on night

shift, (24:45).•

Officer

--

------
When asked if he ever reported these issues to a supervisor or an FTO, he said ~fficer

Eickholt said

Officer Eickholt was asked if he had ever been the victim of harassment.
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(32:35).

Officer Eickholt was asked if there have been bullying, harassing and intimidating MDT

messages sent out about officers and supervisors (33:55).

Ouestlons were asked of Officer Eickholt about the men's locker room and whether he has

heard harassing, bullying, or unprofessional behavior from officers.

When asked which officer usually starts the conversation about

Officer Eickholt

was asked if it was possible that all of the stories about were only rumors and

never really happened, and the stories had justgot out of hand. He said

. Officer Eickholt did said"

165



Officer Eickholt was asked if he had any knowledge of

Masiak and telling him to stop the behavior. He said
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Officer Eickholt was asked if any ofthe conversations, banter or rumors could connect him to

harassment, bullying or intimidation before roll calls or during or after his shifts. He replied

"Yeah" (1:06:48). He said that He said it's not

only about her but also about

_ Officer Eickholt said that he,

Officer Eickholt also said

Officer Eickholt was asked questions asked about

had been the victim of harassment.

Officer Eickholt was asked about a police call hat he was on and _

..had driven by in her squad car heading intothe station (1:17:00). Officer Eickholt said

. He said he later apologized to her about it.
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MDT Messages:

"Shocker.-,as the most available
minutes!" "IDK whats more shocking

that she has the most available
June 14 minutes or that she took a call at the 2

2016 PD!"

"Maybe~hould take that...oh that's
right, shes at

"don't worry,_s there too"
7/8/16 ,"Unreal"

'~s at~Convenience

Masiak & store) ...Shocker!", "is she there
Bahl 12/15/16 often?", "ya, cant stand it]"

From Bahl:"~ust be well rested
Bahl from last night ...", "or she saw her

Brester, numbers from last year", "maybe -Masiak 9/15/15 both", "haha"

Masiak,
Brester, "and heres another call where-_ •Korth, shows up but does not get out of his •Xiong, car!", "look at the calls in
Oplcka, waiting...even when he is on the desk ..

Marquardt 11/18/15 he still manages to create call!"

All officers
in district

Bahl "I hate working D" D
Exchange with Korth "why does she

yell on the radio?", "IDK why does she ..
Korth 6/27/15 do a lot of things"

From Brester: "I cant take it anymore,
someone needs to tell ~bout

F4 (computer button) to update her
Brester & status and not goover the air about -Masiak 6/27/15 going to the county", "You bet Iwill"

"if I get a call on S Wash (bar district)
and.s my cover...you should

Brester 6/27/15 probably jump the call for her ..."

" .._"
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Exchange with Lt.Strouf: "Can you see
who is with brester", "rgr, wonder
what shes doing here", "enough

supervisors here", "ya...they are doing Anti
Stanton 6/8/15 a lot of union work 101" Supervisor

".s 76 from Dousman/Oakland
(Convenience store) ha ha Shocker", ".s doing union work", "LOL taser

deployment", "or he is going to get
into a foot chase and then go on a -Rahn Unknown track"

"at least shes on her side of the
river...before I saw her driving down
_"that's close to ."when I

asked what she was doing she said she
was on a battery call..her status

however showed that she was not on -Masiak 3/18/16 any call", "kids these days"
Exchange with dispatcher: "Ugh!",

"whats wrong", "she can see the calls
drop...knows they are in her sector",
"hah maybe if has worked a full week

she would be better LOU", "and didn't. '. .
take so many person breaks", "haha I -Dispatch 4/2/16 wish I could take 'personal breaks' ."

TE4 = Officer Eickholt said that there is an "on-going joke" that if

calls out with a lot oftraffic stops early in the evening, that there is a distinct possibility that she

is going home early (taking part of the shift off). He said that was not part of

the joke.

and calling out with traffic stops.

TE6 = Officer Eickholt hates working in District D

TE7 = had no idea what message was about, could possibly have been when suspect was kicking

out her squad window and she got on radio asking for help ... Officer Eickholt said it took a while

for 0 "settle in" on the shift.
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TE8 = message was initiated by Officer Kurt Brester and responded back by Officer Masiak.

Officer Eickholt was only recipient of message thread and never responded back. No Policy

violation.

TE10 = Exchange with Lt.Strouf in reference to his perception of supervisors doing union work.

TEll = Exchange in reference to his perception of supervisors doing union work.

TE12 = Message was in reference to how does her job

TE13 = Officer Eickholt was having conversation with police dispatcher~nd sharing

Officer Eickholt said he takes full responsibility for his messages. He added that he knows they

are all potentially public, but when he initially sent them, he was have a quasi-private

conversation with other officers. He admitted that he participated in behavior that would be

directly or indirectly would be considered harassment involving

• but added he has also done behavior "with numerous other people on shift."

Officer Eickholt said it was a poor decision on his part to have done it.

When asked if there.was antiquate supervision on night shift, Officer Eickholt said _
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Officer Eickholt was asked if he had ever made any sexually based comments towards or about

co-workers. He replied "Yes." He volunteered an incident (believed to have happened

approximately December 2016) where he was in the shift commander officers with_

According to Officer Eickholt, was

telling the group about a girl at some recent training and then seeing her again in a video store.

He described her as a "knock out." To which tnade a comment about taking the girl to

the "adult section of thevid~ostore." Eickholt said he made acomment about how he would

like to "bend the girl over the return table" to have sexual relations with her. (2:22:30)."

counseled Officer Eickholt after his comment and told him that he did not want to

hear him talk like that again. While this incident happen,~asassigned_

outside the shift commander's office. Officer Eickholt said his

comment was inappropriate, and on his next shift he apologized to"'n the locker

room.~oldOfficer Eickholt that he later talked to nd she had not

heard the comment.

Officer Eickholt was asked about an incident involving sexual comments made about•••

~hilenight shift officers were standing on the "wall" of the police department at shift

change. He was informed that other officers were present when the comments about__

_ and . The specific comment of

"ejaculating on ace" and the she "uses that same face to kiss her kids" was

presented to Officer Eickholt.

He was told that he was present at the time and was asked if he made the comment. Officer

Eickholt replied"if I was there, I was there." He was then told that he had been identified as

either making the comment about ejaculated on face, or he

made the comment about her going home and using the same face to kiss her kids. Officer

Eickholt replied "If I made the comment, I made the comment" He was then asked if this was
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the type of comment that he normal would have said. He replied "prior to this, YA." He was

asked a follow up question of he had made the comment or not. Officer Eickholt replied "If
somebody toid you that I said that, and I was there, and I was present and taking part of the

conversation...then I did." Officer Eickholt was told that he should not admit to something if he

didn't make the comment. He responded that he didn't remember saying the comment, but

again said, "If I was there, I was there." He offered to take responsibility for the statement

because others had said he made the comment (2:25:40).

Officer Eickholt was asked if he had made any comments in a sexual nature at all reference the

He said "Yo...yes Ihave." He said that could not

~'ememberanYthing specific about them and said that when he had been making the

statements, ever would have

been made in front of

Officer Eickholt was asked about the locker room incident bet:",w;e~e~n.:::~:~and
•••,t He was asked if he recalled telling • to "shut the Fuck up."

(2:29:35). Officer Eickholt was informed that Officer Masiak had made this comment. Hewas

asked if he was surprised by this, e was asked if he has

ever heard Officer Masiak make other racially based comments in the past.

Officer Eickholt was asked if he had ever been present when supervisors were involved in

racially based comments or actions.

Officer Eickholt said that both he and have both mocked the way

walks. When asked about the ),yalk" , Officer Eickholt said he knew what it was and
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that had big thighs and walks with a waddle. He responded with the following to

answers: "I've observed it... I know what you're talking about..I've made comments to"

about it when .but I can't recall somebody specifically

doing it.i.t'm sure I've done it...l'm sure other people have done it...t'm sure other people have

said I was present when they did it, and thot I had laughed...lf that's the information you have,

I'm trying to own up to it, but I don't recall"(2:23:45).

He was asked if he had been present in the shift commander's office when Lt. Korth did the

walk. Officer Eickholtr~:::::=:=

Officer Eickholt was asked if he ever witnessed anyone doing the••twalk and made

derogatory monkey or ape sounds at the same time. He responded

After taking a short break and conferring with his Union representative, Officer Eickholttold

investigator the following:

When asked again about Lt. Korth making ape or monkey noises while doing the "walk,

Eickholt responded He said•••iii•••
•••• Officer Eickholt

agreed that the monkey and ape noise would be considered racist and inappropriate.

When asked about the shift commander's office when Lt. Korth is assigned as shift commander,

Officer Eickholt agreed
••••_. (2:57:18).

Officer Eickholt said he has heard ofthe term '.olk" and'

-
2Walker",

Questions were asked of Officer Eickholt about the allege incident of Officer Masiak not

returning handcuffs after a call the two were on together and it was believed

that Officer Eickholt was present in the shift commanders office. He said
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(3:03:00).

When asked if he thought the actions and comments made against nd &
••••were appropriate, Officer Eickholt agreed that they weren't. When asked if he thought

there was a hostile work environment directed towards an. on

the night shift, he replied, ".

Officer Eickholt explained

-
Officer Eickholt was asked for his opinion if he believes that behavior has gotten worse when

the captains were removed.

-
According to Officer Eickholt, he said 7 gets picked on in MDT messages. He cited that

he and Lt. Korth have both done it. Officer Eickholt said that it's not appropriate for one

supervisor to be making fun of another supervisor.
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....-...

INTERVIEWWITH OFFICER SCOTT SALZMANN

On Friday, February 3rd, Investigators met with Officer Scott Salzmann in reference to internal

affairs investigation 16-5421. Officer Salzmann was with Association representative

••• Officer Salzmann was issued a complaint against personnel which included policy

violations of Standards of Conduct; General Standards, Discrimination, Oppression or

Favoritism; Discrimination Prohibited/Discrimination; Prohibited Speech, Expression and

Conduct.

Officer Salzmann was also issued the administrative warning, which was read to him and he

acknowledged the warning and signed the form. Copies ofthe four policies were provided to

Officer Salzmann and he was provided time to review these policies and was able to provide his

understanding of the policies, which were consistent with the intent ofthe policy.

Officer Salzmann was asked if he knew of anyone on the night shift who had been involved in

intimidation or harassment of fellow employees. He was asked if he knew of who was a victim

or harassment and who was participating in these behaviors.
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asked if this information was ever brought to the attention of a supervisor

Officer Salzmann was asked specifically about any bullying or harassment involving-,

Officer Salzmann

e was asked who was talking
about the performance issues with and and•••••••
••••••••••••He was asked why he thought that Lt. Mahoney asked him
to talk to Officer Masiak and Officer Brester

He was asked how Officer
Masiak and Officer Brester responded to him when he talked about the issues of officers not

wanting to go on calls with them

Officer Salzmann was asked if he felt that he
was ever the victim of harassment and he said "no."

During the course of the investigation, investigators were told that there is a mentality on the
night shift that new officers have to earn their spot on the "team."

Officer
Salzmann said that he does not think that he has ever said this to an officer on solo patrol.

Officer Salzmann said that he has said "eyes open, mouthshut, and work hard." • •

176



. .
,.~,,,.'

Officer Salzmann was told that the issue of not being part of the team has become a concern as

this investigation has developed and there is a concern that this is related to the bullying and

harassment.

Officer Salzmann was asked to put himself in the shoes of a new officer, who had earned a four

year degree, had attend the recruit academy, been thought our rigorous background process

and hiring process, our FTO Academy and FTO program and they get on a shift and they hear

the conversation about how they wear the patch, but they are not part of the team until we tell

you that you are part of this shift. He was asked ifthis could be construed as bullying or hazing.

Officer Salzmann agreed that he could see that and it could be construed as bullying or hazing.

Officer Salzmann was asked if he was aware of any MDT messages that he felt were

inappropriate, or bullying.

A review of Officer Salzmann's MDTmessages showed that he was not particularly involved in

harassment or bullying of other officers. However, several inappropriate messages were

located that were in violation of policy. Officer Salzmann was using words, phrases or

abbreviations that were not in accordance with policy. The MDT messages that Officer

Salzmann sent or received and responded to, were reviewed with him and he was able to

explain many of the messages. However, the following messages in particular involve

inappropriate content that were in violation of policy or were In poor taste.
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Yes

Yes

Yes

Yes

Yes

Yes

Yes

Yes

Yes

Yes

Yes

Yes

PO

N/A Yes

N/A

U lost bro?

Newest car in the fieet and the power seat already is
broken.....people really suck at this place

_is the other way bro
No seriously....lt Is to the north

J don't think you will ever get used to it.....1 still want to
knock his teeth in sometimes

I hate you
Awwww....how fitting ...snow on Christmas eve ...now time

to take ppl to Jail
yep .....merry effing Christmas

Bilskey/
Krueger 12/24/2015

K. Brester 03/04/2016

K. Brester 03/11/2016

Bilskey 03/19/2016

Schiillng 03/20/2016

K. Brester 05/07/2016 Ha....was just typin...you lost bra

Iam surprised it made it to end of shiftl.....some asses
07/01/2016 woulda been beat

K. Brester 07/02/2016 lost bro?

K. Brester 07/03/2016 U lost bro?

K. Brester /
Bilskey 08/02/2016 That's 1

U lost bro?
Bllskey 10/26/2016 That medical condition is a bit of a stretch

Bilskey 11/01/2016 U lost bro?

Of the messages that were reviewed with Officer Salzmann, eight of the messages (551, 554,
555,558,5510,5511,5512,5513, and 5514) had content of "U lost bra" in them. Through
interviews with other officers it was discovered that OfficerSalzmann is identified by other

Officer Salzmann was asked about the "U lost bra" messages and he said that it was a running
joke between him~hen he would drive through hls Uistrict sector.
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Officer Salzmann was reminded that we are all part of the team and we can all patrol the areas
ofthe City.

Officer Salzmann was asked about message SS2 as it referred to a message he sent to Officer
Bilskey that said, "I hate you." It was explained to Officer Salzmann that we understand that he
has a friendship with Officer Bilskey, but by typing this, and someone from outside the
department sees this, they would be concerned as to why one officer is telling another that he
hates him. Officer Salzmann understood the concern with this and the policy violation related
to computer usage.

Officer Salzmann was asked about message SS3that was sent to Officer Krueger and Officer
Bilskey. The message referred to it snowing on Christmas Eve and now it was time to take
people to jail. He also typed, "Merry effing Christmas," in this message. Officer Salzmann
understood the concern with this and the policy violation related to sending these types of
messages.

Officer Salzmann was asked about message SSG that he sent to Officer Bilskey. It appeared that
Officer Salzmann Was talking about a squad car seat that was broken and typed in his MDT
message, tr ......people really suck at this place." He was asked if talking about his co-workers,
other officers and employees of the Green Bay Police Department like this would be disruptive
to the efficiency of the department and he agreed with this.

Officer Salzmann was asked about message SS7 as it was related to a message he sent to Officer
Schilling and not getting used to working with Officer Salzmann typed "......1still
want to knock his teeth in sometimes." Officer Salzmann was told that this banter between
officers is the thing that the investigation is about. Officer Salzmann understood that this kind
of message would disrupt the efficiency of the department as it relates to policy violations.

Officer Salzmann was asked about message SSg as it related to his message n .....I am surprisedit
made it to the end of shift!.....some asses wouJdabeen beat." Officer Salzmann said that this
was about a dispatcher, who had made a birthday cake for his kid that was brought into the PD.
Officer Salzmann said that he was surprised that the cake made it to the end ofthe shift
without anyone touching it. He was asked if he understood that the "some asses wouJda been
beat" portion ofthe message was inappropriate and would not look good in the eyes ofthe
public, and he agreed with this.

Officer Salzmann was then directed to message 5S13. This message started out with Officer
Salzmann sending Officer Bilskey the message, "u lost broi" The message continues on with a
message from Officer Salzmann sending another message to Officer Bilskey, "weirdho~
still on admin ....even tho mtg is over." Officer Salzmann continues with this message with, 'that
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medical issue is a little bit of a stretch." The roster forthis shift on 10/26/2016 was checked
and was_ Officer Salzmann said that

but still used this in an MDT message that was in poor taste and a violation
of policy.

This was the end of the MDT messages that were reviewed with Officer Salzmann. He was
asked if he had any further questions about the review of his MDT messages and he did not. He
was told that as a result ofthe information that was obtained during the investigation, PSD was
directed to review all MDT messages from night shift and this was why we were discussing
these particular messages with him. Based on the review of the MDT messages with Officer
Salzmann, it was determined that many of his messages were in poor taste, unprofessional and,
or inappropriate. Officer Salzmann used inappropriate words and made inappropriate
comments in his MDT messages with words like "...merry effing Christmas", n.....knock his teeth
out", " ....asses would have been beat", and "....bravo is getting its ass kicked rigHtnow." Of
more concern is that Officer Salzmann sent a disparaging remark about••••••••
••••••••••••"that medical issue is a little bit of Cl stretch."

Investigators then began to discuss topics of behaviors that Officer Salzmann mayor may not
have been involved in and the behaviors of other officers on the night shift. Officer Salzmann
was asked if he had witnessed anything that could be construed as harassment or bullyingon
the night shift. ____

•
iIiEIi
Officer Salzmann was asked if he generally feels that there is adequate supervision on the night
shift _ •
~d how long he thinks that there has not been inadequate supervision on night shift__
o I . •
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Officer Salzmann was asked what he thought about Lt. Korth

Officer Salzmann was asked if he has ever seen anything with
that was of safety concerns or performance concerns

Officer Salzmann was asked if he has ever heard or used the term -.valker" and he said
that he has not heard of this and has never used this term. He was asked if he has ever used
the "N" word, and he said he has not. He was asked if he was familiar with the term "JNBN"
and he said that he has heard this phrase and may have used this term. Officer Salzmann could
not name a specific time when he.used this term but said that it was used years ago out of
frustration related to some chaotic incident. He estimated that he used it seven plus years ago.
Officer Salzmann said that he has never heard ofth~Walk and did not know what it
was. Officer Salzmann said

This ended the interview with Officer Salzmann and he had no further info to provide. Officer
Salzmann answered all questions in what appeared to be in a truthful and thoughtful manner.
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INTERVIEW WITH OFFICER KEVIN BAHt.

On 02/17/2017, PSD Investigators interviewed Officer Kevin Bahl in reference to his
involvement in the ongoing internal investigation as to his conduct related to harassment,
standards of conduct violations and/or discrimination and prohibited speech. • • • • a
••••fthe Green Bay Professional Police Association represented Officer Bah!. Officer Bahl

was asked to report to the Professional Standards Division. When he reported to PSD, he was
provided with copies of the Formal Complaint, the Administrative Warning and copies ofthe
three policies alleged to have been violated. Officer Bahl was given time to review the
complaint against personnel, the administrative warning and the policies he is suspected of
violating.

During this interview, Officer Bahl was directed to the formal complaint against personnel,
copies ofthe policies that he has been alleged to have violated and the Administrative Warning
and Statement of Employee Rights. Officer Bahl was read the Administrative Warning and he
said that he understood the statement, and then the four policies were reviewed with Officer
Bah!. These policies included Standards of Conduct; General Standards; Discrimination,
Oppression or Favoritism; Discrimination Prohibited/Discrimination; Prohibited Speech,
Expression and Conduct

Officer Bahl was informed that the results of this investigation would be turned over to the
Chief andthe Chief would determine the level Of discipline if any. He was told that he could
take break and confer with his 'rep at any time and he' said that he understood that he needed
to answer all questions truthfully and completely. Officer Bahl was asked if he had talked with
anyone in reference to the investigation and he said that he talked to ••••••

....nd may have talked to others in general about how long their interview
was and about the fact that the investigation revolved around MDT messages. He said he did
not talk to anyone about specific questions related to the investigation.

Officer Bahl confirmed that he was given access to the Green Bay Police Department Policy
Manual (Lexipol) and he understood that he must be knowledgeable about the policies. He also
said that if he did not understand apolicy that he knew he needed to talk with a supervisor for
clarification. Officer Kevin Bahl requested that each policy section related to the alleged
violations against him be reviewed with him. The above policy sections were read to him word
for word at the request of Officer Bahl. Officer Bahl was asked if he understood the policies
that he is to have allegedly violated and he said that he does understand the policies ana made
remarks as to his understanding of each policy. Officer Bahl's response to his understanding of
each of these policies was based on him reading portions of the policy back to investigators.
Officer Bahl was asked to express his understanding of the policies in his own words, however,
he responded by reading portions of the policy back to investigators and appeared to be unable
to express in his own words what each policy means.

At this point in the interview of Officer Kevin Bahl, he was told that we would be reviewing MDT
messages that he had sent. 17 messages were selected as being of concern and appeared to be

182



, - in violation of policy or policies. The following is a listing of MDT messages that were reviewed
with Officer Bahl:

12/28/2015 3-4 people on an EM-l at the hospital yes

M. Rahn 12/28/2015 OL Yes

M. Rahn 01/06/2016 Guess who is off tomorrow Ves

Nespoli,
Dantoin 01/12/2016 Everyone can log off 5 mins earlyexcept~nits Ves

M. Rahn 02/22/2016 NOPE. I'm nd Ido what Iwant Ves

M. Rahn 03/30/2016 Howdid~ot take that call?! Yes

Behn, M. $
Rahn 07/24/2016 Why would et the bearcat? Ves

M. Rahn 11/01/2016 That kid Is special Ves

M. Rahn 07/24/2016 Driving the f back home n/a Ves

M. Rahn 07/08/2016 Nextup Ves

M. Rahn 01/05/2016 Solid effort tonight Ves

M. Rahn 12/20/15 -.,ent home early / shocker who would have guessed Ves
I hear the packers r looking to pic p next year / this

M. Rahn 12/13/2015 sucks Ves
When did mason/military become" who knows. I

M. Rahn 11/19/2015 thought taylor and Larson was Ves

M.Rahn 10/25/2015 Cause that's what.oes 101 Ves

M. Rahn 08/15/2015 Looks likedavid Is in Charlie now.... n/a Ves
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Officer Bahl admitted that 16 of the 17 messages that he initiated or responded to were in
violation of policy and negatively affected the effectiveness and/or efficiency of the Green Bay
Police Department. Officer Kevin Bahl clarified that message "KB1" where he sent the message
that~forgotwhat time it is" was not a slam on Officer Bahl feels that he has
a good relationship with and he would not be offended by this. Officer Bahl was
asked why he didn't include in on this message and he said that he thought that
••••:...was busy and he probably wouldn't get the message as the reason for not sending
him the message. Officer Bahl was told that even if was busy at the time, he
would eventually be able to see the message and it would have likely negatively affected the
effectiveness and/or efficiency of t or the Green Bay Police Department. Officer
Bahl was told that communication, which could be viewed as negative by a co-worker or the
public and was behind the back of a fellow officer, was not appropriate. Officer Bahl
acknowledged the fact that communication behind the back of a fellow officer was not
appropriate, however, he feels that his relationship and friendship with would not
be negatively impacted by this message.

Investigators directed Officer Bahl to message "KB2." He was read the MDT message string and
asked to tell investigators what he was referring to in these messages. Officer Bahl was initially
trying to justify the message and in general, he was trying to justify all of his messages as "no
big deal." In particular with message KB2, he said that he was not being negative toward any of
the officers and again said that he had good professional or personal relationships with b

: Send did not really know that well.and•••••
He was again asked why he did not include these officers in the message and he

did not have an answer other than to say that it was only a comment In-reference to "admln"
understaffing listrict on a regular basis and how busy Liistrict is. He also referred
to the fact that statistics would show that is always the busiest district. He was asked if
he had the statistics and he said he did not. He was asked if he had done a study on this and he
said that he did not. Officer Bahl was also told that sending this message had nothing to do
with how "admln" staffed dlstrlct, He was told that this was based on the staffing
agreement in the contract and was not something that would be debated In this setting, but
could be discussed when the contract was opened for negotiation in a few years. Officer Bahl
was asked about his professional or personal relationship with nd he said he
had a good working relationship with Officer Bahl was asked if this was truly
the case, because he would see that there was a pattern of who he decided to target in his
inappropriate and unprofessional MDT messages. Officer Bahl was also asked why he would
send this message to Officer Mike Rahn, Officer Tim Eickholt, Officer Casey Masiak, and Officer
Kurt Brester when in fact; these officers would not be able to do anything about the number of
officers on certain calls or staffing levels in~istrict.

He was asked what he
should have done if he had a concern about officers activities or staffing levels, and he said that
he understood that he should have talked to a supervisor.

During a nearly 30 minute conversation related to message KB1 and KB2, Officer Bahl continued
to minimize and made attempts to justify the messages he sent out. He was hanging on and
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evaluating every word that was in the messages. Officer Bahl was told that it appeared that he
was trying to justify the messages and the fact ofthe matter was that the messages should not
have been sent in the first place. Officer Bahl made statements that he was not sure if the
officers he was referencing in the first two messages that were discussed, would or would not
be upset about the fact he was talking behind their backs. Officer Bahl was not willing to accept
that the messages that he sent would likely make others upset. Officer Bahl decided that he
wanted to make the comment that others have sent messages about him. When asked how he
knew this, he said that he would see the messages because they were "all car" messages.
Officer Bahl was told that if it was an all car and he knew about the message that this was
different from what he was doing. He was not including those that he was ridiculing ortalking
about in his messages, so they did not have the opportunity to address the issues with him
because they knew nothing about it.

At 29 minutes into Officer Bahl's interview, GBPPA rep asked for a break.
Investigators then reconvened with Officer Bahl and approximately 15 minutes
later and Officer Bahl was again directed with to message KBl and he again started down the
path of making excuses about sending this message and he feels that this message is not a
policy violation, because of his relationship with _ Officer Bahlwas then directed
back to message "K82" and Bahl again continued to make excuses that he has a good
relationship with the officers he was talking about in the message. He said that it really
depends on the comments that were made and what was being talked about behind these
officers backs as to determine if it was offensive or not. Investigators continued to discuss
messages "KB1" and "K82" for one hour and eight minutes. During this time Officer Bahl did all
he could to minimize and justify his messages. He went from blaming the administration for
staffing issues, that he was not targeting anyone specific, that statistics show that~istrict

is always busy, that he has good relationships with the officers he was talking about, that
someone was not logged in so he would not be able to include the person he was talking about,
or the fact that they were busy and would not see the message until later as to why he would
not send the message to them. In the end Officer Bahl was told that the message he sent
should not have been sent in the first place and he agreed. However, Officer Bahl attempted to
justify his messages until I directed him to the question of, "did this message disrupt, or impact
the efficiency of the department" and he agreed that it did. He was also asked ifthis was a
policy violation and he agreed that it was.
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Officer Bahl said that he does not think that would appreciate the message
about her. Officer Bahl agreed that these messages were a violation of policy. Officer Bahl
made a statement that this has nothing to do with gender but had to do about•••••••
work performance and safety issues. He was asked where in his job description that he was in a
position to evaluate job performance of another officer. He was asked if he was an FTO and he
replied "No", he was asked if he was a supervisor and he said "No." He was asked if he
reported the performance issues and safety concerns to a supervisor an~•••••••_._l-HHe was told of the process to first report to his immediate supervisor, then the shift
district captain, then the commander and finally the chief of police.

Officer Bahl was then directed to message "K85" and asked why he felt that he had the
authority to determine who could and could not log off at the end of their shift. Officer Bahl
was asked if it was his responsibility as a patrol officer to tell officers when they should go on
calls and when they should clear calls and he said that it was not his job function to do this but
he has cleared officers from calls when they were not needed for a call he was on. He was
asked ifthat was what we were talking about and he admitted that it was different. Officer
Bahl was asked if this message was a policy vlolatlon and he said that it was a policy violation.

Officer Bahl was then directed to message "K86" and asked what this message was about and if
it was appropriate. This message was in reference in and his comment of
••••••••~oeswhat she wants. He was asked if 'las aware of this
message being sent out about her and he said that it was about police style.
He was asked if this was a policy violation and he said that he took responsibility for sending the
message and it was a policy violation.

Officer Bahl was asked about message "K87" and why he sent a message about••••••
•••Saand he was asked If he talked to a supervisors or anyone about safety concerns and

performance with nd he said that he did not. He was asked ifthis is a policy
violation and he said that this was a policy violation.

He was then directed to message "K88" and asked about why he sent this message in reference
to "fight club", an officer getting the Bearcat at the end of his shift, and calling off cover. He
was asked if any of these messages had anything to do with police work and Officer Bahl was
asked if this was police related and appropriate and he said it was not and it was a policy
violation.

Officer Bahl was asked if he remembered message"KB9." He was directed to the portion of the
message where he indicated tha "special." He was asked if this was an
appropriate message and if it was a policy violation. He agreed that it was not appropriate and

was a policy violation.
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Officer Bahl was asked about message "KB10" as it related to an incident in DePere and
listening to a tactical call going on in DePere. This message also had mention ofthe "fight club",
the merit based system, "drive the Fback home." He was asked why he was being critical of the
DePere Police Department and why he was worried about what was going on in DePere and
was not worried about what he was supposed to be doing in Green Bay.

He
admitted that the comments about the merit based system had to do with the new contract
and also admitted that "drive the Fback home", meant drive the "[uck" backhome. He was
again asked if this was appropriate and a policy violation and he agreed that this was not
appropriate and was a policy violation.

:

H: e: w:a:s:t:hen asked to lookat message "KB11" as it relates to and e
not finishing her shift. Officer Bahl was asked why he was concerned with &
or ttaking off time. He was asked if anyone that he sent this message to could

do anything about the amount of time that these officers take off and he said they could do
nothing. He was asked if he was seeing a pattern of behavior and messaging about•••
•••n.and now and he said, "Yes." He was asked if this was a policy violation
and he said, "Yes."

Officer Bahl was asked about message "KB12" as it relates to Officer Bahl had
a message string with Officer Michae.l Rahnin reference to having a "solid
effort" and also referenced to as well. He was asked'if he understood the pattern
of focusing on what and her usage of sick time or offtime. Officer Bahl
acknowledged that sees what Iwas talkingabout in terms of this pattern. He also
acknowledged that this was a policy violation.

Officer Bahl was then directed to message "KB14" as it relates to a message about•••
"punting" a call for service, which refers to not doingwhat he should on a call.
Officer Bahl was also directed to the section of the message that he typed "this sucks." He was
told that this was certainly unprofessional and asked if it could disrupt the effectiveness and
efficiency ofthe Green Bay Police Department and he agreed that it would not lookgood in the
eyes ofthe public.
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This
Officer Bahl was directed to message "KB15" as it relates to a message abou~•••••
Officer Bahl was able to identify immediately that this message was about
was another example of the continuation of focusing on what•••
Officer Bahl agreed.

Office Bahl was then asked about message "KB16" as relates to •
•••~put herself on a call and that the new people don't get it. He was asked what the "wait
for it, wait/or it" was about and he said it was in reference to staying away from an area where
detectives were performing and operation and he thought that put herself on a
crime prevention call in this area. He was asked ifthis message behind back
would disrupt the efficiency and effectiveness of the Green Bay Police Department and he
agreed that this would.

Officer Bahl was then asked about message "KBl7" as it relates to a discussion about•••
district officers and a reference to who sweats the small stuff. He was asked if
this was appropriate to talk about another officer behind his back and he said that this was not
appropriate.

This was the end of the review of the messaging from Officer Bah!. Investigators then discussed
the pattern of messaging that occurred and his focus on the female officers and the African
American and Asian officers at the Green Bay Police Department. Officer Bahl said that he
takes responsibility for the messages and agreed that they should not have been sent out or
those that he was messaging about should have been included in the messages. Officer Bahl
was asked what his view ofthe moral was from the night shift and

At this point the interview was
ended due to the amount oftime it had taken to get to this point in the interview and was
scheduled to continue on another day.

Officer Bahl
said that said that he has never been through and internal investigation and it is terrible and he
wants to get through it and move forward. We also talked about the policies that pertain to the
investigation and in particular to the standards of conduct related to his messaging. • • •

Part two ofthe interview with Officer Bahl took place on Wednesday February 22,2017.
Present at this interview with Office Bahl was GBPPA representative••••• • •
Captain John Baiza and Lieutenant Ben Allen conducted the interview with Officer Bah!. Officer
Bahl started the interview with some reflection ofthe first interview and said that he thought
about all of this over the weekend and wanted to make sure that we understood that he is
taking accountability for his actions and the wants to move forward and provide as much
information as possible about the investigation. Officer Bahl said he wants to work through this

and he is 100% committed to get o:u:r:a:ge:n:c:Y:m:o:v:in:g:f:o:rwa:ri
d:.
5:::::~:~=~
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but he also understands that he should not have sent out the messages.

Investigators then directed Officer Bahl to pre-scripted questions related to this investigation.
Officer Bahl was asked if he was aware of any harassment that was directed to anyone
specifically, behind anyone's back, to their face or otherwise and

Officer Bahl was asked if he was aware of anyone sending out messages that were
inappropriate or could be viewed as harassment or bullying and

Hewas
then asked to think of any messages that were related to "know/edge is power" messages, and

Officer Bahl was asked if he remembered a message being sent out related to
and ssisting ith an OWl traffic stop.

Officer Bahl was asked if he recalled a conversation between himself, Officer Masiak and Officer
Michael Rahn related to Officer Rahn saying to Officer Masiak that "we got your back, nothing is
going to happen to ou,"
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Officer Bahl as asked if he had ever received a message similar to "you lost bra?" or "that's
one:"

He was then asked if he had ever been in the locker room when there was conversation
between officers or between officers and supervisorsthat were inappropriate or talking behind
others back, or bullying type conversations.

Officer Bahl was asked ifhe had heard of or been involved in any conversations of a sexual
nature related to a co-worker.

He was then asked if he had to pick anyone on the shiftthat was a target of harassment or
bullying, who would that be.

We then talked again about the issue of messages related to making sure officers have their
gun. He was asked if this was sometimes a legitimate message, making sure that officers have
their equipment prior to goingout on a shift.

Officer Bahl was asked if he knew of any supervisors that had failed to stop any harassmentor
had participated in harassment or bull in .

as asked if he knew or heard of Lt. Korth talk about
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the comment that "her ass is so big, that she needs to turn sideways to walk through a door."

Officer Bahl was asked if he felt that there was adequate supervision on night shift. He was
asked about It. Korth

He was asked about his friendship or personal relationship with

Officer Bahl was asked if he had any concerns about people taking off too much time and he
said that he has been told several times that he should not worry about how or when people
are off. He said that his messages about people using off time were more about frustration
than anything.

Officer Bahl was asked if he had knowledge of the
anything about that He was
asked if he ever heard anyone say "Great, we hired another one of those", in reference to

He was asked if he had ever
heard an officer use the "N" word or the term "JNBN"

He was asked if he knew of a group of officers that hung out in the shift commander's office on
a regular basis around 0430 hours in the morning
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When asked if he had ever heard the term black__ or whit~referringto"
_ and _ He said that he did know of these terms

At the conclusion of the interview with Officer Bahl, he asked to talk about reasons why he
didn't go to a supervisor for some of the things that concerned him

INTERVIEW WITH OFFICER KURT BRESTER PART 3

A third interview was conducted with Officer Kurt Brester on February 28th, 2017 at
approximately 1430 hours. The interview was conducted in the Green Bay Police Department
conference room. PSD Investigators conducted the interview with Officer Brester and Union
representation~asalso present.

Officer Brester was presented with an MDT message that was sent from-"'"
vehicle, by another officer belittling her. He was asked if he sent the message or if he knew
who had sent the message. It should be noted that through interviews, vehicle GPS, shift
roster, call notes and prior interviews that either Officer Brester or Masiak had sent the
message from vehicle, as Brester and Masiak were working a two man squad
car and on the same call with nd vehicle GPS showed them at St. Vincent's
Hospital with at the time the message was sent. No other GBPD officer or
squad was In that area at that time. . •.•.••

. .•... Brester sal t ey had gone back to station for something and"
_vehicle was parked in the South lot and the message came out. He was confronted
with the fact that GPS showed both his and Masiak's car at the hospital with
car when the message was sent out and he said he just remembered them being somewhere
where two squads would be parked together and he could not remember exactly where it was.
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Brester was asked if he (Brester) was the one that sent the message and he said that he could
not remember.

Brester was asked what that meant and he
said he had no idea.

Officer Brester was asked what the MDT message, "You lost Bro" meant.

There were no further areas of clarification with Officer Brester and the interview was
concluded.
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On going

Complaint Against:

Officer Kevin Bahl

Night Shift 307 S. Adams St.

Providea brief description ofthe incident. Speclfy Incident and case number If available. Identify anywitnesses tothe Incident. If additional space Isneeded,
complete details and attach.

Information received that Officer Kevin Bahl has participated in,supported or falled to act to prevent harassment, conduct unbecoming, d'lscrlminatlon, and or
prohibited speech or conduct while working as a patrol officer fortheGreen Bay Police Department. Officer Bahl isalsosuspected of prohIbited speech and
conduct, which was directed toward co-workers.

Additional Details

Law

Section Chapter Subsection Paragraph Law Description
320 320.5.3 DJscrimlnation, Oppression orFavoritism

Section Chapter Subsection Paragraph Law Description
314 314.3.1 Discrimination Prohibited/Discrimination

Section Chapter Subsection Paragraph Law Description
1026 1026.4 (a) Prohibited Speech,Expression andConduct

I understand that this report may be subject to reiease under provlslons of Wisconsin's Open Records Law ss 19.31 and further
acknowledge that making a false complaint regarding the conduct of a law enforcement officer is punishabie by a Class A
Forfeiture pursuant to ss 946.66(2) of Wisconsin Statutes.

Signature Print Name andTllle

Lt. Ben Allen

Date

2117/2017

Investigative Personnel: If a citizen complaint is the basis for the internal investigation, attach it to this form. Indicate the alleged
violations of policy on this form and provide the citizen complaint form and this page to the employee who is the subject of the
investigation.

If the complaint is a department empioyee, blank out the name of the complainant before providing the copy to the employee
who is the sublect of the investi ation.



Department of Police

DT:07/14/2017

To: Officer Kevin Bahl

RE: Loudermill Hearing

Andrew J. Smith
Chief ofPolice

Officer Bahl,

Basbd on the information that you provided during your internal investigation interviews with
the Professional Standards Division, the interviews with other involved officers, the supporting
documentation and evidence, Iwill determine the dispositionof the investigation and any

;~

disciplineas a result of your actions.

The policiesthat are suspected to have been violated are the following:

314.3.1- Discrimination
320.4 - General Standards
320.5.3 - Discrimination, Oppression or Favoritism

320.5.9 - Conduct
1027.4 - Prohibited Speech, Expression and Conduct

You met with Internal Affairs Investigators on February 17, 2017 in reference to your

involvement in the night shift internal affairs complaint. Investigators went through the
standard paperwork and reviewed policy with you and you said that you understood.
Investigators then began a review of your MDT messages.

Duringthe review of your MDT messages, There was a nearly a 30 minute conversation about

two MDT messages where you attended to justifyand minimize the content ofthe messages
that you sent out. it was clear that you showed some sort of concern with the amount of time
off used or how other officers used their off time. You particularly focused on this with_

_ When asked about why this was any concern of yours or what any of the officers that

you sent messages to, could do about the off time usage you could not give an answer to this

and understood that other officers could do nothing about how officers use their off time.

307 South Adams Street * Green Bay, WI. 54301-4582 * 920,448.3200 * Fax 920.448.3248 • Emergency 9-1-1

www,gbpolice,org



Department of Police

TfTLETOWN USA

Andrew J. Smith
Chief of Police

Many of your messages revolved around concern of what and ••••••

were doing. You sent an all car message "Everyone can log off 5 min early except"units".

, units on this particular date included and you expressed that this was out

of frustration that was taking too long on a call and did not respond to another

call. You were asked what authority you have to allow officers to log off early and why you

would concern yourself with what other officers were doing. You said you don't have this

authority.

Your message review continues to show that you have concern with taking off

time and how she responds to calls for service. You also expressed in your messages related to

and what she does or does not do at work. You said that you take responsibility

for the messages and agreed that they should not have been sent out.

You were again interviewed on February 22, 2017 as a continuation of the first interview.

Investigators went through a series of questions with you and you provided thoughtful and

honest feedback related to the issues on night shift. It appears that you have stayed away from

issues involving racial comments and gestures, however, you appeared to have participated in

messaging about r~nd You said that you

take responsibility for your actions and mistakes and wants to right your wrongs.

The internal investigation is nearly complete, however, you are not to discuss the investigation
with anyone involved in the investigation. You may discuss the investigation with those that
are considered covered by the privilege exception. Iam considering a serious level of discipline.
Prior to me making a decision, is there any additional information you would like to share?

Sincerely,

Chief Andrew Smith

I have read and I understand the contents of this report. I mayor may not necessarily agree with what is written. By
signing this document, I acknowledge that I have received a copy.

Received: Date:

307 South Adams Street' Green Bay, WI. 54301-4582 • 920.448.3200 • Fax 920.448.3248 • Emergency 9-1-1

www,qbpolice,org
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Departmentof Pollee

August 11,2017

Officer Kevin Bah!
307 SouthAdams Street
Green Bay, WI. 5430 I

RE: Discipline letter

Dear Officer Kevin Bah!,

Andrew J. Smith
Chief of Pollee

The Departroenthas completed its investigationinto Internal Affairs complaint 16-5421, which is a complaintin
reference to the night shift harassmentinvestigation. You have beenalleged to have violated GBPD Policies320.4­
General Standards & 320.5.9(n) - Conduct& 1027.4 (a) - ProhibitedSpeech, Expression and Conduct. I have
concluded that youdidviolate these policiesand havesustained the allegations related to thisinvestigation.

I appreciated the fact that you understand the gravity of this investigations and have taken responsibility for your
actions that you took. I hope and believe that you have learneda valuablelesson from this incidentand I appreciate
your cooperation in this matter. After a review ofall of the information, I have decided to issue the following
discipline: d ~ ~

You will serve I day of an unpaid suspension, The I day will be served on August M\2017.

You have already receivedre-trainingin the policies related to Harassment, Discrimination, Prohibited
Speech, General Standardsand Conduct at In-service. You will also receive additional training relatedto
Harassment and Civil Rights violations at the 2017 Fall In-service.

This letter is also a notice that any futuremisconduct, of any nature, may result in discipline up to and including
termination. Retaliation against anyone involved in this issue will not be toleratedand will be separategrounds for
serious discipline up to and includingdischarge. As a representedemployee, you have the right to grieve this
disciplinary action under the Green Bay Professional Police Association coUective bargaining agreement.

Respectfully,

/i{f::
~~~Le
Green Bay Police Department

I have read and I understand the contents of this report. I mayor may not necessarilyagree with what is written. By
signing this document, I acknowledge that I have received a copy.

Received:~AAd:2~ Date: at· //,20r'1

307 South Adams Street .:. Green Bay, WI. 54301-4582 .:. 9204483200 .:.Fax 920 448 3248 .:.Emergency
9-1-1

WOIJd Wide '{'Ieb II~qJ.HwVQ'IV.ci.gf6ei i~ba,.Qgi.usf



COMPLAINT ADJUDICATION

Complaint by: Green Bay Police Department

The Internal Complaint Investigation, No. 16-5421, resulted in allegations of misconduct against
11 Department Employees:

Police Officer Kevin Bahl

SUMMARY AND BASIS OFCOMPLAINT

On December 12th, 2016 at approximately 0600 hours, Professional Standards Division (PSD)
investigators were made aware of allegations that a patrol officer was possibly abusing sick time.
During the initial stages of that investigation, a Department supervisor said that

•••approached him, and asked when the
supervisors where going to do something with all ofthe harassment against a particular officer
assigned to night watch.

Based on the information provided to PSD investigators and an initial investigation into the
matter, it became apparent that a pattern of harassment of certain officers on the night shift by
fellow officers and a supervisor was occurring. That harassment toward a small group of people
and was in violation of several policies of the Green Bay Police Department. The investigation
determined that a substantial amount of this harassment was being done over the Mobile Data
Terminals (MDT) in the squad cars. This prompted a review of 18 months of MDT messages of
each of the night shift officers. This also prompted interviews with 29 members of the Green
Bay Police Department, and is some cases, multiple interviews with the same officers.

A review of Officer Kevin Bahl's MDT messages revealed that he was responding to messages
that were sent to him that were inappropriate. He was not particularly involved in harassment

or bullying of certain officers, however, he was focused on how two female officers in particular
used their off time. Several inappropriate messages were located that were in violation of
policy. Some of the examples of Officer Bahl's inappropriate MDT messages:

• '. LOL" (reference
• "Guess who is off tomorrow" (reference

• "Next up _(reference
• "Solid effort tonight_reference

• .ent home early/ shocker who would haveguessed" (reference

• "Everyonecan logoffS mins early except. units" (reference



AllEGATION 1. During the review of Officer Bahl's MDT messages, There was a nearly a 30
minute conversation about two MDT messages where he attended to justify and minimize
the content of the messages that you sent out. It was clear that he showed some sort of
concern with the amount of time off used or how other officers used their off time. He
particularly focused on this with a female Officer. When asked about why this was any
concern of his or what any of the officers that he sent messages to, could do about the off
time usage, he could not give an answer to this and understood that other officers could do
nothing about how officers use their off time.

Many of Officer Bahl's messages revolved around concern of what two of our female officers
were doing. Hesent an all car message "Everyone can log off 5 min early except_units".
_units on this particular date included one of the female officers. He expressed that this
was out of frustration that this female officer was taking too long on a call and did not
respond to another call. Officer Bahlwas asked what authority he had to allow officers to log
off early and why he would concern yourself with what other officers were doing. He said
you don't have this authority.

Officer Bahl's message review continued to show that he had concern with one female officer
taking off time and how she responds to calls for service. He also expressed in his messages
related to another female officer and what she does or does not do at work. Officer Bahl said
that he takes responsibility for the messages and agreed that they should not have been sent
out.

Officer Bahl was again interviewed on February 22,2017 as a continuation of the first
interview. Investigators went through a series of questions with him and he provided
thoughtful and honest feedback related to the issues on night shift. It appears that he stayed
away from issues involving racial comments and gestures, however, he participated in
messaging about two female officers. Officer Bahl said that he take responsibility for his
actions and mistakes and wants to right his wrongs. This Contrary to GBPD Policy320.4­
General Standards & 320.5.9(n) - Conduct & 1027.4 (a) - Prohibited Speech, Expression and
Conduct.

CLASSIFICATION

Allegation 1 is classified as SUSTAINED.

PENALTY

Officer Bahl will receive a Personnel File Entry and a one day unpaid suspension.



PENALTY RATIONALE

The investigation determined that at least sixteen of Officer Bah!'s MDT messages contained
messages that involved inappropriate content that were in violation ofpolicy or were in poor
taste. During his interview with PSD, Officer Bahl admitted that the fourteen messages were
inappropriate and should not have been sent on the Department MDT system.
The creation and dissemination of those messages was determined to have contributed to the
inappropriate environment on night watch.

I believe the penalty assessed will accomplish the three goals of internal discipline. Primarily it
will serve as a reminder to Officer Kevin Bah! and will ensure that incidents ofthis nature
involving Officer Bahl will not recur. Second, the penalty will provide other Green Bay Police
Officers with guidelines for their behavior, and make certain all officers know the limits of
acceptable behavior and consequences for violations ofpolicy, law and the Constitution. Finally,
the penalty will demonstrate to the community that the Green Bay Police Department closely
monitors officers' behavior, and can be trusted to hold our officers to the highest standards of
conduct and integrity.

ADMINISTRATIVE INSIGHT: POLICE OFFICER KEVIN BAHL

Training Issues.
Officer Kevin Bah!, along with all sworn staff ofthe Green Bay Police Department were issued
policies 314, 320, and 1027 during Winter In-service 2017. A review of each policy was
completed with all sworn staff during the Winter In-service training sessions. Officer Bah! along
with all sworn staffwill receive additional harassment training from CVMIC during the 2017
Fall inservice along with training in Civil Rights violations from the US Attorneys Office.

Workplace Issues.
This investigation revealed a lack of self-responsibility when it comes to addressing issues with
or about other employees. The standard has again been set that work place harassment is not
acceptable and will not be tolerated in the future.

Work/Compliant History Analysis.
Officer Kevin Bah! has no other sustained complaints in his GBPD work history.

DemotionfDowngrade Considerations.
None.

Relief from Duty Considerations.
None.

Actions Taken.
Officer Kevin Bah! received a review ofpolicies related to harassment during Winter In-service
2017 and will receive additional training on harassment for Fall In-service 2017.



Recommendations.
None.



Timeof Incident Location of Incident

On going

Complaint Against:

Officer 11m Eickholt

Night Shift 307 S, Adams st.

Providea brief description ofthe incident. Specify Incident andcase number if avallable. Identlfy anywitnesses to theIncident. If additional space isneeded,
complete details andattach.

Information received thatOfficer Tim Eickholt haspartIcipated In, supported or falled toacttoprevent harassment, conduct unbecoming, discrimination, and or
prohibited speech or conduct vvhlJe working as a patrol officer forthe Green BayPolice Department. Officer Eickholt is also suspected ofprohibited speech and
conductwhich 'WaS directed toward a fellow employee/coworker.

Law Description
Standards of Conduct; General Standards

Section Chapter Subsection Paragraph Law Description
320 320,5,3 Discrimination, Oppression or Favoritism

Section Chapter Subsection Paragraph Law Description
314 314,3,1 Discrimination ProhibIted/Discrimination

Section Chapter Subsection Paragraph Law Description
1026 1026.4 (a) Prohibited Speech, Expression and Conduct

I understand that this report may be subject to release under provisions of Wisconsin's Open Records Law ss 19,31 and further
acknowledge that making a false complaint regarding the conduct of a law enforcement officer is punishable by a Class A
Forfeiture pursuant to ss 946.66(2) of Wisconsin Statutes.

Signature Print NameandTitle

Capt John Baiza

Date

01/03/2017

Investigative Personnel: If a citizen complaint is the basis for the internal Investigation, attach it to this form, Indicate the alleged
vioiations of policy on this form and provide the citizen complaint form and this page to the employee who is the subject of the
investigation.

If the complaint Is a department employee, blank out the name of the complainant before providing the copy to the employee
who is the sublect of the investi atlon.



Departmentof Police

DT: 07/06/2017

To: Officer Tim Eickholt

RE: Loudermill Hearing

Officer Eickholt,

AndrewJ. Smith
Chief of Police

Your Loudermill Hearing will be held on July 12th, at 9:30am in the conference room on the

second floor of the police department. You may bring an Association representative or your

choice, but you will need to make arraignments for that. This is your opportunity to provide

any additional information you may wish to add as it relates to the harassment investigation on

night shift. Based on the information that you provided during your internal investigation

interviews with the Professional Standards Division, the interviews with other involved officers,

the supporting documentation and evidence, I will determine the disposition of the

investigation and any discipline as a result of your actions.

The policies that are suspected to have been violated are the following:

314.3.1- Discrimination

320.4 - General Standards

320.5.3 - Discrimination, Oppression or Favoritism

320.5.9 - Conduct

1027.4 - Prohibited Speech, Expression and Conduct

The internal investigation is nearly complete, however, you are not to discussthe investigation
with anyone involved in the investigation. You may discuss the investigation with those that
are considered covered by the privilege exception. I am considering a serious level of discipline.
Prior to me making a decision, is there any additional information you would like to share?

;?~Smith
307 South Adams Street' Green Bay, WI. 54301-4582 • 920.448.3200 • Fax 920.448.3248 • Emergency 9-1-1

www.gbpolice.org
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Department of Police

August 21,2017

Officer Timothy Eickholt
307 South Adams Street
Green Bay, WI. 54301

RE: Discipline letter

Dear Officer Timothy Eickholt,

Andrew J. Smith
Chiefof Pollee

The Department has completed its investigationinto Internal Affairs complaint 16-5421, which is a complaint in
reference to the night shift harassmentinvestigation. You have been alleged to have violated GBPDPolicy314.3.1 ­
Discrimination & Policy 320.4 - General Standards & 320.5.9(n)- Conduct & 1027.4 (a> - Prohibited Speech,
Expression and Conduct. 1have concluded that you did violate these policies aod have sustained the allegations
related to this investigation.

I appreciated the fact that you understand the gravity of this investigations and have taken responsibility for your
actions that you took. I hopeand believe that you have learned a valuablelesson from this incidentand1appreciate
yourcooperation in this matter. After a review of all of the information, I havedecided to issue the following
discipline: • - ,.... ....l. \ - "I I \" ./

1~"S"'5' ol'ir1d tll , '3>O S'''P''''~ ) 3, '1', IS
You will serve 7 days of an unpaid suspension. These 7 days will be served consecutively and will be , ;~

served starting .c!JlID. You will also be placed on the FrO inactive list for a period ofone year. ,J.f I

You have already receivedre-training in the policies related to Harassment, Discrimination,Prohibited
Speech, General Standards and Conductat In-service. You will also receive additional training relatedto
Harassment and Civil Rights violationsat the 2017 Fall In-service.

This letter is also a notice that any future misconduct, of any nature, may result in discipline up to and including
termination. Retaliation against anyone involved in this issue will not be tolerated and will be separategroundsfor
serious discipline up to and including discharge. As a representedemployee, you have the right to grieve this
disciplinary action under the Green Bay Professional Police Associationcollective bargaining agreement.

Respectfully,

£!::nTH
Chief of Police
Green Bay Police Department

r have read and 1 understand the contents of this report. I mayor may not necessarilyagree with what is written. By

:::~:e:iS do,:ment, Iz~at I have received a co:

ate:

..1'3",-'c-2_\_._1_-q- ~ _

307 South Adams Street .:.Green Bay, WI. 54301-4582 .:.920 448 3200 .:.Fax 9204483248·:· Emergency
9-1-1

'tv'olld V9'jde 'Neb IIUp.Hwww.ci.gieeil·bay.uvi.ust.



Complaint by:

COMPLAINT ADJUDICATION

Green Bay Police Department

The Internal Complaint Investigation, No. 16-5421, resulted in allegations of misconduct against

11 Department Employees. The investigation resulted in one Allegation of misconduct, with 14
counts, against:

Police Officer Timothy Eickholt

SUMMARYAND BASIS OFCOMPLAINT

Green Bay Police Department -Patrol

On December 12th, 2016 at approximately 0600 hours, Professional Standards Division (PSD)

investigators were made aware of allegations that a patrol officer was possibly abusing sick

time. During the initial stages ofthat investigation, a Department supervisor said that_

pproached him, and asked when
the supervisors where going to do something with all ofthe harassment against a particular

officer assigned to night watch.

Based on the information provided to PSD investigators and an initial investigation into the

matter, it became apparent that a pattern of harassment of certain officers on the night shift by

fellow officers and a supervisor was occurring. That harassment toward a small group of people

and was in violation of several policies of the Green Bay Police Department. The investigation

determined that a substantial amount of this harassment was being done over the Mobile Data

Terminals (MDT) in the squad cars. This prompted a review of 18 months of MDTmessages of

each of the night shift officers. This also prompted interviews with 29 members of the Green

Bay Police Department, and is some cases, multiple interviews with the same officers.

Based on the interview with Officer Timothy Eickholt where he admitted to making

inappropriate statements and using inappropriate language about other officers. A review of

Officer Timothy Eickholt's MDTmessages revealed that he was involved in harassment or

bullying of certain officers. Several inappropriate messages were located that were in violation

of policy.

ALLEGATION 1. Officer Timothy Eickholt, while on duty, was involved with thirteen (13)

inappropriate MDT messages and making other inappropriate comments to other officers.

Officer Eickholt's messages and inappropriate comments contained words, phrases or

abbreviations that were not in accordance with Department policy. The creation and

transmission of those inappropriate messages contributed to an inappropriate workplace

environment that was hostile to some Department employees. This is contrary to GBPD



Policies 314.3 - Discrimination & 320.4 - General Standards & 320.5.9(n) - Conduct & 1027.4

(a) - Prohibited Speech, Expression and Conduct.

CLASSIFICATION

Allegation 1 is classified as SUSTAINED.

RATIONALE

The investigation determined that at least thirteen of Officer Eickholt's MDT messages

contained messages that involved inappropriate content that were in violation of policy or were

in poor taste. During his interview with PSD, Officer Eickholt admitted that the thirteen

messages were inappropriate and should not have been sent on the Department MDT system.
The creation and dissemination of those messages was determined to have contributed to the

inappropriate environment on night watch. Officer Eickholt also admitted to making comments

that were inappropriate, sexual in nature, offensive and unprofessional.

Examples of the inappropriate messages that the investigation determined to be sent included:

• "Shocker"as the most available minutes!" "10K whats more shocking that she has
the most available minutes or that she took a call at the PO!" (Reference_-

• "she can see the calls drop...knows they are in her sector", "hah maybe if has worked a

full week she would be better LOll", "and didn't take so many person breaks", "haha I

wish Icould take 'personal breaks' ''. (Reference

• "or she saw her numbers from last year", "maybe both", "haha" (reference"-
Officer Eickholt admitted that his actions are considered harassment, bullying, and intimidation,

directly toward other officers and in some cases, indirectly by talking negatively about them

behind their back. Officer Eickholt also you admitted to making sexually explicit statements in

the shift commanders office in the presence of a police supervisor and a female co-worker. He

also said that he made a sexually natured comment about•••••••••••••
••••••' Officer Eickholt also disclosed that he mayor may not have done the"-'
Walk" and said "I'm sure I've done it". The internal investigation has also revealed that other

officers have confirmed that he has used the "N" word and the phrase "JNBN".



Members ofthe Green Bay Police Department shall conduct themselves, whether on or off

duty, in accordance with the Policies and procedures ofthe Green Bay Police Department, the

United States and Wisconsin Constitutions and all laws, ordinances and rules enacted or

established pursuant to legal authority. It is important that each member of the Green Bay

Police Department understand and are familiar with the policies and procedures of the

Department and are responsible for complying with them.

The investigation proved and Officer Eickholt admitted did not conduct himself in accordance

with policy based on the MDT messages that he sent out and comments made and actions he

took. Officer Eickholt should have known that the MDT messages, comments and his actions

do not reflect the conduct of what a Green Bay Police Officer should be displaying.

His on duty conduct related to the MDT messages, comments, and actions are considered to be

unbecoming for a Police Officer of the Green Bay Police Department. His behaviors are

contrary to the good order, efficiency and morale and will, and reflect unfavorably upon this

Department and its members. The actions of Officer Eickholt have the probability of damaging

the mission, reputation and professionalism ofthe Green Bay Police Department and its

members in the eyes ofthe department and the public.

PENALTY

Officer Eickholt will receive a personnel file letter and a seven day unpaid suspension. Officer

Eickholt will also be removed from active status in the Field Training Officer (FTO) program for

one year.

PENALTY RATIONALE

I believe the penalty assessed will accomplish the three goals of internal discipline. Primarily it
will serve as a reminder to Officer Eickholt and will ensure that incidents of this nature involving
Officer Eickholt will not recur. Second, the penalty will provide other Green Bay Police Officers
with guidelines for their behavior, and make certain all officers know the limits of acceptable
behavior and consequences for violations of policy, law and the Constitution. Finally, the
penalty will demonstrate to the community that the Green Bay Police Department closely
monitors officers' behavior, and can be trusted to hold our officers to the highest standards of
conduct and integrity.

ADMINISTRATIVE INSIGHT: POLICE OFFICER TIMOTHY EICKHOLT

Training Issues.
Officer Eickholt, along with all sworn staff of the Green Bay Police Department were issued
policies 314, 320, and 1027 during Winter In-service 2017. A review of each policy was
completed with all sworn staff during the Winter In-service training sessions. Officer Eickholt



along with all sworn staff will receive additional harassment training from CVMIC during the
2017 Fall in-service along with training in Civil Rights violations from the US Attorney's Office.

Workplace Issues.
This investigation revealed a lack of self-responsibility when it comes to addressing issues with
or about other employees. The standard has again been set that work place harassment is not
acceptable and will not be tolerated in the future.

Work/Compliant History Analysis.
Officer Eickholt has no other sustained complaints in his GBPD work history.

Demotion/Downgrade Considerations.
None.

Relief from Duty Considerations.
None.

Actions Taken.
Officer Eickholt received a review of policies related to harassment during Winter In-service
2017 and will receive additional training on harassment for Fallin-service 2017.

Recommendations.
None.



·····~REEN BAY POLICE DEPARTMENT
.: ' FOl1Jlal ComplaintAgainst'Personnel

Date ofIncident Time ofIncident Location ofIncident

On going Night Shift 307 S. AdamsSl.

Complaint Agalnsl:

Officer Kurt Brester

Pro\llde abrief description ofthe Incident. speolfy Incident and case number ~ available. Identify any witnesses tothe Incident. If addltlona! space Is needed,
complete details and attach.

lnforrnallon received that Officer Kurt Brester has participated In1 supported orfailed toact toprevent harassment, conduct unbecoming, discrimination I and or
prohtbfed speech orconduct While working as • patrol cfficer for the Green Bay Police Department. Officer Brester Is also suspected ofprohlbaed speech and
conduct Whloh was directed toward asubordinate.

nAddalonal Delalls
. :·, ••i:'h,;·'{··.····· ALLEGED:VJOLATIONS .. '.' <.. :.:" .

Section Chapter SUbsection Paragraph Law Description
320 320,4 Slandards of Conduct; General Standards

Section Chaptar SubsectJon Paragraph law Descrlpllon
320 320.5.3 DiscrimInation, Oppression or, Favoritism

Section Chapter Subsection Paragraph Law Description
314 314.3.1 Discrimination ProhlbitedlDlscrtminallon

Section Obepter Subsection Paragraph Law Description
1026 1026.4 (a) Prohlbaed Speech, Expreaslon and coneuct

··\'::'Y:: 'SUDen(jSOr. orEmDlov.~.~';FllinaCci01Dlaint :::;'J", .'.:

I understand that this report may be SUbject to release under provisions of Wisconsin'sOpen Records Lawss 19.31 andfurther
acknowledge that making a false complaint regarding the conduct of a law enforcement officer is punishable by a ClassA
Forfeiture pursuant to ss 946.66(2) of Wisconsin Statutes.

I;:;~gk
Print Name and Tale Date

CaptJohnBaiza 12/29/2016

I
investigative PJ.:l:.~nnel; If a citi~n complaint is the basis for the internal investigation, attach it to this form. Indicate the alleged
violations of policy on this fonm and providethe citizen complaint form and this pageto the employee who Is thesubjectof the
Investigation.

If the oomplaint is a department employee, blank out the name of the complainant beforeproviding the copy to the employee
who is the sublect of the investloatlon.



Departmentof Police

DT:07/12/2017

To: Officer Kurt Brester

RE: loudermill Hearing

Officer Kurt Brester,

Andrew J. Smith
Chief of Police

Based on the information that you provided during your internal investigation interviews with

the Professional Standards Division, the interviews with other involved officers, the supporting

documentation and evidence, Iwill determine the disposition of the investigation and any

discipline as a result of your actions.

The policies that are suspected to have been violated are the following:

314.3.1- Discrimination

320.4 - General Standards

320.5.3 - Discrimination, Oppression or Favoritism

320.5.9 - Conduct

1027.4 - Prohibited Speech, Expression and Conduct

The supporting evidence that you may have violated policy related to the above policies comes
from statements that you made during your internal affairs interview and information that was
cohobated from other interviews and MDT messages.

You were interviewed on three occasion as it relates to this internal investigation. During both
interviews you were evasive in your answers and relied heavily on statements similar to "not
that I can recall", "I don't remember", and "that's possible but I can't say for sure". It is
understood that a police officer is required to be able to recall events and facts in order to write
a report or testify in court. It appears that your statements similar to "not that I can recall",
along with the other similar generalized statements were self-serving and made in an attempt
to not fully answer the questions from Internal Affairs investigators.

During your internal affairs interview, you said that you have said things to others that could be
harassing towards You also said you have sent MDT messages that could be
construed as harassing aboutii••••••

307 South Adams Street' Green Bay, Wi. 54301-4582 • 920,448,3200 • Fax 920.448,3248 • Emergency 9-1-1

WWW.9bpolice,org



Departmentof Police

TITlETOWN USA

Andrew J. Smith
Chief of Police

In your second interview, you were asked if he had ever heard, seen or done the"_

Walk". You said outside of work that you has done it once or twice. During your first internal

affairs interview you told investigators that you had only heard about the -....,alk and in

the second interview, you said that you had observed Lt. Korth do it 5-10 times.

During interviews of others involved in this investigations, investigators were told by multiple

officers that that you have used the "N" word in the past. You denied this and said that you

were very surprised that anyone would say that you used the "N" word. You were asked if you

had ever used the phrase, "He talks like a drunk Mexican", and said that you could not

remember a specific time but "I more than likely said it".

The internal investigation is nearly complete, however, you are not to discuss the investigation
with anyone involved in the investigation. You may discuss the investigation with those that
are considered covered by the privilege exception. I am considering a serious level of discipline.
Prior to me making a decision, is there any additional information you would like to share?

Sincerely,

Chief Andrew Smith

I have read and I understand the contents of this report. I mayor may not necessarily agree with

what is written. By signing this document, I acknowledge that I have received a copy.

Received: _ Date: ----- _

307 South Adams Street' Green Bay, WI. 54301-4582 • 920.448.3200 • Fax 920.448.3248 • Emergency 9-1-1

1WvW.9bpolice.org



COMPLAINT ADJUDICATION

Complaint by: Green Bay Police Department

The Internal Complaint Investigation, No. 16-5421, resulted in allegations of misconduct against
11 Department Employees:

Police Officer Kurt Brester

SUMMARY AND BASIS OF COMPLAINT

On December 12th, 2016 at approximately 0600hours, Professional Standards Division (PSD)
investigators were madeawareofallegations that a patrol officerwaspossibly abusing sick time.
During the initial stagesofthat investigation, a Department supervisor said that

•••••• and asked when the
supervisorswhere goingto do somethingwith all of the harassment against a particular officer
assigned to night watch.

Based on the information provided to PSD investigators and an initial investigation into the
matter, it became apparent that a patternofharassment of certainofficers on the night shiftby
fellow officers and a supervisor was occurring. That harassment toward a small group of people
and was in violation of several policiesof the GreenBayPolice Department. The investigation
determined that a substantial amountof this harassment was beingdoneover the Mobile Data
Terminals (MDT) in the squadcars. This prompteda reviewof 18months of MDTmessages of
each of the nightshift officers. This also promptedinterviews with29 members of the Green
Bay Police Department, and is some cases,multiple interviews with the sameofficers.

The supporting evidencethat Officer Kurt Brester violated polley related to Conduct, Standards,
Prohibited Speech, comes from statements that Officer Kurt Brester made during his internal
affairs interviewand information that was cohobated from other interviews and MDT
messages.

ALLEGATION 1. You were interviewed on three occasion as It relates to this Internal
Investigation. During these interviews you were evasive in your answers and relied neavily
on statements similarto "not that I can recall", "1 don't remember", and "that's possible but I
can't say for sure". It is understood that a policeofficer is required to be able to recall events
and facts in order to write a report or testify in court. It appears that your statements similar
to "not that I can recall", along with the other similargeneralized statements were self­
serving and made in an attempt to not fullyanswer the questions from Internal Affairs
investigators.



During your internal affairs interview, you said that you have said things to others that could
be harassing towards . You also said you have sent MDT messages that could
be construed as harassing about

In your second interview, you were asked if he had ever heard, seen or done the"_
Walk". You said outside of work that you has done it once or twice. Duringyour first internal

affairs interview you told investigators that you had only heard about the """alk and in

the second interview, you said that you had observed Lt. Korth do It 5·10 times.

During interviews of others involved in this investigations, investigators were told by multiple

officers that that you have used the "N" word in the past. Youdenied this and said that you

were very surprised that anyone would say that you used the "N" word. You were asked if

you had ever used the phrase, "He talks like a drunk Mexican", and said that you could not

remember a specific time but'" more than likelysaid it".

ALLEGATION 1. Officer Kurt Brester, while on duty, sent fourteen (17) inappropriate
MDT messages to other officers. Those messages contained words, phrases or
abbreviations that were not in accordance with Department policy. The creation and
transmission of those inappropriate messages contributed to an inappropriate workplace
environment that was hostile to some Department employees. This is contrary to GBPD
Policy 314.:3.1 - Discrimination & Policy 320.4 - General Standards & 320.5.9(n) • Conduct
& 1027.4 (a) - Prohibited Speech, Expression and Conduct.

CLASSIFICATION

Allegation 1 is classified as SUSTAINED.

RATIONALE
The investigation determined that at least seventeen of Officer Kurt Brester's MDT messages
contained messages that involved inappropriate content that were in violation ofpolicy or were
in poor taste. During his interview with PSD, Officer Brester admitted that the seventeen
messages were inappropriate and should not have been sent on the Department MDT system.
The creation and dissemination ofthose messages was determined to have contributed to the
inappropriate environment on night watch.

Examples ofthe inappropriate messages that the investigation determined to be sent included:

• "he's dumb 101"..... (referring to__
• "dumb dumb" (referring to



• "so you're saying I have to workthe game and then the road? But when will I seemy
family?" (referringto

• "prettycool that••~
101" (referring to

• "I don't thinkWikes pulling her weight" (referring to
• "she asked if you wold andI toldher that she'd have to askyou101" (referring to_--

Members of the Green Bay Police Department shall conduct themselves, whetheron or off duty,
in accordance with the Policies and procedures of the GreenBayPolice Department, theUnited
States andWisconsin Constitutions and all laws,ordinances andrules enactedor established
pursuantto legal authority. It is important that each member of the Green Bay Police
Department understand and arefamiliar with the policiesandprocedures of the Department and
are responsible for complying withthem.

The investigation proved and OfficerKurt Brester admitted he didnot conducthimselfin
accordance withpolicy based on the MDTmessages thathe sentout. OfficerBrestershould
have known that the MDT messages thathe sent do not reflect the conduct of whata Green Bay
Police Officershould be displaying.

His on dutyconductrelated to theMDTmessages that he sentareconsidered to be unbecoming
for a Police Officer of the Green Bay PoliceDepartment. His messages are contrary to the good
order, efficiency and moraleandwill, and reflect unfavorably upon thisDepartmentand its
members. The messages thatOfficerKurt Brester sent havetheprobability ofdamaging the
mission, reputation and professionalism of the GreenBay Police Department and its members in
the eyes of the department and thepublic.

PENALTY

OfficerBresterwill receive 15dayunpaidsuspension. Officer KurtBresterwill alsobe removed
from active status in the Field Training Officer (FTO) program for twoyears.

PENALTY RATIONALE

I believe the penalty assessedwillaccomplish the three goals of internal discipline. Primarily it .
will serveas a reminder to Officer Kurt Brester and will ensure that incidents of this nature
involvingOfficerKurt Bresterwillnot recur. Second,thepenalty willprovide otherGreen Bay
Police Officers with guidelines for theirbehavior, and makecertain all officersknowthelimits
of acceptable behavior and consequences for violations of policy, law and the Constitution.
Finally, the penalty will demonstrate to the community that the Green Bay PoliceDepartment



closely monitors officers' behavior, and can be trusted to hold our officers to the highest
standards of conduct and integrity.

ADMINISTRATIVE INSIGHT: POLICE OFFICER KURT BRESTER

Training Issues.
Officer Kurt Brester, along with all sworn staffof the Green Bay Police Department were issued
policies 314, 320, and 1027 during Winter In-service 2017. A review of each policy was
completed with all sworn staff during the Winter In-service training sessions. Officer Kurt
Brester along with all sworn staffwill receive additional harassment training from CVMIC
during the 2017 Fall in-service along with training in Civil Rights violations from the US
Attorney's Office.

Workplace Issues.
This investigation revealed a lack of self-responsibility when it comes to addressing issues with
or about other employees. The standard has again been set that work place harassment is not
acceptable and will not be tolerated in the future.

i
2

Demotion/Downgrade Considerations.
None.

Relief from Duty Considerations.
None.

Actions Taken.
Officer Kurt Brester received a review ofpolicies related to harassment during Winter In-service
2017 and will receive additional training on harassment for Fallin-service 2017.

Recommendations.
None.
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Department of Police
AndrewJ. Smith

Chief of Police

August 11,2017

Officer Kurt Brester
307 South Adams Street
Green Bay, WI. 54301

RE: Discipline letter

Dear Officer Kurt Brester,

The Department has completed its investigation into Internal Affairs complaint 16-5421, which is a complaint in
reference to the night shift harassment investigation. You have been alleged to have violated GBPD Policy314.3.1 ­
Discrimination & Policy 320.4 - General Standards & 320.5.9(n) - Conduct & 1027.4 (a) - Prohibited Speech,
Expression and Conduct. I have concluded that you did violate these policies and have sustained the allegations
related to this investigation.
t

Jappreciated the fact that you understand the gravity of this investigations and bave taken responsibility for your
actions that you took. I hope and believe that you have learned a valuable lesson from this incideot and Jappreciate
your cooperation in this matter. After a review of all of the information, I have decided to issue the following
discipline:

I'rrf . You will serve 15 days ofan unpaid suspension. These 15 days will be served consecutively (three, five-
M.J> day work cycle) and will be served starting (TaDl. You will also be placed on the ITO inactive list for a period t'fn'J
'~~~ars. A"3,ert ICf,;;o,.?I,d-"d. ,;;).3 ~"7

C> S"'j)'",,,,\:6rs IG",¥I ?01;;l-11d-;),d3/Q~/)?
• You have already received re-training in the policies related to Harassment, Discrimination, Prohibited
Speech, General Standards and Conduct at In-service. You will also receive additional training related to
Harassment and Civil Rights violations at the 2017 Fall In-service.

This letter is also a notice that any future misconduct, of any nature, may result in discipline up to and including
termination. Retaliation against anyone involved in this issue will not be tolerated and will be separate grounds for
serious discipline up to and including discharge. As a represented employee, you have the right to grieve this
disciplinary action under the Green Bay Professional Police Association collective bargaining agreement.

Respectfully,

~-;:-OTH
~[ic~Nm
Green Bay Police Department

Date: _=.L-_+.L...L- ~_Received:-==,-__.<.;;"-"",,,_~-,_== _

I have read and I understand the contents of this report. Jmayor may not necessarily agree with what is written. By
e that J have received a copy.

~-:::-::::::>

307 South Adams Street .:. Green Bay, WI. 54301-4582 .:. 920 448 3200 .:. Fax9204483248·:· Emergency
9-1-1

Vi'Uild \'y'ide ,"eb Ilttp.Hwww.ci.giesil-bag.wi.us/





Employee Name

Officer Mike Rahn
Employee Representative:

Officer Nate Allen

Investigating Supervisor

Lt. Dave Wesely & Lt. Keith Gering
Internal Affairs CaseNumber:

16-5421

I wish to advise you that you are being questioned as part of an official internal investigation of the
police department.

You will be asked questions specifically directed and narrowly related to the performance of your
official duties or fitness for duty.

You are under a direct order to answer these questions.

Failure or refusal to answer these questions completely and truthfully shall be considered grounds
for serious discipline, up to and including termination.

Nothing you say nor the fruits thereof may be used against you in later criminal proceedings, but
may used in later disciplinary proceedings.

Supervisor Signature:

Lt. Dave Wese!

Date:

01/20/17
Time:

My signature indicates neither admission nor denial of guiit, but simply represents that I acknowledge being given the
above order.

Emplayas SIgnature: Date: Time:

• Prior to any questioning the employee will be informed of the nature of investigation. ss
164.02(1)(a), Wisconsin Statutes.

• Any verbal or written statements provided by the employee in this investigation cannot be used
against the employee any criminal proceeding. Garrity v. New Jersey, 385 U.S. 493 (1967)

• The employee under investigation cannot be compelled to waive immunity from criminal
prosecution as a condition of continued employment. Gardner v. Broderick, 392 U.S. 273 (1968)

• The employee is only required to answer questions that are specifically, narrowly, and directly
related to their duty or fitness for duty. Gardner v. Broderick, 392 U.S. 273 (1968)

• The employee has the right to represented by any person of their choosing during any questioning.
ss 164.02(1)(b), Wisconsin Statutes

I



Employee Name

Officer Mike Rahn
Employee Representative:

Officer Nate Allen

Investigating Supervisor

Lt. Dave Wesely &Lt. Keith Gering
Internal Affairs Case Number:

16-5421

I wish to advise you that you are being questioned as part of an official internal investigation of the
police department.

You will be asked questions specifically directed and narrowly related to the performance of your
official duties or fitness for duty.

You are under a direct order to answer these questions.

Failure or refusal to answer these questions completely and truthfully shall be considered grounds
for serious discipline, upto and including termination.

Nothing you say nor the fruits thereof may be used against you in later criminal proceedings, but
rnay used in later disciplinary proceedings.

Supervisor Signature:

Lt. Oave Wesel

Date:

01/11/17
TIme:

My signature indicates neither admission nor denial of guilt, but simply represents that I acknowiedge being given the'
above order.

Employee Signature: Date: Time:

• Prior to any questioning the employee will be informed of the nature of investigation. ss
164.02(1)(a), Wisconsin Statutes.

• Any verbal or written statements provided by the employee in this investigation cannot be used
against the employee any criminal proceeding. Garrity v. New Jersey, 385 U.S. 493 (1967)

• The employee under investigation cannot be compelled to waive immunity from criminal
prosecution as a condition of continued employment. Gardner v. Broderick, 392 U.S. 273 (1968)

• The employee is only required to answer questions that are specifically, narrowly, and directly
related to their duty or fitness for duty. Gardner v. Broderick, 392 U.S. 273 (1968)

• The employee has the right to represented by any person of their choosing during any questioning.
ss 164.02(1)(b), Wisconsin Statutes



Date of Inc1dent Time of Incident Location of Incident

12/11/2016 1:09 A.M. 307 S. Adams Sl.

Complaint Against:

Officer Matt Knutson

Provide a briefdescription oftheincident. Specify incident and case number if available. Identify any witnesses tothe incident. If additional space isneeded,
completedetails andattach.

Information received thatOfficer MattKnutson accessed, printed and posted the employee picture ofa co-worker and posted the picture atthe temporary light
duty work station of this employee with a caption attached to the photo of 'Can't Work'.

Section Chapter Subsection Paragraph Law Description
Standards ofConduct; General Standards

o Addltlonal Details

Standards of ConducVConduct

Description

Description

Description
Department use ofsocial media/policy

Social Media/ProhibITedContent

Discrimination Prohibited/DiscrimInation

Law

Law

Law

320 320.4

Section Chapter Subsection Paragraph

320 320.5.9 (n)

Section Chapter Subsection Paragraph

314 314.3.1

Section Chapter Subsection Paragraph
342 342.2

342.5

I understand that this report may be subject to release under provisions of Wisconsin's Open Records Law ss 19.31 and further
acknowledge that making a false complaint regarding the conduct of a law enforcement officer is punishable by a Class A
Forfeiture pursuant to ss 946.66(2) of Wisconsin Statutes.

Sign;f?

Print Name and Title

Chief Andrew SmITh

Date

12113/2016

Investigative Personnel: Ifa citizen complaint is the basis for the Internal investigation, attach it to this form. Indicate the alleged
violations of policy on this form and provide the citizen complaint form and this page to the employee who is the SUbject of the
investigation.

If the complaint is a department employee, blank out the name of the complainant before providing the copy to the employee
who is the subiect of the investlcation.



Department ofPolice

DT: 07/14/2017

To: Officer Matt Knutson

RE: Loudermill Hearing

Officer Matt Knutson,

Andrew J. Smith
Chief ofPolice

Based on the information that you provided during your internal investigation interviews with

the Professional Standards Division, the interviews with other involved officers, the supporting

documentation and evidence, I will determine the disposition ofthe investigation and any

discipline as a result of your actions.

The policies that are suspected to have been violated are the following:

314.3.1- Discrimination

320.4 - General Standards

320.5.3 - Discrimination, Oppression or Favoritism

320.5.9 - Conduct

1027.4 - Prohibited Speech, Expression and Conduct

You became the center of this internal investigation, when It was discovered that you had printed the
employee picture of nd posted the pictureat the workstation where"
•••vas working You attached a caption
on the picture,which stated "I can't work". This isof obviousconcernas it is in direct conflict with
several policies inc! udingGeneraiStandards of Conduct; Discrimination and Favoritism; Discrimination
based on protected classes; Useof Social Media; and Prohibited Content.

You were asked how well you know and he said, "Notvery". You were asked to
elaborate on this and nd
described this interaction as "it went fine". You were later asked what your relationshipwas with
••••••."and you said you don't not have a relationshipwith her. You was asked whyyouwould
print and post this picture and yousaid that he heard a rumor that completed a tactical
instructor course . Upon returning to work, she dressed in full uniform,
brought her (duty) bag to her car and then said "I can't work". You were asked ifyou felt your actions of
printing and posting the picture of~as appropriate or if it was a violation of policy and

307 South Adams Street' Green Bay, WI. 54301-4582 • 920.448.3200 • Fax 920.448.3248 • Emergency9·1·1
www.gbpollce,org
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Department of Police Andrew J. Smith
Chief ofPolice

you said it was a violation. This is the information that you provided to investigators during the first of
four interviews with you in regards to this investigation.

While proceeding with this investigation and reviewing the first interview with you, it was found that
there were some inconsistencies and possible omissions with your responses to the questions. You
were ordered to meet with investigators again on December 14, 2016. You were told that internal
affairs was looking to clarifysome of the issue that were discussed at your initial interview.

You said thatYou were asked if you remembered where that rumor came from

said, the information came from You went on to say

You were asked if it came 'from night shift officers [)
( tAfter a long conversation about who had told you the rumorand'-"-
_ ,.soyoucouldnot~ou

Yousaid you could guess that the other person's voice "nd-,
~ere both interviewed and said that they never had a conversation about • __
E and did not remember havinga conversation in the locker room when you were around.

Based on interviews with Officers and Supervisors that you named in your second interview, it

was clear that you were omitting information and were answering questions with self-servicing

responses in an attempt to limit your responsibility for your actions. On January 19th, 2017,

you were interviewed for a third time.

Your MDT messages were reviewed and your focus in many of the inappropriate MDT messages

were clearly about One of your messages reference "..just like your sister, 80

', You also sent inappropriate MDT messages about._..eferencing the

work he was doing. You also focused on ~nd the time she used to for off time.

You also sent disparaging messages about the referring to them as "goof

troopers". You also sent messages that were disparaging toward eferring

to him as " [ ' and tThese messages and many more are not consistent with

the wayan officer of the Green Bay Police Department should act and are in violation of policy.

You were again asked to discuss the rumor about ••••••and you then told

investigators that you had

307 South Adams Street " Green Bay, WI. 54301-4582 • 920.448.3200 • Fax 920.448.3248 • Emergency9·1-1

www.gboolice.org



Department of Police Andrew J. Smith
Chief of Police

..............during the third interview when in yourfirst interview you
could not recall and your second Interview, you named and s

havingtalked about his rumor. Your inability or unwillingness to provide accurate and truthful
statements during your first or second interview resulted in investigators needingto interview
you multiple times when they could have been working on other duties and responsibilities. It

is also concerningthat it took four interviews in order for you to provide complete information
related to questions that were asked of you duringyourfirst two interviews.

The internal investigation is nearlycomplete, however, you are not to discuss the investigation
with anyone Involved in the investigation. You may discuss the investigation with those that
are considered covered bythe privilege exception. i amconsidering a serious level ofdiscipline.
Prior to me makinga decision, is there any additional information you would like to share?

Sincerely,

~/V 7-1'1-(7
ft~wSmith

Received:A:#i~~
I~ (

307 South Adams Street· Green Bat Wi. 54301-4582 • 920.448,3200 • Fax 920.448.3248 • Emergencv9-1-1

www.qbpolice org



Complaint by:

COMPLAINT ADJUDICATION

Green Bay Police Department

The Internal Complaint Investigation, No. 16-5421, resulted in allegations ofmisconduct against
II Department Employees. The investigation resulted in one Allegation of misconduct, with 14
counts, against:

Police Officer Matthew Knutson Green Bay Police Department -Patrol

., SUMMARY AND BAsIS OF COMPLAINT

Based on the information provided to PSD investigators and an initial investigation into the
matter, it became apparent that a pattern of harassment of certain officers on the night shift by
fellow officers and a supervisor was occurring. That harassment toward a small group ofpeople
and was in violation of several policies of the Green Bay Police Department. The investigation
determined that a substantial amount of this harassment was being done over the Mobile Data
Terminals (MDT) in the squad cars. This prompted a review of 18 months of MDT messages of
each of the night shift officers. This also prompted interviews with 29 members of the Green
Bay Police Department, and is some cases, multiple interviews with the same officers.

Based on the four interviews with Officer Matthew Knutson, he admitted to printing and posting
a picture of aking inappropriate statements and using inappropriate
language about other officers. A review of Officer Matthew Knutson's MDT messages revealed
that he was involved in harassment or bullying of certain officers. Several inappropriate
messages were located that were in violation ofpolicy.

ALLEGATION 1. Officer Matthew Knutson, while on duty, was involved with twenty-five
inappropriate MDT messages, along with making other inappropriate comments to other
officers. Officer Knutson's messages and inappropriate comments contained words,
phrases or abbreviations that were not in accordance with Department policy. The
creation and transmission of those inappropriate messages contributed to an inappropriate
workplace environment that was hostile to some Department employees. This is contrary to
GBPD Policies 314.3 - Discrimination & 320.4 - General Standards & 320.5.9(n) - Conduct
& 1027.4 (a) - Prohibited Speech, Expression and Conduct.



CLASSIFICATION

Allegation 1 is classified as SUSTAINED.

RATIONALE
The investigation determined that at least twenty-five of Officer Knutson's MDT messages
contained messages that involved inappropriate content that were in violation of policy or were
in poor taste. During his interview with PSD, Officer Knutson admitted that the twenty-five
messages were inappropriate and should not have been sent on the Department MDT system.
The creation and dissemination of those messages was determined to have contributed to the
inappropriate environment on night watch. Officer Knutson also admitted to printing and
posting a picture of another officer in a manner that was harassing in nature. Officer Knutson
also sent disparaging messages about an officer's•••••••••••••••••

Examples of the inappropriate messages that the investigation determined to be sent included:

• "SOMEBODY CHECK ON_I think Crisis might've abducted her."

• "How did 1 get stuck at KT? WTF?"

• "I don't want to, I don't like you. Why doesn't he

• "Oh,.eft......weird"

drive the kid"

• "Disregard all his messages he had too much Kool-aid today"

• "Trivia question. How many GoofTroop squads still in the lot?"

•

• ''''anover my duty bag tonight. Yes, completely over the top. Think there's some truth
to that driving thing"

Officer Knutson admitted that his actions are considered harassment, bullying, and intimidation,

directly toward other officers and in some cases, indirectly by talking negatively about them

behind their back. Officer Knutson was interviewed on four separate occasions and it was not

until after he was placed on Administrative Duty, that Officer Knutson was able to fully and



completely answer to his role in the harassment and bullying of other officers. Officer

Knutson's inability or unwillingness to provide accurate and truthful statements during his first

or second interview resulted in investigators needing to interview him multiple times when

they could have been working on other duties and responsibilities. It is also concerning that it

took four interviews in order for him to provide complete information related to questions that

were asked of you during your first two interviews.

Members of the Green Bay Police Department shall conduct themselves, whether on or off duty,
in accordance with the Policies and procedures of the Green Bay Police Department, the United
States and Wisconsin Constitutions and all laws, ordinances and rules enacted or established
pursuant to legal authority. It is important that each member of the Green Bay Police
Department understand and are familiar with the policies and procedures of the Department and
are responsible for complying with them.

The investigation proved and Officer Knutson admitted did not conduct himself in accordance
with policy based on the MDT messages that he sent out and comments made and actions he
took. Officer Knutson should have known that the MDT messages, comments and his actions
do not reflect the conduct of what a Green Bay Police Officer should be displaying.

His on duty conduct related to the MDT messages, comments, and actions are considered to be
unbecoming for a Police Officer of the Green Bay Police Department. His behaviors are
contrary to the good order, efficiency and morale and will, and reflect unfavorably upon this
Department and its members. The actions of Officer Knutson have the probability of damaging
the mission, reputation and professionalism of the Green Bay Police Department and its
members in the eyes ofthe department and the public.

PENALTY

Officer Knutson will receive a personnel file letter and a 30 day unpaid suspension. Officer
Knutson will also be removed from active status in the Field Training Officer (FTO) program for
two years.

PENALTY RATIONALE

I believe the penalty assessed will accomplish the three goals of internal discipline. Primarily it
will serve as a reminder to Officer Knutson and will ensure that incidents of this nature involving
Officer Knutson will not recur. Second, the penalty will provide other Green Bay Police
Officers with guidelines for their behavior, and make certain all officers know the limits of
acceptable behavior and consequences for violations ofpolicy, law and the Constitution. Finally,
the penalty will demonstrate to the community that the Green Bay Police Department closely
monitors officers' behavior, and can be trusted to hold our officers to the highest standards of
conduct and integrity.



ADMINISTRATIVE INSIGHT: POLICE OFFICER SCOTT SALZMANN

Training Issues.
Officer Knutson, along with all sworn staff of the Green Bay Police Department were issued
policies 314, 320, and 1027 during Winter In-service 2017. A review of each policy was
completed with all sworn staff during the Winter In-service training sessions. Officer Knutson
along with all sworn staff will receive additional harassment training from CVMIC during the
2017 FaU in-service along with training in Civil Rights violations from the US Attorney's Office.

Workplace Issues.
This investigation revealed a lack of self-responsibility when it comes to addressing issues with
or about other employees. The standard has again been set that work place harassment is not
acceptable and will not be tolerated in the future.

Work/Compliant History Analysis.

DemotionIDowngrade Considerations.
None.

Relief from Duty Considerations.
None.

Actions Taken.
Officer Knutson received a review of policies related to harassment during Winter In-service
2017 and will receive additional training on harassment for FaU In-service 2017.

Recommendations.
None.
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Department of Police

August 31, 2017

Officer Matt Knutson
307 South Adams Street
Green Bay, WI. 5430 I

RE: Discipline letter

Dear Officer Matt Knutson,

AndrewJ. Smith
Chief of Police

The Department has completed its investigation into Internal Affairs complaint 16-5421, which is a complaint in
reference to the night shift harassment investigation. You have been alleged to have violated GBPD Policy3l43.1 ­
Discrimination & Policy 320.4 - General Standards & 320.5.9(n) - Conduct & 1027.4 (a) - Prohibited Speech,
Expression and Conduct. I have concluded that you did violate these policies and have sustained the allegations
related to this investigation.

I appreciated the fact that you understand the gravity of this investigations and have taken responsibility for your
actions that you took. I hope and believe that you have leamed a valuable lesson from this incident and I appreciate
yourcooperation inthis matter. Aftera review of all of the information, I havedecidedto issue the following
discipline:

You will serve 30 days ofan unpaid suspension. These 30 days will be served consecutively (six, five-day
work cycle) and will be served starting mID. You wilt also be placed on the FTO inactive list for a period of two
years.

You have already received re-training in the policies related to Harassment, Discrimination, Prohibited
Speech, General Standards and Conduct at In-service. You will also receive additional training related to
Harassment and Civil Rights violations at the 2017 Fall In-service.

This letter is also a notice that any future misconduct, of any nature, may result in discipline up to and including
termination. Retaliation against anyone involved in this issue will not be tolerated and will be separate grounds for
serious discipline up to and including discharge. As a represented employee, you have the right to grieve this
disciplinary action under the Green BayProfessional Police Association collective bargaining agreement.

Respectfully,

4~SMITH
~~~[ice

Green Bay Police Department

I have read and 1 understand the contents of this report. I mayor may not necessarily agree with what is written. By
signing this document, 1 acknowledge that I have received a copy. .

Received~I~~"---.J Date: ",--h.a..cr1---L<'Z""",c)/,-,-7 _

307 South Adams Street .:. Green Bay, WI. 54301-4582 ':' 920448 3200 ~, Fax 920 4483248 .:. Emergency
9-1·1

'v'v'Oi IdV9'ide \Neb Ilttp.liwuYw.ci.gleel i-bay ,wi,usl



Date of Incident

June 2015 to Present
Complaint Against:

Officer Paul Spoerl

NightShift hours

Location of Incident

City OfGreen Bay

Provide a brief description of the incident. Specify incident and case number if available. Identify any witnesses to
the incident. If additional space is needed, complete details and attach.

Information received that Officer Paul Spoerl participated in, supported, or failed to act to prevent harassment,
conduct unbecoming, discrimination, and or prohibited speech or conduct while working as a patrol officer for the
Green Bay Police Department. Officer Paul Spoerl is also suspected ofprohibited speech and conduct which was
directed toward a fellow employee/coworker in either in person or via electronic devises.

Section Chapter Subsection Law Descmtcn
320 320.4 Standards of Conduct; General Standards

Section Chapter Subsection Paragraph Law Description
320 320.5.3 Discrimination, Oppression orFavoritlsm

Section Chapter Subsection Paragraph Law Description
314 314.3.1 Discrimination Prohibited/Discrimination

Section Chapter Subsection Paragraph Law Description
1026 1026.4 <a) Prohibited Speech. Expression and Conduct

I understand that this report may be subject to reiease under provisions of Wisconsin's Open Records Lawss 19.31 and further
acknowledge that making a false complaint regarding the conduct of a lawenforcement officer is punishable by a Class A
Forfeiture pursuant to ss 946.66(2) of Wisconsin Statutes.

Signature Print NameandTitle

Capt John Balza

Date

01130/2017

Investigative Personnel: If a citizen complaint is the basis for the internal investigation, attach it to this form. indicate the alleged
violations of policy on this form and provide the citizen compiaint form and this page to the employee who is the subject of the
investigation.

Ifthe complaint is a department employee, biank out the name of the complainant before providing the copy to the employee
who is the subiect of the investi ation.



Employee Name

Officer Paul Spoerl
Employee Representative:

Officer Mike Knetzger

Investigating Supervisor

Lt. Dave Wesely & Lt. Keith Gering
Internal Affairs Case Number:

16-5421

I wish to advise you that you are being questioned as part of an official internal investigation of the
police department.

You will be asked questions specifically directed and narrowly related to the performance of your
official duties or fitness for duty.

You are under a direct order to answer these questions.

Failure or refusal to answer these questions completely and truthfully shall be considered grounds
for serious discipline, up to and including termination.

Nothing you say nor the fruits thereof may be used against you in later criminal proceedings, but
may used in later disciplinary proceedings.

Supervisor Signature:

Lt. Dave Wesel

Date:

01/29/17
Time:

My signature indicates neither admission nor deniai of guilt, but simply represents that I acknowledge being given the
above order.

Employee Signature: Date: Time:

• Prior to any questioning the employee will be informed of the nature of investigation. ss
164.02(1)(a), Wisconsin Statutes.

• Any verbal or written statements provided by the employee in this investigation cannot be used
against the employee any criminal proceeding. Garrity v. New Jersey, 385 U.S. 493 (1967)

• The employee under investigation cannot be compelled to waive immunity from criminal
prosecution as a condition of continued employment. Gardner v. Broderick, 392 U.S. 273 (1968)

• The employee is only required to answer questions that are specifically, narrowly, and directly
related to their duty or fitness for duty. Gardner v. Broderick, 392 U.S. 273 (1968)

• The employee has the right to represented by any person of their choosing during any questioning.
ss 164.02(1)(b), Wisconsin Statutes
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Department of Police

September 19, 2017

Officer Paul Spoerl
307 South Adams Street
Green Bay, WI. 5430 I

RE: Discipline letter

Dear Officer Paul Spoerl,

Andrew J. Smith
Chief of Police

The Department has completed its investigation into Internal Affairs complaint 16-5421, which is a complaint in
reference to the night shift harassment investigation. You have been alleged to have violated GBPD Policies 320.4­
General Standards & 320.5.9(n) - Conduct & 1027.4 (a) - Prohibited Speech, Expression and Conduct I have
concluded that you did violate these policies and have sustained the allegations related to this investigation.

1appreciated the fact that you understand the gravity of this investigations and have taken responsibility for your
actions that you took. 1 hope and believe that you have learned a valuable lesson from this incident and 1appreciate
your cooperation in this matter. After a review ofall of the information, I have decided to issue the following
discipline:

You will serve two days of an unpaid suspension. Those two days will be served consecutively on
September 20 &21,2017.

You have already received re-training in the policies related to Harassment, Discrimination, Prohibited
Speech, General Standards and Conduct at In-service. You will also receive additional training related to
Harassment and Civil Rights violations at the 2017 Fall In-service.

This letter is also a notice that any future misconduct, of any nature, may result in discipline up to and including
termination. Retaliation against anyone involved in this issue will not be tolerated and will be separste grounds for
serious discipline up to and including discharge. As a represented employee, you have the right to grieve this
disciplinary action under the Green Bay Professional Police Association collective bargaining agreement.

Respectfully,

4/t:ITH
~:0~c~1
Green Bay Police Department

I have read and I understand the contents of this report. I mayor may not necessarily agree with what is written. By
signing this document, I acknowledge that I have received a copy.

Received~ Date: 19~ M,I 7

307 South Adams Street ':. Green Bay. WI. 54301-4582 .~ 920 448 3200 .:. Fax 920 448 3248 .:. Emergency
9-1-1

'(t/Oild 'Hide-VVeb Iittp.Hwww.cLgieeli-bay.wLust



OFFICE OF THE DISTRICT ATTORNEY

BROWN COlJNTY
300 E WALNUT STREET, F.O. BOX 23600
OREEN BAY, WI 54305·3600
PHONE (920)448-4190, FAX (920) #8-4189

VICTIM WITNESS COQRJ)lNATOR
Ka= H. Dor.lu
(92l1)44a-4194

SPE<:IAL PROSECUTOR
C.leb J.Saund<ro

CONTRACT SPECIAL PROSECUTOR
Klmbetly A. Hardtke

July 26,2017

ChiefAndrew Smith
Green Bay Police Department
307 S. Adams Street
Green Bay, WI 54301

RE: Officer PaUl Spoerl

DearChief Smith:

DAVID L.LASEE
DISTRICT ATtORNEY

DEPUTY DISTRICT ATTORNEYS
Danal.J_

M.I)' M.K.mpl1·M....
Wondy W. Laml<uII

ASSISTAN'r DISTRICT A1TORNEYS
AmyR.O. i'alltW
John F.l.u<iSChet
Kevin O.0.-.

ErioR.l1nlI
Beau 0, Li¢gCQis
Cynthia1. Vnpal
Karl A. H,!rnlan

BI)I3llt M.Domy
Hannah N.Gonyo

MclluoD<cl<et Cbes1«k

I have had the opportunity to review the materials provided by Lieutenant Wesely relative to an
Investigation into Officer Paul Spoerl and specifically, information he provided during an Interview with
Lieutenants Wesely and Gehring regarding theconduct of the night shift officers and potential
harassment that had been occurring on that shift. Based onmyreview of a draft Investigative report
prepared by Lieutenant Wesely andmy review of thevideo recorded interview, it is clear to me that
Officer Spoerl provided false information to the investigating officers on multiple occasions, In an
apparent attempt to protect hisco-workers and supervisor on the night shift.

As you are aware, the District Attorney's Office Is required to disclose any known Instances of
untruthfulness by any witnesses that the State intends to oall at trial, Including prior Instances of
untruthfulness of law enforcement officers. I have discussed this matter wlth the Deputy Distrlct
Attomeys In myoffice. aswell as theAttomey General's OffIce, and we uniformly believe that Officer
Spoerl's conduct, asoutlined above, constitutes an instance of prior untruthfulness thatwould require
disclosure to defense counsel.

Considering the effect thatthis Information wlli have on Officer Spoerl's credibility, this Incident
significantly limits his usefulness as a wltness In criminal oases. If he does continue to work as a law
enforcement officer, I anticipate that there would be circumstances In which ouroffice would not use
him as a witness, and In some instances, I could envision that ouroffice would choose not to file
criminal charges where Officer Spoerl's testimony would be an essential part of the prosecution.



Thank you for your consideration in this matter. If you have anyquestions or concerns, please
contact me at your convenience.

Sln~y,

~.:{L-
David L. Lasee .
Brown County District Attorney



Department of Police

DT: 07/31/2017

To: Officer PaulSpoerl

RE: Administrative Leave

Officer Paul Spoerl,

Andrew J. Smith
Chiefof Police

The internal investigation regarding your conduct and performance as a Green Bay Police Officer is
ongoing. Thus far, the investigation has revealed behavior that constitutes a serious breach of policy and
disregard for the rules and regulations of the police department.

You are hereby notified that, you are being relieved from your official law enforcement duty
assignment, with pay, and will continue on administrative leave. While on administrative leave, you are
not allowed to act in any official capacity as a Green Bay Police Officer. You are directed to surrender
your duty weapon, badge, identification card, radio and department issued keys. Your ability to carrya
firearm while being relieved from your official law enforcement duty assignment will fall under
Wisconsin State Law of concealed carry or open carry. The expectation of you while on paid
Administrative Leave will be, that you will make yourself available to the Chief of Police, The
Professional Standards Division, or any member of the Green Bay Police Department Command Staff
anytime between the hours of 8:00 A.M. - 4:30 P.M., Monday - Friday. You will not need to be
available on every other Friday, starting with Friday, December 23,2016 as a normal off day. If you will
not be available during these times or days, you must notify Capt.John Baiza immediately of the day(s)
and time(s) that you will not be available. You are not to be at the Green Bay Police Department at any
time other than when ordered to be at the Green Bay Police Department to answer to the internal
investigation or when ordered to report to the Green Bay Police Department for other reasons identified
by the Chief or his designee. Your availability will be required and expected in order for you to be
considered on paid Administrative Leave or you may be subject to suspension without pay.

You are directed to not discuss any of the contents of the City's investigation with any persons other
than your Union representative, personal attorney, your spouse, Chief Smith or his designee. If you
have any questions about the scope of permissible disclosures, then you are to contact Chief Smith Or
his designee. You are also directed to not engage in any retaliatory or intimidating conduct against any
person who participates in the investigation.

Any actions by you in violation of the directives issued to you will be considered as insubordination in
addition to other rule violations warranting serious discipline up to and including likely discharge.
Further, any action by you designed to compromise or that may compromise this internal investigation
will subject you to disciplinary action up to and including discharge.

307 South Adams Street' Green Bay, WI. 54301·4582 • 920.448.3200 • Fax 920.448.3248 • Emergency 9-1-1

www.gbpolice.org



TITLETOWN USA

Department of Police AndrewJ, Smith
Chiefof Pollee

If you have any questions related to this informationor ifanyquestions come up duringyour
Administrative Leave, please contact me or Capt. Baiza,

Sincerely,

;(I;'::'''h

307 South Adams Street' Green Bay, Wi. 54301-4582 • 920.448.3200 • Fax 920.448,3248 • Emergency 9-1-1

WWW,9boolice,org



Departmentof Police

DT: 08/07/2017

To: Officer Paul Spoerl

RE: Loudermill Hearing

Officer Spoerl

AndrewJ. Smith
Chiefof Police

Based on the information that you provided during your internal investigation interviews with

the Professional Standards Division, the interviews with other involved officers, the supporting

documentation and evidence, I will determine the disposition of the investigation and any

discipline as a result of your actions.

The policies that are suspected to have been violated are the following:

314.3.1- Discrimination

320.4 - General Standards

320.5.3 - Discrimination, Oppression or Favoritism

320.5.9 - Conduct

1027.4 - Prohibited Speech, Expression and Conduct

You met with Internal Affairs Investigators on the first occasion on December 28,2016 as a

witness officer to the night shift internal affairs complaint. During that interview, investigators

advised you to be truthful with your answers. Investigators asked you specific questions

pertaining to the investigation and on numerous occasions, you initially responded by denying

knowing any information, only to later reveal specific information, after further questioning.

When asked during the interview why you would not have just been up front with your

answers, you replied, You then said you were "super

nervous" and said, "I agree that some of it came out slow and you had to pry for some of it."

You then apologized to investigators and said, "It's difficult to get some of that stuff out." You

then said you did not mean to mislead the investigation. You further said that you should have

said something about the "mocking" and harassment that was going on with the nightshift and

by not doing so, you were wrong.

307 South Adams Street' Green Bay, WI, 54301-4582 * 920.448,3200 • Fax 920.448.3248 * Emergency 9-1-1

www,gbpolice,org



Department of Police

lflLETOWN USA.

AndrewJ. Smith
Chief of Police

A second interview was conducted on January 29, 2017. Prior to the interview you were

provided with a Formal Complaint Against Personnel and copies of the alleged policy violations.

You acknowledged you reviewed those policies and understood them. Investigators then

reviewed several MDT messages that you had sent. One ofthe messages that was sent on June

4, 2016 read, "Good news, I have_car tonight, so I probably have her three guns

tonight." Another example was a message sent on June 7,2016, which read, "WTF is this call."

After review of the MDT messages, you admitted to investigators of violating policy by sending

15 inappropriate messages that were reviewed with you.

During your second interview you were asked by investigators about an incident that occurred

between and Officer CaseyMasiak and you initially

You went on to say,

After further questioning, you revealed to investigators

The internal investigation is nearly complete; however, you are not to discussthe investigation
with anyone involved in the investigation. You may discussthe investigation with those that
are considered covered by the privilege exception. I am considering a serious level of discipline.
Prior to me making a decision, is there any additional information you would like to share?

Sincerely,

Chief Andrew Smith

I have read and I understand the contents of this report. I mayor may not necessarily agree with what is written. By
signing this document, I acknowledge that I have received a copy.

Received: Date:

307 South Adams Street' Green Bay, WI. 54301-4582 • 920,448.3200 • Fax 920,448,3248 • Emergency 9-1-1

www,gbpolice,org



Complaint by:

COMPLAINT ADJUDICATION

Green Bay Police Department

The Internal Complaint Investigation, No. 16-5421, resulted in allegations of misconduct against

11 Department Employees. The investigation resulted in one Allegation of misconduct, with 14

counts, against:

Police Officer Paul Spoerl Green Bay Police Department -Patrol

SUMMARY AND BASIS OF COMPLAINT

On December 12th, 2016 at approximately 0600 hours, Professional Standards Division (PSD)

investigators were made aware of allegations that a night shift patrol officer was possibly being

harassed. During the initial stages of that investigation, a Department supervisor said that.

,and asked

when the supervisors where going to do something with ali of the harassment against a

particular officer assigned to night watch.

Based on the information provided to PSD investigators and an initial investigation into the

matter, it became apparent that a pattern of harassment of certain officers on the night shift by

fellow officers and a supervisor was occurring. That harassment toward a small group of people

and was in violation of several policies of the Green Bay Police Department. The investigation

determined that a substantial amount of this harassment was being done over the Mobile Data
Terminals (MDT) in the squad cars. This prompted a review of 18 months of MDT messages of

each of the night shift officers. This also prompted interviews with 29 members of the Green

Bay Police Department, and is some cases, multiple interviews with the same officers.

Based on the interview with Officer Paul Spoerl where he admitted to making inappropriate

statements and using inappropriate language about other officers. A review of Officer Paul

Spoerl's MDT messages revealed that he was involved in harassment or bullying of certain

officers. Several inappropriate messages were located that were in violation of policy.

ALLEGATION 1. Officer Paul Spoerl, while on duty, was involved in at feast fifteen (15)

inappropriate MDT messages and making other inappropriate comments to other officers.

Officer Spoerl's messages and inappropriate comments contained words, phrases or

abbreviations that were not in accordance with Department policy. The creation and

transmission of those inappropriate messages contributed to an inappropriate workplace

environment that was hostile to some Department employees. This is contrary to GBPD



Policies 314.3 - Discrimination & 320.4 - General Standards & 320.5.9(n) - Conduct & 1027.4

(a) - Prohibited Speech, Expression and Conduct.

CLASSIFICATION

Allegation 1 is classified as SUSTAINED.

RATIONALE

The investigation determined that at least fifteen of Officer Spoerl's MDT messages contained

messages that involved inappropriate content that were in violation of policy or were in poor

taste. During his interview with PSD, Officer Spoerl admitted that the fifteen messages were

inappropriate and should not have been sent on the Department MDTsystem and that he
violated policy. The creation and dissemination of those messages was determined to have

contributed to the inappropriate environment on night watch.

Examples of the inappropriate messages that the investigation determined to be sent included:

• " So we got a stolen vehicle and a track going on this guy all in D3. take a wild guess at
who isnt on this call helping" (Reference

• "I see your sister hasn't signed anything yet, looks like she wants to prove herself some

more LOL" (Reference

• "WTF is this call.," (Reference profanity)

• "That dam B Falcon. Up to his games and such. Have you tried calling Chet? Or tired
doing more SSD?" (reference Getting Buddy Fucked on a call)

Officer Spoerl admitted that his actions are considered harassment, bullying, and intimidation,

indirectly by talking negatively about them behind their back.

Members of the Green Bay Police Department shall conduct themselves, whether on or off

duty, in accordance with the Policies and procedures of the Green Bay Police Department, the

United States and Wisconsin Constitutions and all laws, ordinances and rules enacted or

established pursuant to legal authority. It is important that each member ofthe Green Bay

Police Department understand and are familiar with the policies and procedures of the

Department and are responsible for complying with them.



The investigation proved and Officer Spoerl admitted did not conduct himself in accordance

with policy based on the MDT messages that he sent out and comments made and actions he

took. Officer Spoerl should have known that the MDT messages, comments and his actions do

not reflect the conduct of what a Green Bay Police Officer should be displaying.

His on duty conduct related to the MDT messages, comments, and actions are considered to be

unbecoming for a Police Officer of the Green Bay Police Department. His behaviors are

contrary to the good order, efficiency and morale and will, and reflect unfavorably upon this

Department and its members. The actions of Officer Spoerl have the probability of damaging

the mission, reputation and professionalism of the Green Bay Police Department and its
members in the eyes of the department and the public.

PENALTY

Officer Spoerl will receive a two day unpaid suspension.

PENALTY RATIONALE

I believe the penalty assessed will accomplish the three goals of internal discipline. Primarily it
will serve as a reminder to Officer Spoerl and will ensure that incidents of this nature involving
Officer Spoerl will not recur. Second, the penalty will provide other Green Bay Police Officers
with guidelines for their behavior, and make certain ail officers know the limits of acceptable
behavior and consequences for violations of policy, law and the Constitution. Finally, the
penalty will demonstrate to the community that the Green Bay Police Department closely
monitors officers' behavior, and can be trusted to hold our officers to the highest standards of
conduct and integrity.

ADMINISTRATIVE INSIGHT: POLICE OFFICER PAUL SPOERL

Training Issues.
Officer Spoerl, along with all sworn staff of the Green Bay Police Department were issued
policies 314, 320, and 1027 during Winter In-service 2017. A review of each policy was
completed with all sworn staff during the Winter In-service training sessions. Officer Spoerl
along with all sworn staff will receive additional harassment training from CVMIC during the
2017 Fall in-service along with training in Civil Rights violations from the US Attorney's Office.

Workplace Issues.
This investigation revealed a lack of self-responsibility when it comes to addressing issues with
or about other employees. The standard has again been set that work place harassment is not
acceptable and will not be tolerated in the future.



Work/Compliant History Analysis.

Demotion/Downgrade Considerations.
None.

Relief from Duty Considerations.
None.

Actions Taken.
Officer Spoerl received a review of policies related to harassment during Winter In-service 2017
and will receive additional training on harassment for Fallin-service 2017.

Recommendations.
None.



Date of Incident Timeof Incident

On going Night Shift 307 S. Adams Sl.

Complaint Against:

OfficerScottSalzmann

Provide a briefdescription oftheIncident. Specify Incident and casenumber If avallable, Identify anywitnesses to the incident. If additional space isneeded,
complete details and attach,

Infannatlon recelved thatOfficer Scott Salzmann has partlclpated In,supported or failed toact toprevent harassment, conduct unbecoming, discrimination, and
or prohibited speech orconduct while INOrking as a patrol officer fortheGreen BayPolice Department. Officer Salzmann isalso suspected of prohibited speech
andconduct, whIch was dIrected toward a co-worker,

I understand that this report may be subject to release under provisions of Wisconsin's Open Records Law ss 19.31 and further
acknowledge that making a false complaint regarding the conduct of a law enforcement officer is punishable by a Class A
Forfeiture pursuant to ss 946.66(2) of Wisconsin Statutes.

Law Description
Standards of Conduct; General Standards

Section Chapter Subsection Paragraph Law Description
320 320.5.3 DiscrimInation, Oppression or Favoritism

Section Chapter Subsection Paragraph Law Description
314 314.3.1 Discrimination Prohibited/Discrimination

Sectlon Chapter Subsection Paragraph Law Description
1026 1026.4 <a) Prohibited Speech. Expression and Conduct

Signature Print Name and Title Date

Capt John Balza 02/0212017

Investigative Personnel: If a citizen complaint is the basis for the internal investigation, attach It to this form. Indicate the alleged
violations of policy on this form and provide the citizen complaint form and this page to the employee who Is the subject of the
investigation.

If the complaint is a department employee, blank out the name of the complainant before providing the copy to the employee
who is the subiect of the investi ation.



Employee Name

Officer Scott Salzmann
Employee Representative: Internal Affairs Case Number:

I wish to advise you that you are being questioned as part of an official internal investigation of the
police department.

You will be asked questions specifically directed and narrowly related to the performance of your
official duties or fitness for duty.

You are under a direct order to answer these questions.

Failure or refusal to answer these questions completely and truthfully shall be considered grounds
for serious discipline, up to and including tenmination.

Nothing you say nor the fruits thereof may be used against you in later criminal proceedings, but
may used in later disciplinary proceedings.

Supervisor Signature: Date: Time:

My signature indicates neither admission nor denial of guilt, but simply represents that I acknowiedge being given the
above order.

Employee Signature: Date: Time:

• Prior to any questioning the employee will be infonmed of the nature of investigation. ss
164.02(1)(a), Wisconsin Statutes.

• Any verbal or written statements provided by the employee in this investigation cannot be used
against the employee any criminal proceeding. Garrity v. New Jersey, 385 U.S. 493 (1967)

• The employee under investigation cannot be compelled to waive immunity from criminal
prosecution as a condition of continued employment. Gardner v. Broderick, 392 U.S. 273 (1968)

• The employee is only required to answer questions that are specifically, narrowly, and directly
related to their duty or fitness for duty. Gardner v. Broderick, 392 U.S. 273 (1968)

• The employee has the right to represented by any person of their choosing during any questioning.
ss 164.02(1)(b), Wisconsin Statutes



Department of Police

DT:07/13/2017

To: Officer Scott Salzmann

RE: Loudermill Hearing

Officer Salzmann,

Andrew J. Smith
Chiefof Police

Based on the information that you provided during your internal investigation interviews with

the Professional Standards Division, the interviews with other involved officers, the supporting

documentation and evidence, I will determine the disposition of the investigation and any

discipline as a result of your actions.

The policies that are suspected to have been violated are the following:

314.3.1- Discrimination

320.4 - General Standards

320.5.3 - Discrimination, Oppression or Favoritism

320.5.9 - Conduct

1027.4 - Prohibited Speech, Expression and Conduct

During your internal affairs investigation interview, you said

The idea that a new officer it not

considered part of the team is of concern and goes against what this agency is about.

A review of your MDT messages showed that you were not particularly involved in harassment

or bullying of certain officers. However, several inappropriate messages were located that

were in violation of policy. You were using words, phrases or abbreviations that were not in

accordance with policy. Messages that were reviewed with you involve inappropriate content

that were in violation of policy or were in poor taste. One of the messages that you sent was

related to and stated n ..... i still want to knock his teeth in sometimes". This type

of message is obviously concerning and should not have been sent and in violation of policy.

307 South Adams Street· Green Bay, WI. 54301-4582 • 920.448,3200 • Fax 920,448,3248 • Emergency 9-1-1

www,gbpolice.org



TITlETOWN USA

Department of Pollee Andrew J. Smith
Chief of Police

You were asked about the "U lost bro" messages that you sent on a consistent basis. You said

that it was a running joke between you and three other officers as it related to them driving

through your"District sector. You said

It appeared that there was not ill intent on your part, however these messages

further the feelings that other officers expressed in their internal affairs interviews. These

Officers said

tis concerning that

this mentality and your "U lost bra" messages have perpetuated the feeling that what you say is

how things are going to be.

Your messages that include phrases of "I hate you", "people suck around this place", "asses

woulda been beat", "merry effing Christmas", and ".....piss poor job", are certainly not

appropriate and not the image that Officers of the Green Bay Police Department should be

portraying and are a violation of policy.

The internal investigation is nearly complete, however, you are not to discuss the investigation
with anyone involved in the investigation. You may discuss the investigation with those that
are considered covered by the privilege exception. I am considering a serious level of discipline.
Prior to me making a decision, is there any additional information you would like to share?

Sincerely,

Chief Andrew Smith

I have read and I understand the contents of this report. I mayor may not necessarily agree with what is written. By
signing this document, I acknowledge that I have received a copy.

Received: Date:

307 South Adams Street' Green Bay. WI. 54301-4582 • 920.448,3200 • Fax 920.448,3248 • Emergency 9-1-1

www,gbpolice.org



Complaint by:

COMPLAINT ADJUDICATION

Green Bay Police Department

The Internal Complaint Investigation, No. 16-5421, resulted in allegations ofmisconduct against
II Department Employees. The investigation resulted in one Allegation of misconduct, with 14
counts, against:

Police Officer Scott Salzmann Green Bay Police Department -Patrol

SUMMARY AND BASIS OF COMPLAINT

On December 12th, 2016 at approximately 0600 hours, Professional Standards Division (PSD)
investigators were made aware of allegations that a patrol officer was possibly abusing sick time.
During the initial stages of that investi ation, a Department supervisor said that .lIIIIiill••

d asked when the
supervisors where going to do something with all of the harassment against a particular officer
assigned to night watch.

Based on the information provided to PSD investigators and an initial investigation into the
matter, it became apparent that a pattern ofharassment of certain officers on the night shift by
fellow officers and a supervisor was occurring. That harassment toward a small group ofpeople
and was in violation of several policies of the Green Bay Police Department. The investigation
determined that a substantial amount of this harassment was being done over the Mobile Data
Terminals (MDT) in the squad cars. This prompted a review of 18 months of MDT messages of
each ofthe night shift officers. This also prompted interviews with 29 members of the Green
Bay Police Department, and is some cases, multiple interviews with the same officers.

A review of Officer Scott Salzmann's MDT messages revealed that he was not particularly
involved in harassment or bullying ofcertain officers. However, several inappropriate messages
were located that were in violation ofpolicy.

ALLEGATION 1. Officer Scott Salzmann, while on duty, sent fourteen (14) inappropriate
MDT messages to other officers. Those messages contained words, phrases or
abbreviations that were not in accordance with Department policy. The creation and
transmission of those inappropriate messages contributed to an inappropriate workplace
environment that was hostile to some Department employees. This is contrary to GBPD
Policy 320.4 - General Standards & 320.5.9(n) - Conduct & 1027.4 (a) - Prohibited Speech,
Expression and Conduct.

CLASSIFICATION



Allegation 1 is classified as SUSTAINED.

RATIONALE
The investigation determined that at least fourteen of Officer 's MDT messages contained
messages that involved inappropriate content that were in violation ofpolicy or were in poor
taste. During his interview with PSD, Officer Salzmann admitted that the fourteen messages
were inappropriate and should not have been sent on the Department MDT system.
The creation and dissemination of those messages was determined to have contributed to the
inappropriate environment on night watch.

Examples of the inappropriate messages that the investigation determined to be sent included:

• One of the messages was related to and stated".... .i still want to knock
his teeth in sometimes".

• Messages that include phrases of "I hate you", "people suck around this place", "asses
woulda been beat", "merry effing Christmas", and " .....piss poor job

• Messages stating "U lost bro" on multiple occasions.
• A message stating "This medical condition is getting old" directed towards _- .

Members of the Green Bay Police Department shall conduct themselves, whether on or off duty,
in accordance with the Policies and procedures of the Green Bay Police Department, the United
States and Wisconsin Constitutions and all laws, ordinances and rules enacted or established
pursuant to legal authority. It is important that each member of the Green Bay Police
Department understand and are familiar with the policies and procedures ofthe Department and
are responsible for complying with them.

The investigation proved and Officer Salzmann admitted did not conduct himself in accordance
with policy based on the MDT messages that he sent out. Officer Salzmann should have known
that the MDT messages that he sent do not reflect the conduct ofwhat a Green Bay Police
Officer should be displaying.

His on duty conduct related to the MDT messages that he sent are considered to be unbecoming
for a Police Officer of the Green Bay Police Department. His messages are contrary to the good
order, efficiency and morale and will, and reflect unfavorably upon this Department and its
members. The messages that Officer Salzmann sent have the probability ofdamaging the
mission, reputation and professionalism ofthe Green Bay Police Department and its members in
the eyes of the department and the public.



PENALTY

Officer Salzmann will receive a one day unpaid suspension. Officer Salzmann will also be
removed from active status in the Field Training Officer (FTO) program for one year.

PENALTY RATIONALE

I believe the penalty assessed will accomplish the three goals of internal discipline. Primarily it
will serve as a reminder to Officer Salzmann and will ensure that incidents of this nature
involving Officer Salzmann will not recur. Second, the penalty will provide other Green Bay
Police Officers with guidelines for their behavior, and make certain all officers know the limits
of acceptable behavior and consequences for violations of policy, law and the Constitution.
Finally, the penalty will demonstrate to the community that the Green Bay Police Department
closely monitors officers' behavior, and can be trusted to hold our officers to the highest
standards of conduct and integrity.

ADMINISTRATIVE INSIGHT: POLICE OFFICER SCOTT SALZMANN

Training Issues.
Officer Scott Salzmann, along with all sworn staffof the Green Bay Police Department were
issued policies 314, 320, and 1027 during Winter In-service 2017. A review of each policy was
completed with all sworn staff during the Winter In-service training sessions. Officer Salzmann
along with all sworn staffwill receive additional harassment training from CVMIC during the
2017 Fall in-service along with training in Civil Rights violations from the US Attorney's Office.

Workplace Issues.
This investigation revealed a lack of self-responsibility when it comes to addressing issues with
or about other employees. The standard has again been set that work place harassment is not
acceptable and will not be tolerated in the future.

Work/Compliant History Analysis.
Officer Salzmann has no other sustained complaints in his GBPD work history.

DemotionIDowngrade Considerations.
None.

Relief from Duty Considerations.
None.

Actions Taken.
Officer Salzmann received a review of policies related to harassment during Winter In-service
2017 and will receive additional training on harassment for Fall In-service 2017.

Recommendations.
None.
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Department of Police

August 23, 2017

AndrewJ. Smith
Chief of Police

Officer Scott Salzmann
307 South Adams Street
Green Bay, WI. 54301

RE: Discipline letter

Dear Officer Scott Salzmann,

The Department has completed its investigation into Internal Affairs complaint 16-5421, which is a complaint in
reference to the night shift harassment investigation. You have been alleged to have violated GBPD Policy314.3.1 ­
Discrimination & Policy 320.4 - General Standards & 320.5.9(n) - Conduct & 1027.4 (a) - Prohibited Speech,
Expression and Conduct. 1have concluded that you did violate these policies and have sustained the allegations
related to this investigation.

I hope and believe that you have learned a valuable lesson from this incident and I appreciate your cooperation in
this matter. After a review of all of the information, I have decided to issue the follo...ing discipline:

• You will serve I day ofan uopaid suspension. The 1 day will be served on (TBD). You will also be placed
on the FrO inactive list for a period of one year.

You have already received re-training in the policies related to Harassment, Discrimination, Prohibited
Speech, General Standards and Conduct at In-service. You will also receive additional training related to
Harassment and Civil Rights violations at the 2017 Fall In-service.

This letter is also a notice that any future misconduct, of any nature, may result in discipline up to and including
termination. Retaliation against anyone involved in this issue will not be tolerated and will be separate grounds for
serious discipline up to and including discharge. As a represented employee, you have the right to grieve this
disciplinary action under the Green Bay Professional Police Association collective bargaining agreement.

Green Bay Police Department

Date: _--'"'.<;l--.....L--'--'- _

I have read and I understand the contents of this report. I mayor may not necessarily agree with what is written. By
signing this document, I acknowledge that I have received a copy.

Received: L /ll -~ " 4'-1)

307 South Adams Street .:. Green Bay, WI. 54301-4582 .:. 920 448 3200 '.. Fax 920 448 3248 .) Emergency
g-1-1
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